
 وزیر ارتباطات مطرح کرد
ونیکی  شرکت ملی پست، پیشران تجارت الکتر

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: شرکت ملی پست امروز پیشران 
تجارت الکترونیکی و اقتصاد دیجیتال است.

»عیسی زارع پور« در مراسم رونمایی از ۳ ســامانه هوشمند شرکت ملی 
پست اظهار داشت: پســت به پیشــران تجارت الکترونیک تبدیل شده 
است. خوشبختانه بخش قابل توجهی از مرسولات به سمت شرکت ملی 
پست روانه می شود و این به دلیلی اعتمادی است که مردم به شرکت ملی 

پست دارند لازم است که همکاران ما سرعت و دقت خود را افزایش دهند.
وزیر ارتباطات تصریــح کرد: ما باید کاری کنیم که اعتماد مردم نســبت 
به شرکت ملی پســت روز افزون باشد. در کشــور اندونزی بحث تجارت 
الکترونیک بســیار رونق دارد و آن ها رســاندن با ســرعت بالا و تضمین 
خرید محصول را دلیل این مســاله می دانند. حــوزه اقتصاد دیجیتال به 

زیرساخت هایی از این دست نیاز دارد.
وی گفت: هدف گذاری ما در شــرکت ملی پســت این اســت که از قبول 
مرسوله تا تحویل آن از فناوری های جدید استفاده کنیم. کارهای فاخری 
در این حوزه انجام شده اســت که باید ادامه پیدا کند. امیدواریم تا پایان 
دولت سیزدهم بتوانیم مسیر هوشمندسازی شرکت ملی پست را به نقاط 
مثبتی برسانیم.زارع پور افزود: چند ماه قبل ۱۰۰ خودروی سنگین جدید 
را با هزینه وزارت ارتباطات به شــرکت ملی پســت وارد کردیم که منجر 
با نوسازی بخشی از آن شــد. با اینکه شرکت ملی پســت افزایش تعرفه 
داشته اســت، اما به اعتقاد ما هنوز هم این تعرفه پایین است. به طور مثال 
یک پاکت از گیلان به سیستان و بلوچســتان می رود و هزینه آن ۳۰ هزار 

تومان است که این هزینه های شرکت پست را پوشش نمی دهد.

وزیر  آهنی ها: دستمزد در پایان سال تصویب می شود که تورم کاذب ایجاد نکند

افزایش ۴۰ درصدی دستمزد ۱۴۰۳ قطعی است؟
مریم فکری  نماینده کارفرمایان در شــورای عالی کار 
می گوید: حتما تا پایان سال تکلیف رقم دستمزد ۱۴۰۳ 
کارگران روشن می شود. البته یکی از دلایلی که تصویب 
دستمزد به آخرهای سال می رســد، این است که ایجاد 
تورم روانی نکند و تا حد امکان جلــوی تورم های کاذب 
گرفته شــود. با وجود این که امروز اولین جلسه شورای 
عالی کار برای بررســی رقــم دســتمزد ۱۴۰۳ برگزار 
می شود، اما هنوز گزارش یا رقمی به طور رسمی از سبد 

معیشت کارگران اعلام نشده است.
با این حــال، چندی پیش، محســن باقــری، نماینده 
کارگــران در شــورای عالــی کار گفته بود: براســاس 
محاسبات کمیته مزد شــوراهای اسلامی سراسر کشور 
و طبق آمار منتهی به دی ماه ۱۴۰۲، نرخ ســبد معیشت 

در حدود ۲۴ میلیون و ۵۰۴ هزار تومان اعلام شده است.
مجید رحمتی، رییــس کمیته مزد کانــون هماهنگی 
شوراهای اســلامی کار اســتان تهران( نیز در تازه ترین 
اظهارنظر دربــاره محاســباتِ اخیر کانون شــوراهای 
اسلامی کار استان تهران گفته است: از ابتدای بهمن ماه 
تا اواخرِ هفته پیش سه جلســه با حضورِ اعضای کانون و 
برخی از نمایندگانِ کارگری برگزار شــد و در نهایت نرخ 
سبد معیشت برای تهران، با توجه به قیمتهای بهمن ماه 
و برای یک خانوار ۴ نفره با کالری ۳هــزار، ۳۲ میلیون و 

۸۵۰هزار تومان محاسبه شد.
در این میان، از هفته گذشته تاکنون کمیته مزد چندین 
جلسه را درباره تعیین رقم ســبد معیشت برگزار کرده و 
به نظر می رسید در جلسه کمیته مزد بالاخره رقم نهایی 
سبد معیشت اعلام شــود، اما آن طور که حاضران در این 
جلســه می گویند، توافق نهایی صادر نشد و یک جلسه 

فوق العاده برگزار می شود.
محسن باقری، نماینده کارگران در شــورای عالی کار با 
اشاره به جلسه کمیته مزد برای تعیین تکلیف رقم سبد 

معیشت کارگران می گوید: در جلسه صبح امروز کمیته 
مزد به نتیجه نرســیدیم و به همین دلیل ساعت ۴ امروز 

یک جلسه فوق العاده برگزار می شود.
وی می افزاید: درباره سبد معیشــت کارگران در جلسه 
صبح امروز صحبت و بحث شــد، اما دربــاره عدد و رقم 

هنوز به توافق نرسیده ایم.
نماینده کارگران در شــورای عالی کار تصریح می کند: 
روی مبانی کالــری، بعد خانــوار، مســائل اقتصادی و 
همچنین روی قیمــت کالا صحبت شــد، ولی طرفین 

رقمی را درباره سبد معیشت به هم اعلام نکردند. 
علی اصغر آهنی ها، نماینده کارفرمایان در شورای عالی 
کار در واکنش به این کــه تنها یک هفته به پایان ســال 
باقی مانده و هنوز هیچ جلســه رســمی در شورای عالی 
کار برای تعیین تکلیف دســتمزد ۱۴۰۳ برگزار نشده و 
به نظر می رسد این نوعی وقت کشــی باشد؟ می گوید: تا 
آن جایی که من اطلاع دارم، هم اکنون جلســات کمیته 
مزد در حال برگزاری است تا اطلاعات برای شورای عالی 
کار آماده شــود و انشاله جلسه شــورای عالی کار برگزار 
خواهد شــد.وی می افزاید: اطلاعات دارد آماده می شود 
و بحث و تبادل نظر بین شــرکای اجتماعی انجام خواهد 
شــد. امیدواریم در جلســه شــورای عالی کار به نتیجه 
مطلوبی برسیم که همه شرکای اجتماعی رضایت نسبی 

داشته باشند.
نماینده کارفرمایان در شــورای عالی کار در واکنش به 
این که آیا تاکنون ســابقه داشــته که جلسه اول شورای 
عالی کار بــرای تعیین تکلیف دســتمزد در هفته پایانی 
سال برگزار شود، عنوان می کند: ما قبلا هم این موضوع 
را داشــتیم . الان بحث ها دارد جمع بندی می شود. فکر 
می کنم امروز کار ستاد مزد تمام شود و با یکی دو جلسه 
شورای عالی کار، تصمیم نهایی درباره دستمزد کارگران 

گرفته می شود.

آهنی ها در واکنش بــه برخی گزارش ها که رقم ســبد 
معیشــت بالای ۲۳ میلیــون تومان اســت، می گوید: 
تخصص ما سبد معیشت نیست. سبد معیشت براساس 
اطلاعات مراکز آماری، وزارت بهداشت، انیستیتو تغذیه 
و آمار مرکز آمار اســتخراج می شــود. بر همین اساس، 
مراکز ذیربــط باید آمارها را به شــرکای اجتماعی اعلام 

کنند و در نهایت به جلسه شورای عالی کار ارائه دهند.
وی درباره این که گفته می شــود میزان کالری محاسبه 
شــده در ســبد غذایی جدید وزارت بهداشــت کاهش 
پیدا کرده است، متذکر می شــود: یک نکته ای که وجود 
دارد، این اســت که ما مرکز تصمیم گیری بر انیســتیتو 
تغذیه نیســتیم، چون آن جا یک مرکز تخصصی اســت. 

کارفرمایان در این جا هیچ دخل و تصرفی ندارند.
نماینــده کارفرمایــان در شــورای عالــی کار در ادامه 
می گوید: در سال های گذشته هم این گونه بود که آنچه 

که از سبد معیشــت جمع بندی و اعلام می شد، با آنچه 
که افراد خودشان درباره سبد معیشــت رقمی را عنوان 

می کردند، مغایرت های بسیار سنگینی داشت.
آهنی ها می افزاید: ســبد معیشــت رقمی نیســت که 
کارفرما دربــاره آن نظر دهد. بخشــی از آن براســاس 
قوانین بالادستی به دولت ها برمی گردد و بخشی از آن به 
کارفرمایی.نماینده کارفرمایان در پاســخ به این پرسش 
که برخی گمانه زنی هــا حاکی از آن اســت که احتمالا 
دولت افزایش حقوق کارگران تا حد ۴۰ درصد را خواهد 
پذیرفت؟ می گوید: واقعیت این اســت که تا امروز چنین 
چیزی را نشنیدم.آهنی ها می افزاید: دولت در بودجه ۲۰ 
درصد افزایش حقوق را برای کارمنــدان مصوب کرد. از 
سوی دیگر، کمیســیون کارگری محلس پیشنهاد ۳۰ 
درصد را داده بودند. البته بخــش کارگری هنوز صراحتا 

نظرات جامع خود را اعلام نکرده است. 

 وزیـر نفت: این پروژه باید ۸ سال قبل اجرا می شد

امضای بزرگترین قرارداد گازی تاریخ کشور
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  رئیس جمهور در جشن ملی توانمند سازی ۱۰۰ هزار مدد جوی 
کمیته امداد امام خمینی )ره( مطرح کردند

 ساخت بیش از ۲ میلیون مسکن
رییس اتاق بازرگانی ایران : 

 وضعیت فعلی اقتصاد و معیشت 
در شان مردم نیست

وزیرصمت: شرایط تسهیل می شود
مشتریان تایر شاکی از ثبت نشدن اطلاعاتشان 

توسط عرضه کننده ها

۱۳۰ همت دارایی واگذار شد
۷ اقدام وزارت اقتصاد برای رفع ناترازی نظام بانکی
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بیست خصوصیت یک هنرمند با ذهن توسعه یافته
محمد امین صعودی در جهان هنر، هنرمندان با ذهن توســعه یافته نه تنها 
ابزارهای خلاقیــت و ابتکار را در دســت دارند، بلکه به عنــوان آرمان هایی از 
توانایی ها و خصوصیاتی چون همکاری، انعطاف پذیری، و تســلط بر مســائل 

چالش برانگیز، درخشش می کنند.

یادداشت

آزادسازی محدود واردات لوازم خانگی در ۱۴۰۳
صفحه 3

ح  درآمد ۹۰۰ میلیارد دلاری کشور با اجرای قرارداد طر
فشارافزایی پارس جنوبی

 قرارداد فشــار افزایی پارس جنوبی با حضور شــرکت و پیمانــکاران ایرانی با 
سرمایه گذاری ۲۰ میلیارد دلاری منعقد شد که با اجرای این طرح بیش از ۹۰۰ 
میلیارد دلار عایدی نصیب کشور می شود. قراردادهای اجرای طرح فشارافزایی 
میدان مشــترک پارس جنوبی با ۴ شــرکت ایرانی پتروپارس، اویک، قرارگاه 

سازندگی خاتم الانبیا و مپنا به امضا رسید.
محسن خجسته مدیرعامل شــرکت ملی نفت در این نشست گفت: بزرگ ترین 
رویداد تاریخ جمهوری اسلامی در راســتای تامین امنیت پایدار انرژی یعنی به 

نتیجه رسیدن قرارداد فشار افزایی پارس جنوبی را شاهد هستیم.
وی گفت: توانســتیم با کمک پیمانکاران ایرانی به این موفقیت برســیم و این 

موضوع باعث تعجب از توانمندی شرکت های داخلی شده است.
مدیرعامل شــرکت ملی نفت افزود: می توان گفت بار دیگر پارس جنوبی متولد 

شد؛ زیرا فشار افزایی نقش بسیار مهمی در تولید گاز و میعانات گازی دارد.
خجســته مهر بیان کرد: برای جلوگیری از مهاجرت گاز، طرح فشــار افزایی از 
لحاظ اقتصادی و مهندســی با دقت بالا بررسی شد و رقم ســرمایه گذاری این 

طرح نیز ۲۰ میلیارد دلار در نظر گرفته شد.

 زیر سایه ناهماهنگی دولت و ایران خودرو

بلاتکلیفی متقاضیان 
و پارس پژ

شناسه آگهی: 1681545 )نوبت دوم(

 تجدید آگهی مزایده 

 الف: مزایده گزار:شرکت گاز استان کرمانشاه
نشانی: کرمانشاه، میدان آزادی ابتدای بلوار شهید بهشتی. تلفن: 083-38225644

ب: موضوع: فروش دو دستگاه وانت مزدا
ج: انواع و مبالغ تضمین:

   ضمانتنامه بانکی
   ضمانتنامه از موسسات اعتباری غیر بانکی

   نقد
 توجه:  وجه نقد به حساب IR 25010004001124703027275 بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 

با شناسه واریز 363124756292560848555000112401به نام شرکت گاز استان کرمانشاه واریز گردد.
 - مبلغ تضمین شرکت در مزایده 240.000.000ریال

د:شرایط مزایده گر:
- توانایی تهیه و تسلیم ضمانتنامه

 ه: دریافت اسناد از سامانه، زمان بازدید، بارگذاری و قرائت پیشنهادات:
1-دریافت اسناد مزایده  :سامانه تدارکات الکترونیکی دولت   زمان: تاساعت 16:00  تاریخ :1402/12/28

2-زمان بازدید از ساعت 8 الی 13 از تاریخ 1403/01/07 تا تاریخ 1403/01/08
3-آخرین مهلت بارگذاری اسناد و تحویل تضامین::تا ساعت 16 تاریخ:1403/01/19

4-جلسه قرائت پیشنهاد/مالی/تضمینی محل:سالن جلسات شرکت گاز استان زمان:9:30 
تاریخ: 1403/01/20

5-محل تحویل: ساختمان مرکزی شرکت گاز استان کرمانشاه
 و: سایر توضیحات

1- وجه کالای مزایده نقدا" دریافت میگردد و هرگونه مالیات-عوارض و هزینه حمل کالا و نظایر آن طبق قوانین 
و مقررات بر عهده خریدار است.

2-به پیشنهادات فاقد امضا،مشروط،مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضای مدت مقرر در فراخوان واصل شود 
مطلقا" ترتیب اثر داده نخواهد شد.

3-سایر اطلاعات و جزییات در اسناد مزایده مندرج می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/12/20    تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/21

 روابط عمومی شرکت گاز استان کرمانشاه

شرکت ملی گاز ایران
 1002001339000002شرکت گاز استان کرمانشاه ) سهامی خاص(

شناسه آگهی: 1677575 ) نوبت سوم(

نقل و انتقال لنج باری
 به شماره ثبت 12672 - بندرعباس

 به استناد رونوشت سند  شماره 41254 مورخ 1402/11/04 
اسناد رسمي  با شناسه سند 140211456976000060 دفتر 
21دلوار خانم بتول صفري فرزند عبداله تمامی شش دانگ سهام 
خود در مالکیت لنج باري به شماره ثبت 12672 - بندرعباس را به 
آقایان امید جمهوري فرزند علي ، علیرضا ناصري فرزند اكبر و متین 

جمالي فرزند محمد انتقال قطعي داده است.
 مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران 

آگهی می گردد.

P.M.O

آگهي فراخوان  مزایده
)حراج(

شركت سهامي آب منطقه اي هرمزگان در نظر دارد »سرمایه گذاری درطرح 
لایروبي و ساماندهي رودخانه های شهرستان بندرلنگه  در مقابل برداشت مصالح مازاد 
شن و ماسه رودخانه ارمک)محدوده دوم( « با برآورد هزینه 5.865.000.000 ریال و 
پایه مزایده )وجه مازاد بر اجرای طرح ساماندهی( به مبلغ  529.440.663 ریال را از 
طریق مزایده )حراج( به سرمایه گذار واجد صلاحیت پیمانکاری پایه 5 رشته آب یا 
دارندگان پروانه بهره برداری شن و ماسه از سازمان صمت واگذار نماید. مبلغ سپرده 
شرکت در مزایده 118.000.000ریال از نوع پرداخت الکترونیکی در سامانه، مهلت 
تهیه اسناد از سامانه ستاد ایران)www.setadiran.ir( از تاریخ درج این آگهی و 
حداکثر تا مورخ 1402/12/26، مهلت بارگذاری پیشنهاد قیمت از ساعت 8 تا ساعت 
مورخ1402/12/27   11 ساعت  مزایده  بازگشایی  0214/12/27زمان  مورخ   11 

می باشد. در ضمن هزینه آگهی روزنامه به عهده برنده حراج می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/12/21

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/26
 روابط عمومي شركت سهامي آب منطقه اي هرمزگان  

شناسه آگهی: 1682036

نوبت اول

شناسه آگهی: 1681545 )نوبت دوم(

 تجدید آگهی مزایده 

 الف: مزایده گزار:شرکت گاز استان کرمانشاه
نشانی: کرمانشاه، میدان آزادی ابتدای بلوار شهید بهشتی. تلفن: 083-38225644

ب: موضوع: فروش دو دستگاه وانت مزدا
ج: انواع و مبالغ تضمین:

   ضمانتنامه بانکی
   ضمانتنامه از موسسات اعتباری غیر بانکی

   نقد
 توجه:  وجه نقد به حساب IR 25010004001124703027275 بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران 

با شناسه واریز 363124756292560848555000112401به نام شرکت گاز استان کرمانشاه واریز گردد.
 - مبلغ تضمین شرکت در مزایده 240.000.000ریال

د:شرایط مزایده گر:
- توانایی تهیه و تسلیم ضمانتنامه

 ه: دریافت اسناد از سامانه، زمان بازدید، بارگذاری و قرائت پیشنهادات:
1-دریافت اسناد مزایده  :سامانه تدارکات الکترونیکی دولت   زمان: تاساعت 16:00  تاریخ :1402/12/28

2-زمان بازدید از ساعت 8 الی 13 از تاریخ 1403/01/07 تا تاریخ 1403/01/08
3-آخرین مهلت بارگذاری اسناد و تحویل تضامین::تا ساعت 16 تاریخ:1403/01/19

4-جلسه قرائت پیشنهاد/مالی/تضمینی محل:سالن جلسات شرکت گاز استان زمان:9:30 
تاریخ: 1403/01/20

5-محل تحویل: ساختمان مرکزی شرکت گاز استان کرمانشاه
 و: سایر توضیحات

1- وجه کالای مزایده نقدا" دریافت میگردد و هرگونه مالیات-عوارض و هزینه حمل کالا و نظایر آن طبق قوانین 
و مقررات بر عهده خریدار است.

2-به پیشنهادات فاقد امضا،مشروط،مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از انقضای مدت مقرر در فراخوان واصل شود 
مطلقا" ترتیب اثر داده نخواهد شد.

3-سایر اطلاعات و جزییات در اسناد مزایده مندرج می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/12/20    تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/21

 روابط عمومی شرکت گاز استان کرمانشاه

شرکت ملی گاز ایران
 1002001339000002شرکت گاز استان کرمانشاه ) سهامی خاص(

شناسه آگهی: 1677575 ) نوبت سوم(
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دستیار رئیس جمهور از اعطای جایزه ملی حقوق و آزادی های اجتماعی خبر داد

 رئیس جمهور در جشن ملی توانمند سازی ۱۰۰ هزار مدد جوی کمیته امداد امام خمینی )ره( مطرح کردند

 ساخت بیش از ۲ میلیون مسکن

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rدوشنبه      2۱ اسفند ۱4۰2    شماره ۱545

با رأی نمایندگان
کلیات لایحه کاهش ساعات کاری و افزایش 

تعطیلات تصویب شد
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی با کلیات لایحه کاهش ساعات 

کاری ادارات و افزایش تعطیلات در هر هفته موافقت کردند.
 در جلسه علنی مجلس شــورای اســلامی، کلیات لایحه اصلاح ماده 
۸۷ قانون مدیریت خدمات کشــوری مربوط به کاهش ســاعات کاری 
ادارات به ۴۰ ساعت و ۲ روز تعطیلی در هر هفته با ۱۴۶ رأی موافق، ۴۵ 
رأی مخالف و ۹ رأی ممتنع از مجموع ۲۱۵ نماینده حاضر در جلســه 

تصویب شد.
ماده واحده- ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشــوری )با اصلاحات و 
الحاقات بعدی( مصوب ۱۳۸۶/۷/۸ و تبصره های آن به شرح زیر اصلاح 

می شود:
»ماده ۸۷- ساعات کار کارمندان دســتگاه های اجرایی ۴۰ ساعت در 
هفته اســت و تلفیق و تنظیم ســاعات کار ادارات به پیشنهاد سازمان 
اداری و اســتخدامی کشــور و تصویب هیأت وزیران تعیین می گردد. 
تغییر ســاعت کار کارمندان با رعایت ســاعت مذکــور و در چارچوب 
دستورالعمل های پیشنهادی سازمان اداری و استخدامی کشور که به 
تصویب هیأت وزیران می رسد بر عهده دستگاه ذیربط می باشد. میزان 
ســاعات تدریس معلمان و اعضای هیأت علمی از ســاعات موظف در 

طرح های طبقه بندی مشاغل ذیربط تعیین خواهد شد.
تبصره ۱- کارمندان می توانند با موافقت دستگاه اجرایی ساعت کاری 
خود را تا یک چهارم کار روزانه حداکثر ۱۰ ســاعت تقلیل دهند. میزان 
حقوق و مزایا و نحوه محاســبه ســوابق خدمتی این قبیــل کارمندان 

متناسب با ساعت کار آنان تعیین خواهد شد.

تبصره ۲- متناســب با تغییرات فناوری و در شــرایط اضطرار و بحران 
نظیر آلودگی هوا، کمبــود انرژی، وقوع حوادثی غیر مترقبه و شــیوع 
بیماری های فراگیر یا در ایام خاص نظیر ماه مبارک رمضان به پیشنهاد 
سازمان اداری و استخدامی کشــور و تصویب هیأت وزیران ساعات کار 
و نحوه ارائه خدمت کارمندان و تصمیم آموزشــی فارغ از رعایت سقف 

مذکور در این ماده تعیین می شود.
تبصره ۳- همه دستگاه های اجرایی اعم از ستادی و استانی به استثنای 
بخش عملیاتی مراکز و واحدهای خدمات رسان نظیر واحدهای ذیربط 
بهزیستی، بانک ها، بیمارســتانها، مراکز بهداشــتی و درمانی، اماکن 
ورزشــی و واحدهای نظامی و انتظامی و امنیتی موظفند ســاعات کار 

خود را در ۵ روز هفته تنظیم نمایند.
تبصره ۴- در همه قوانیــن و مقرراتی که از مبنای ۴۴ ســاعت کار در 
هفته و ۱۷۶ ســاعت کار در ۴ هفته متوالی استفاده شده است، از تاریخ 
لازم الاجرا شــدن این قانون به ترتیب به ۴۰ ساعت کار در هفته و ۱۶۰ 

ساعت کار در ۴ هفته متوالی اصلاح می شود.«

معاون پارلمانی رییس جمهور:
وز آخر احساس  نمایندگان مجلس یازدهم تا ر

مسئولیت و تعهد داشته باشند
 معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: همــه نمایندگانی که در مجلس 
یازدهم حضور دارند تا آخرین روز مسئولیت داشته و باید احساس تعهد 
و مســئوولیت در آنها همچنان پایدار بماند تــا کارهایی که باقی مانده 

مجلس را به سرانجام برسانند.
»ســید محمدحســینی« درباره اقدامات دولت در برگزاری انتخابات 
اخیر مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری گفت: همه نمایندگانی 
که در مجلس یازدهم حضور دارند تا آخرین روز مســئولیت داشــته و 
باید احساس تعهد و مسئولیت در آنها همچنان پایدار بماند تا کارهایی 
که باقی مانده مجلس را به سرانجام برســانند و در ادامه در سال آینده 
نمایندگانی که بــه مجلس دوازدهم راه یافتند، تــازه نفس در تصویب 

لوایح و طرح های مختلف همت کنند.
معــاون پارلمانی رییــس جمهور دربــاره اینکه برخــی نمایندگان و 
یا نزدیکان آنهــا عدم رای آوردن خود را به عملکــرد دولت گره زده اند، 
تصریح کرد: وزارت کشــور در زمان انتخابات همــه ظرفیت و امکانات 
خود را برای برگزاری هر چه بهتر انتخابات به کار بســت و دولت نیز در 

جریان برگزاری انتخابات، بی طرفی خود را نشان داد.
حســینی افزود: بر خلاف دولت های قبل که احزابی نظیر کارگزاران و 
اعتدال و توسعه را همراه خود داشتند و طبق همان حزب برای موفقیت 
در انتخابات فعالیت می کردند، دولت ســیزدهم تمام تلاش خود را بر 
افزایش مشارکت در انتخابات معطوف کرد. حتی تعداد تایید صلاحیت 
شده در این دوره از انتخابات بی سابقه بود به نحوی که بالغ بر ۷۵ درصد 

ثبت نام کنندگان تایید صلاحیت شده و در انتخابات حاضر شدند.
معاون پارلمانی رییس جمهور یادآور شد: نامزدها در کارزار انتخاباتی و 
یک رقابت سالم شرکت کردند و پس از همکاری های شفافی که دولت 
برای معرفی این نامزدها انجام داد در نهایت، منتخبان مردم در مجلس 

و خبرگان رهبری معرفی شدند.
وی تصریح کرد: البته ممکن اســت تخلفات جزیی در گوشــه و کنار 
کشور رخ داده باشد ولی مسیر رســیدگی به این تخلفات هم مشخص 
اســت که باید معترضان طبق مستندات ارائه شده شــکایت لازم را به 
شورای نگهبان ارائه دهند و قطعا دولت هم رسیدگی می کند. اما اینکه 
پشت تریبون فضاســازی کنند، زیبنده نیست. چرا که دشمنان در این 

شرایط به دنبال بهره بردای از شرایط کشور هستند.
حســینی خاطرنشــان کرد: اگر حرف حقی را هر کــدام از نامزدهای 
انتخابات دارند بایــد از مراجع قانونی آن را پیگیــری کنند و به نتیجه 

برسانند.

امیر حیدری:
امنیت پایدار در مرزهای کشور برقرار است

فرمانده نیروی زمینی ارتش بــا بیان اینکه نیــروی زمینی در تمامی 
مرزهای کشور حضور دارد، گفت: با حضور رزمندگان این نیرو، نیروی 
زمینی سپاه و فراجا، امنیت پایداری در مرزهای کشورمان برقرار شده 
است. »امیر ســرتیپ کیومرث حیدری« فرمانده نیروی زمینی ارتش 
در خصوص نقــش این نیــرو در تأمین امنیت مرزهای کشــور، اظهار 
کرد: تیپ های نیــروی زمینی ارتش به همراه قرارگاه های لشــکری و 

منطقه ای در مرزهای کشورمان مستقر هستند.
امیر حیدری با بیان اینکه نیروی زمینی ارتش در تمامی مرزهای کشور 
حضور دارد، افزود: با حضور رزمندگان این نیرو، نیروی زمینی ســپاه و 
فراجا، امنیت پایداری در مرزهای کشورمان برقرار شده است که ادامه 
خواهد یافت.وی درباره روند پاکســازی مناطق آلوده بــه مین و مواد 
منفجره باقی مانده از دوران دفاع مقدس در مناطق مرزی کشــور هم 
گفت: فاز نخست پاکســازی این مناطق به اتمام رسیده و در این مسیر 

۱۷۰ شهید و ۷۲۵ جانباز تقدیم انقلاب اسلامی شده است.

تریبون

رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: بر اساس ماده 
۳۷ قانون نظام صنفی کشور، اصناف بدون هیچ مانعی 
می توانند درخواست خود برای تاسیس بانک را از بانک 

مرکزی مطرح کنند.
 نمایندگان مجلس شورای اســلامی در جلسه علنی 
امروز یکشنبه ۲۰ اســفند ۱۴۰۲ و در جریان بررسی 
طرح اصلاح قانون نظام صنفی کشور، به حذف ماده ۶ 

این طرح به شرح زیر رای موافق دادند:
»ماده ۶- تبصره )۳( مــاده )۳۷( قانون به شــرح زیر 

اصلاح می شود:

»تبصره ۳- اتــاق اصناف ایــران مجاز 
اســت بر اســاس قوانیــن و مقــررات 
جاری کشور و با مشارکت اتاق های اصناف 
شهرستان برای تاسیس بانک اصناف اقدام 

نماید.
 اتاق های اصناف شهرســتان نیــز مجازند 
براساس قوانین و مقررات جاری کشور برای 

تاســیس صندوق قرض الحسنه و یا شــرکت تعاونی 
اعتبار اقدام نماید. منابع مورد نیاز برای تاســیس و یا 
افزایش ســرمایه نهادهای فوق، حســب مورد پس از 

تصویب هیات رئیســه اتاق اصناف ایران و یا 
هیات رئیسه اتاق اصناف شهرستان مربوطه، 
از محل درآمدهای اتاق هــای مزبور تامین 

می شود.«
محمدباقــر قالیبــاف رئیــس مجلــس 
شــورای اســلامی پس از رای نمایندگان 
مجلــس به حــذف مــاده ۶ طــرح اصلاح 
قانون نظام صنفی کشــور به ارائه توضیحاتی در این 
زمینه پرداخت و گفت: چون اصنــاف به این موضوع 
حساسیت داشــتند باید بگویم که امروز هیچ مانعی 

برای تاسیس بانک از ســوی اصناف وجود ندارد و اگر 
اصناف بخواهند بانکی را تأســیس کنند، می توانند بر 
اســاس ماده ۳۷ قانون نظام صنفی کشور درخواست 
تاســیس بانک را از بانک مرکزی مطرح کنند و هیچ 
ضرورتی هم به ایــن اصلاحیه نبود و آنهــا می توانند 
بر اســاس قانون موجود از بانک مرکزی درخواســت 

تاسیس بانک کنند.
همچنین با تصمیم رئیس مجلس، ماده ۷ طرح اصلاح 
قانون نظام صنفی کشور جهت رسیدگی بیشتر و رفع 

ایرادات و ابهامات به کمیسیون اقتصادی ارجاع شد.

سخنگوی دولت گفت: ســاعات کاری کارکنان ادارات 
در ماه رمضان بین ۷ تا ۹ صبح شناور است.علی بهادری 
جهرمی نوشــت: »با توجه به آغاز مــاه مبارک رمضان 

و با تصویب هیئــت وزیــران، از روز سه شــنبه مورخ  
۱۴۰۲/۱۲/۲۲ ســاعت آغاز بــه کار ادارات در تمامی 
استان ها، به استثنای واحدهای عملیاتی خدمت رسان، 

آموزشی، بهداشــتی و غیره، با نظر مدیران دستگاه به 
صورت شــناور، از ســاعت ۷:۰۰ الی ۹:۰۰ صبح بوده و 
ســاعت پایان کار، متناسب با ساعت شــروع، مطابق با 

قوانین و مقررات مربوط، تعیین می شود.ساعت شروع 
به کار در روزهای بعد از شــب های قدر، ســاعت ۹:۰۰ 
صبح و پایان آن مطابق با قوانین و مقررات مربوط است.«

مجلس

دولت

خریدار  دستیار رئیس جمهور از پیشنهاد 
اعطای جایزه ملــی حقــوق و آزادی های 
اجتماعی به ریاســت جمهوری و موافقت 
ایشــان با اعطای این جایزه خبر داد و گفت: 
بــه زودی جزئیــات و شــرایط اعطای این 

جایزه ملی به اطلاع رسانه ها خواهد رسید.
»سکینه سادات پاد« دستیار رئیس جمهور 
در پیگیری حقــوق و آزادی های اجتماعی  
در نشست خبری که به منظور ارایه گزارشی 
از اهم اقدامــات انجام شــده در این حوزه 
برگزار شــد، ضمن پاســخگویی به نظرات 
و مسائل مطرح شده از ســوی خبرنگاران، 
در حوزه پیگیری های انجام شــده در بحث 
لایحه ارتقای امنیت زنــان گفت:حدود ۲ 
دهه از عمر این لایحه می گذرد و متاسفانه 
هنوز به نتیجه نرســیده اســت؛ با توجه به 
اینکه رهبر انقلاب نیز دســتور به تســریع 
این لایحه داده بودنــد، پیگیری های لازم 
با ارســال نامه بــه رئیس مجلس شــورای 
اســلامی انجــام و تاکید کردم کــه لایحه 
ارتقای امنیت زنان باید به سرعت پیگیری 
شود.دســتیار رئیس جمهــور با اشــاره به 
اقدامات کمیته بررســی ناآرامی های سال 
۱۴۰۱، گفت: بــا خانواده هایی که فرزندان 
خود را در این ناآرامی ها از دست داده بودند 
گفت وگوهایی انجام شــد و از ســوی دیگر 
در سفرهای استانی با مشــاوران امور زنان 
دیدارهایی انجام شد تا مشخص شود که چه 
تعداد از زنان در پست هایی اجرایی مشغول 
به کار هســتند و نتیجه این اقدامات نیز به 

رئیس جمهور ارایه شده است.
دســتیار رئیس جمهور از پیشنهاد اعطای 
جایزه ملی حقــوق و آزادی های اجتماعی 
به ریاســت جمهوری و موافقت ایشــان با 
اعطای این جایزه خبر داد و گفت: به زودی 

جزئیات و شرایط اعطای این جایزه ملی به 
اطلاع رسانه ها خواهد رسید.

پیگیری استیفای حقوق ملت ایران 
در مجامع بین المللی

پــاد با اشــاره به اینکــه متاســفانه گاهی 
در حــوزه اســتیفای حقوق ملــت ایران 
دچــار لکنت شــده ایم، گفت: بــا توجه به 
اهمیت موضــوع، چهار نشســت گوناگون 
بــا ســمن های دارای مقــام مشــورتی، 
وکلا، اســاتید حقوق بین الملل و روســای 
کانــون وکلا و کمیســیون های تخصصی، 
دیپلمات هایی کــه تجربه حضور در مجامع 
بین المللــی داشــتند و همچنیــن ادیان 
توحیــدی و اقلیت هــای مذهبــی برگزار 
کردم کــه نتایج آن به رئیــس جمهور ارایه 
شده است.وی درباره لایحه استقلال وکلا، 
تصریــح کرد: اســتقلال براســاس منطق 
عقلانی باید وجود داشــته باشد. این لایحه 
در قوه قضائیه است و درجریان جزئیات آن 
نیســتم اما در تعاملاتی که با همکاران خود 

دارم مطالبات آنان را پیگیری می کنم.
دستیار رئیس جمهور با اشــاره به اینکه در 
موضوع استفاده از شبکه های اجتماعی در 
تمام جهان قوانینــی وجود دارد تاکید کرد: 
اصل بر آزادی است و محدودیت استثناست 
اما باید بر قوانین داخلی کشــور نیز احترام 
گذاشــت. قطعا موافق فیلترینگ نیســتم 
و در این خصــوص با رئیس جمهــور و وزرا 
صحبت های شفاهی و مکاتباتی انجام شده 
اســت. در موضوع فیلترینگ ســایت دکتر 
بهشتی به رئیس جمهور نامه زده ام و ایشان 
نیز دستور پیگیری و رفع آنرا صادر کرده اند 

و موضوع در حال پیگیری است.
پاد گفت: در بحث مشــهور اخراج اســاتید 

لازم دانســتم ورود کنم، با برخی از اساتید 
دیــدار کــردم و از بعضی خواهــش کردم 
تشــریف بیاورند. توییتی هــم زدم که اگر 
اساتیدی مدعی اخراج هستند اطلاع بدهند 
و مستنداتی بدهند، تعداد زیادی از اساتید 
به من پیغام دادند اما مستنداتی ارائه نشد. 
لذا نامــه ای به وزیر علوم و بهداشــت زدم و 

پیگیری هایی در این زمینه انجام شد. 

در موضوع حجاب قائل به اقدام 
فرهنگی هستیم

دستیار رئیس جمهور با اشــاره به اینکه در 
موضوع عفاف و حجاب قائل به حل موضوع 
از طریق مباحث فرهنگی و تربیتی هستیم، 
گفت: بســته زیســت عفیفانــه و تربیتی 
متناسب با عرف و شــرع طراحی شده است 
وبه دنبال این هستیم که اقدامات فرهنگی 
و تربیتــی بــا همراهی آمــوزش و پرورش 
داشته باشیم.وی ســپس به پیگیری های 
دســتیار حقوق شــهروندی و آزادی های 
اجتماعی در حوزه قتل های ناموسی اشاره 
کرد و افزود: اگرچه تعداد این قتل ها بسیار 
اندک است اما احساســات مردم را به شدت 
جریحــه دار می کند؛ در ایــن موضوع ورود 

کردیم و بسته سیاستی، حمایتی و تقنینی 
پیشنهاد کرده ایم.

همفکری با اصحاب رسانه برای ارتقای 
قانون مطبوعات

معــاون رئیس جمهور درخصــوص آزادی 
بیــان و قانون مطبوعات گفــت: در رصدی 
که کــردم و کار مطالعاتی کــه انجام دادیم 
گلایه هایــی که اصحاب رســانه داشــتند 
را بررســی کردیم، آنها معتقــد بودند که 
حق شان تضییع می شــود، ما معتقدیم باید 
قانون مطبوعات ارتقا پیــدا کند و حمایتی 
شود که آن هم با حضور خود اصحاب رسانه 
صورت گیرد.وی تصریح کرد: برنامه داریم 
که در سال آینده جلسات تخصصی با حضور 
مدیران و اصحاب رســانه داشــته باشیم و 
پس از جمعبندی نظرات کارشناســان امر، 
اقدامات لازم برای ارتقای ایــن قانون را در 
برنامه کاری خود قرار خواهیم داد.پاد اعلام 
کرد: معتقدیم که بایــد از خبرنگاری که در 
میدان حضور دارد و گــزارش تهیه می کند 
حمایت کنیم.پاد در خصوص فعالیت ویژه 
بررسی ناآرامی های سال ۱۴۰۱ و همچنین 
گزارش کمیته حقیقت یــاب خارج از ایران 
گفــت: مطابق قوانیــن بین الملــل وقتی 
مکانیزم داخلی فعال می شــود، آن کمیته 
خارجــی غیرفعــال تلقی خواهد شــد. ما 
مکاتباتی داشــتیم اما می دانید که نگاه به 

حقوق بشر سیاسی است.
دســتیار رئیس جمهــور بــا اشــاره به دو 
قطبی های ایجاد شــده در جامعه نســبت 
به مســاله عفاف و حجاب در جامعه، اذعان 
داشت: ما مردمی هســتیم که نه یک روزه 
باحجاب شــده ایم و نه یــک روزه دچار بی 
حجابی. بایــد از تمام تقابل هــا دوری کرد 

همان چیزی که مورد تاکیــد رهبر انقلاب 
نیز هســت و به نماینــدگان جدید مجلس 
نیز تاکید داشــته اند. جامعه ما باید از تولید 
و بازتولید خشــونت پرهیز کند و در شیوه 
مواجهه با این امور همچــون امر به معروف 
و نهی از منکر نیز با دقت و ظرافت بیشتری 
عمل کنیم.ششم اســفند ماه سال گذشته، 
رئیس جمهور در حکمی »ســکینه سادات 
پاد« را به عنوان دســتیار خود در پیگیری 
حقــوق و آزادی های اجتماعــی منصوب 
کرد.آیت الله رییســی در این حکم تصریح 
کــرد: اهتمام بــه پیگیری حقــوق مصرح 
مردم در قانون اساســی اعــم از حق آزادی 
بیان، حق تشکیل اجتماعات، حقوق مادی 
و معنوی زنان و صیانــت از حریم خصوصی 
شهروندان و مطالبه مســتمر و مجدانه این 
حقوق از اشــخاص و نهادهای مســئول با 
اســتفاده حداکثری از ظرفیــت نهادهای 
مردمی و نیز عموم مردم، دفــاع از حقوق و 
آزادی هــای اجتماعی مردم ایــران -فارغ 
از مذهــب، قومیت و جنســیت آنــان- در 
مجامع داخلی و خارجــی از جمله مجامع 
بین المللی حقوق بشــری از اهم انتظارات 
از دســتیار رئیس جمهــور در پیگیــری 
حقوق و آزادی های اجتماعی اســت.رئیس 
جمهورهمچنیــن ایجاد زیرســاخت های 
مناســب فنی و حقوقی به منظور دریافت 
و پیگیری مطالبــات آحاد شــهروندان از 
مــوارد احتمالی نقض حقوق آنان توســط 
دســتگاه های اجرایی، همــکاری و تعامل 
مســتمر با نهادهای مســئول در ســه قوه 
به ویــژه هیــات پیگیری قانون اساســی و 
اطلاع رسانی شــفاف و امیدبخش از نتایج 
حاصل شــده بــه افکارعمومــی را از دیگر 

وظایف این مقام برشمرد.

قالیباف: هیچ مانعی برای تاسیس بانک از سوی اصناف وجود ندارد

بهادری جهرمی اعلام کرد؛ شناورشدن ساعات کاری کارکنان اداره ها در ماه رمضان

خریدار  رییس جمهور با بیان اینکه امروز 
شــاهد ســاخت بیش از ۲ میلیون مسکن 
هستیم، بیان کرد: در مسئله زمین و مسکن 
که ازمســایل مهم و دغدغه هــای خانواده 
هاســت، اعلام کردیم که نیاز کشور بیش از 
آن چیزی اســت که تاکنون کار شده و باید 

سالی یک میلیون مسکن ساخته شود.
»آیت الله ســید ابراهیم رئیســی« رئیس 
جمهور در جشــن ملی توانمند سازی ۱۰۰ 
هزار مدد جوی کمیته امــداد امام خمینی 
)ره( بیان کرد: در ســال ۵۷ بعــد پیروزی 
انقلاب اسلامی کمیته امداد جز اولین نهاد 
هایی است بود که به فرمان امام تشکیل شد 
که نشــان می داد ایشــان در کنار مدیریت 
یک انقلاب جهانی، از رسیدگی به وضعیت 
محرومین بــه عنوان ولی نعمتــان انقلاب 
غافل نیست. کمیته امداد برکات زیادی در 
توجه به محرومان و نیازمندان و مددجویان 
داشته است. بزرگانی در این مجموعه بودند 

که یاد نیک آنها بر زبانها جاری است.
وی ادامه داد: مردان و زنان نیکوکار فراوانی 
در کشور داریم و این کمک حتی مربوط به 
افراد دارای مکنت و دارای امکانات نیست، 
هســتند افرادی که خود به نوعی نیازدارند 

ولی نیاز دیگران را هم برطرف می کنند. 

انجام کار خیر مختص ثروتمندان 
نیست

آیت الله رئیســی با بیان اینکه دگرخواهی 
در پرتو خداخواهــی جلــوه ای از زندگی 
مومنانه مردم اســت بیان کرد: در مســئله 
کرونا یادتان اســت که در کشور های غربی 
و اروپایی فروشــگاه ها غارت شد و رحمی 
وجود نداشــت ولی یک نــوع از این خبر ها 
در کشور ما مشاهده نشــد زیرا رهبر معظم 
انقلاب کمک مومنانه را مطرح کردند و این 
کمک مومنانه باعث شد در کشور شاهد این 

حوادث نباشــیم مردم به فکر یکدیگرند و 
دگرخواهی در پرتو خداخواهی جلوه ای از 
زندگی مومنانه مردم اســت. رئیس جمهور 
با بیان اینکه کمیته امداد امروز مورد اعتماد 
همه اســت، خاطر نشــان کرد: همه به این 
کمیته اعتماد دارند و این اعتماد باعث توجه 
مردم شــده اســت. محور در کمیته امداد 

توانمند سازی است.
وی با تاکید بر اینکه ایجاد اشــتغال موضوع 
محوری در دولت اســت، بیان کرد: بهترین 
خبر برای دولت این اســت که خط تولیدی 
اغاز به کار کرده و عده ای صاحب شغل شده 
اند.خود کفایی و توانمند ســازی در برنامه 
کمیته امــداد که مددجویــان را در جایگاه 
تولید کننــده قرار میدهد حایــز اهمیت و 
با ارزش است.  آیت الله رئیســی با اشاره به 
تاکید آموزه های دینی بــرای انجام کمک 

و یاری رسانی به شــکل مخفیانه و پنهانی 
برای حفظ آبروی دریافت کنندگان کمک، 
اظهار داشــت: انجام کار خیــر لزوما نیاز به 
پول و مکنت زیاد نیســت، بلکه نیاز به نگاه 
بلند و روح بزرگ دارد؛ در ســفری که اخیرا 
برای بازدید از مناطق ســیل زده سیستان و 
بلوچستان داشتم، برخی از مردم می گفتند 
که چون میزان خســارت وارده شــده به ما 
کمتر و کمک های ارســال شــده نیز زیاد 
بود، بخشــی از کمک ها را بــرای مردم آن 
ســوی مرز در پاکستان ارســال کردیم که 

وضعیت شان از ما بدتر است.

بیش از 120 هزار مسکن تحویل 
خانوارها شده است

رییس جمهور با بیان اینکــه میراث دولت 
های گذشــته ۲۴۰ هزار مســکن مهر بود، 

تاکید کرد: به همت دولت ســیزدهم امروز 
بیش از ۱۲۰ هزار مســکن تحویل خانوارها 
شــده اســت و مابقی هــم تحویــل داده 
خواهدشد. اشــتغال و رفع بیکاری و فعال 
کردن کارخانه هــا از دغدغه هــای دولت 
اســت  توانمند ســازی در کمیته امداد از 
موضوعات با ارزشی اســت.آیت الله رئیسی 
تصریح کرد: به همه فرمانداران و استانداران 
و شهرداران گفته ام که در ورودی های شهر 
ها باید بازاری برای عرضه کالاهای تولیدی 

صنابع دستی ایجاد شود.

 خودکفایی و توانمند سازی 
 مددجویان در کمیته امداد قابل

 تقدیر است
رییس جمهــور گفــت: بهترین خبر برای 
دولت این است که خط تولیدی راه بیفتد و 

عده ای را صاحب شغل کند.۷ هزار کارخانه 
و کارگاه که در خط تولید قرار گرفته اســت 
خبری مســرت بخش اســت.خودکفایی و 
توانمند ســازی مددجویان در کمیته امداد 
قابل تقدیر است.اســتقلال اقتصادی ۱۰۰ 
هزار مدد جو در کمیته امداد حقیقتا جشن 

دارد و موجب شعف است.

 دولت در خدمت فعالیت های 
اقتصادی مددجویان است

آیت الله رئیسی بیان کرد: دولت خدمتگزار 
در خدمــت فعالیــت هــای اقتصــادی 
مددجویــان اســت و تمام تــلاش خود را 
بــکار می گیرد که در کشــور دیگر شــاهد 
فقیــر و نیازمند نباشــیم .تمام تلاش دولت 
خدمتگــزار این اســت که در حــوزه های 
مختلف زمینه ای برای رشــد استعداد ها و 
فعالیت ها وجود داشــته باشد.جشــن ملی 
توانمند ســازی ۱۰۰ هزار مددجوی کمیته 
امداد یک جلسه آینده ساز برای ملت ایران 
اســت و این جلسه حتما چشــم دشمن را 
کورخواهد کرد.این جلســه برای همه ملت 
ایران پیام امیــد اســتقلال و خودکفایی و 
توانمندی دارد.رییس جمهور با بیان اینکه 
۱۲ میلیون نفر تحت پوشــش بیمه سلامت 
قرار گرفته اند، بیان کرد: در مســئله زمین 
و مســکن که ازمســایل مهم و دغدغه های 
خانواده هاســت، اعلام کردیم که نیاز کشور 
بیش از آن چیزی است که تاکنون کار شده و 
باید سالی یک میلیون مسکن ساخته شود.
امروز شاهد ساخت بیش از ۲ میلیون مسکن 
هستیم.آیت الله رئیسی همچنین خطاب به 
کارآفرینان کمیته امــداد امام خمینی )ره( 
تاکید کرد: شــما به تمام کســانی که به هر 
دلیلی دچار یاس و ناامیدی شــده اند اثبات 
کردید که ما اراده کردیم و توانســتیم و شما 

هم اگر اراده کنید، می توانید.
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مدیر نظارت و وصول مطالبات صندوق خبر داد
وصول ۵.۵ میلیارد دلار از مطالبات صندوق 

توسعه ملی
 مدیر نظارت و وصول مطالبات صندوق توســعه ملــی از وصول بیش از 
۵.۵ میلیــارد دلار مطالبات این صندوق از بخــش خصوصی خبر داد و 
اعلام کرد: بیش از ۸۰ درصد مطالبات این صندوق در بخش نفت و گاز و 
نیروگاه است.به گزارش صندوق توسعه ملی، علیرضا بنی هاشمی اظهار 
داشــت: در بخش ریالی تمامی مطالبات از بانک های عامل و در بخش 
ارزی نیــز بیش از ۵/۵ میلیــارد دلار از مطالبات صندوق وصول شــده 
اســت؛ ضمن آنکه در اســفندماه ۱۴۰۲ نیز موفق به وصول بیش ۲۰۰ 
میلیون دلار از مطالبات ارزی صندوق شــده ایم.وی با بیان اینکه بیش 
از ۸۰ درصد مطالبات این صندوق در بخش نفت و گاز و نیروگاه اســت، 
گفت: عمده مســائل صندوق تأمین مالی طرح های ارزی حوزه انرژی 
به ویژه دربخش نفت و گاز و نیروگاه می باشــد که با وجود اخذ تضامین 
لازم از دولت، وزارت نیرو و شــرکت ملی نفت ایران تــا کنون منجر به 
وصول مطالبات در این حوزه ها نشده ایم.مدیر نظارت و وصول مطالبات 
صندوق توســعه ملی، در خصوص مشــکل وصول مطالبات صندوق از 
نیروگاه ها نیز ادامه داد: مشــکل اصلی نیروگاه ها در بازپرداخت اقساط، 
قیمت خرید تکلیفــی برق و عدم ارائــه مجوز به نیروگاه هــا به منظور 
فروش برق به صنایع و متعاقباً بازپرداخت اقســاط است.بنی هاشمی در 
مورد مطالبات از طرح های با تضمین شــرکت ملی نفت ایران نیز اظهار 
داشت: صندوق از طریق راهکارهای قانونی پیگیر وصول مطالبات خود 
می باشــد و با اختیاراتی که هیأت امنای صندوق توسعه ملی به صندوق 

اعطاء نموده است، مسیر وصول مطالبات برای ما هموارتر شده است.
وی تاکید کرد: این موضوع باید فرهنگ سازی شود که صندوق توسعه 
ملی که تنها صندوق ارزی کشــور اســت بــرای ۸۵ میلیون جمعیت 
فعلی و نسل آینده ی کشــور اســت و باید بتواند بودجه ی لازم را برای 
روزهای بدون نفت تامین کند و منابع صندوق نباید در تعداد محدودی 
طرح رســوب کند بلکه باید با سرعت وصول و در ســایر طرح ها مجدداً 

سرمایه گذاری شده تا موجب توسعه کشور شود.

مدیرعامل شرکت مدیریت فناوری بورس تهران اعلام کرد
 علت قطعی بازار فرابورس و آخرین 

وضعیت سامانه
 مدیرعامل شــرکت مدیریت فناوری بورس تهران گفت: در ۲۴ ساعت 
گذشــته تیم فنی با تمرکز بر رفع مشــکل پیش آمده و انتخاب راه حل 
مشخصی که ریسک کمتری داشته باشــد، بی وقفه تلاش های خود را 
ادامه داده اند و پیش بینی می شــود بازار با تاخیر در روز جاری شــروع 
شود.به گزارش سازمان بورس، علی حســنی در خصوص رخداد اخیر 
بازار فرابورس در تاریخ شــنبه مــورخ ۱۹ اســفند ۱۴۰۲، اظهار کرد: 
ابتدای روز شــنبه ســرویس SAN Storage زیر ســاخت فرابورس 
متوقف شد، تجهیزات مذکور نقطه اشتراک تمامی ماژول های سامانه 
معاملات بوده که از درجه اهمیت بســیار بالایی برخوردار هستند و به 

طور عملی موجب توقف تمامی اجزا سامانه معاملاتی فرابورس شد.
وی افــزود: نظر به دریافت نشــدن نتیجه مثبت، علی رغــم کار فنی و 
تلاش های اولیه صورت گرفته  در روز شنبه، سامانه به زمان شروع بازار 
نرســید و این موضوع از کانال های مختلف اطلاع  رسانی شد؛ در ادامه 
نیز با توجه به زمان بر بودن مراحل کار قطعی ســامانه ادامه پیدا کرد و 

روز معاملاتی شنبه بدون معامله پایان یافت.

مدیرعامل شــرکت مدیریت فناوری بورس تهران در خصوص آخرین 
وضعیت سامانه، گفت: در ۲۴ ساعت گذشــته تیم فنی با تمرکز بر رفع 
مشکل پیش آمده و انتخاب راه حل مشخصی که ریسک کمتری داشته 
باشــد بی وقفه تلاش های خود را ادامه داده اند و پیش بینی می شــود 
بازار با تاخیر در روز جاری شــروع شود.حســنی در ادامه تصریح کرد: 
اکثر ماژول سامانه بالا هســتند انتظار می رود در زمان پیشرو، صد در 
صد سرویس ها تکمیل شوند و همچنین نگرانی بابت داده به طور قطع 
وجود ندارد.مدیرعامل شرکت مدیریت فناوری بورس تهران در پایان 
گفت: شــرکت مدیریت فناوری ضمن پوزش از تمامــی ذینفعان بازار 
فرابورس، در تلاش اســت مطابق با پروژه های تعریف شده که مراحل 
تکمیل خود را می گذرانــد از تکرار این گونه مــوارد جلوگیری کرده و 

خدمتی پایدار در این حوزه ارائه کند.

وزیرصمت: شرایط تسهیل می شود
مشتریان تایر شاکی از ثبت نشدن اطلاعاتشان 

توسط عرضه کننده ها
تعدادی زیادی از متقاضیان تایر از اینکه ســاعت ها در صف خرید تایر 
می مانند اما باز هم موفق به خرید نمی شوند، گلایه دارند، اما در نهایت 
وزیر صمت با اشــاره به اینکه اجازه ثبت نام به صورت افلاین داده شده 
و عرضه کننده باید اطلاعات مشــتری را دریافت و بعداً در سامانه ثبت 
کند عدم اجرای این امــر را به منزله تخلف و قصد برای تشــکیل صف 

دانسته و قول داد که شرایط این بازار تسهیل شود.
 تعداد زیادی از مشــتریان به شــیوه های مختلف، گلایه خود را نسبت 
به نظام توزیع تایــر اعلام کردند؛ بــه گفته تعدادی از این مشــتریان 
»از ســاعات ابتدایی صبح برای خرید تایر مراجعــه می کنیم، اما پس 
از ســاعت ها معطلی در نهایــت موفق بــه خرید تایر مــورد نیاز خود 
نمی شویم. »پیرو مشــکلات پیش آمده برای بازار تایر، وزیر صمت در 
حاشــیه افتتاح نمایشــگاه بهاره ضمن تاکید بر تلاش مبنی بر عرضه  
لاستیک خودرو با قیمت مصوب در نمایشگاه  بهاره، اظهار کرد: شرایط 
فراهم  شــده تا متقاضیان بتوانند ثبت نام خود را در ســامانه در همین 
نمایشگاه ها انجام دهند. تولید لاســتیک هم وضعیت خوبی در کشور 
دارد و بهتر هم می شــود. واردات لاســتیک هم بهبود یافت و کسری و 
ناترازی بازار جبران شده اســت، اما برخی سودجویان تلاش می کنند 
از التهاب بازار ســود ببرند.همچنیــن علی آبادی به تازگــی از بهبود  
شرایط بازار تایر خبر داده و اعلام کرده است: به فروشندگان این اجازه 
داده شــده که به صورت بر خط نبودن )آفلاین(، ثبت نام داشته باشند 
و نیازی نیســت که حتما سامانه حتما وصل باشــد. مدارک از مشتری 
دریافت و بعدا در سامانه ثبت شــود و فرآیند خرید ادامه داشته باشد. 
اگر عرضه کننده ای اینگونه رفتار نمی کنــد، به گونه ای مصداق تخلف 
اســت و قصد ایجاد صف دارد و در ادامه قول داد که توزیع لاستیک در 
بازار ساماندهی خواهد شد.اما مســئولان اصناف معتقدند که مشکلی 
برای فروش و نوبت دهــی اینترنتی ندارند.محمــود بنانژاد- دبیرکل 
اتاق اصناف ایران- تاکید کرده اســت: تصمیم گرفته شد که نوبت دهی 
اینترنتی فراهم شود تا پیش از خرید مشتری، ثبت نام انجام و اطلاعات 
خود را در ســامانه ثبت کنند؛ بنابراین درخواســت شد که زمینه برای 
این اقدام فراهم شــود که این موضوع نیاز به بسترسازی از سوی وزارت 

صمت دارد، اما متاسفانه هنوز اقدامی برای بسترسازی نشده است. 

بازار

رییس اتاق بازرگانی ایــران گفت: وضعیت اقتصادی و 
معیشت مردم در شأن جمهوری اسلامی ایران نیست 
و دولت برای رفع نارسایی ها باید تلاش کرده و با بخش 

خصوصی همکاری بیشتری داشته باشد.
صمد حسن زاده در دهمین نشســت دوره دهم هیأت 
نمایندگان اتاق ایران اظهــار کرد: وضعیت اقتصادی و 
معیشت مردم در شأن جمهوری اسلامی ایران نیست 
و دولت برای رفع نارسایی ها باید تلاش کرده و با بخش 
خصوصی همکاری بیشتری داشته باشد و از تجربیات 

فعالان اقتصادی بهره ببرد.
رئیس اتاق بازرگانی ایران اظهار کــرد: در حال حاضر 
مســئولان آمادگی حل مسائل را داشــته و همچنین 
آماده هســتند از نظرات شــما به ویژه نظرات علمی و 
کارشناسی اســتفاده کنند. ســعی هیأت رئیسه اتاق 
ایران نیز این اســت که در فضایی شفاف و برنامه محور 
حرکت و برای پیشــرفت و توســعه اقتصادی کشــور 

تلاش کنند.
وی تاکید کــرد: هرچنــد معتقدیم ایــن آمادگی در 
بدنه دولت نیز وجــود دارد و زمینه برای یک همکاری 

ســازنده بین بخش تصمیم گیر کشور و اتاق 
ایران وجود دارد.

در ادامه محمدرضا بهرامن، نایب رئیس اتاق 
ایران از برگزاری نشســت مشــترک هیأت 
رئیســه اتاق ایران با رئیس دیــوان عدالت 
اداری برای طرح مشــکلات حــوزه تولید و 
بازرگانی خبر داد و گفت: بعد از صحبت هایی 

که در این نشست صورت گرفت به این توافق رسیدیم 
که نمایندگانی از هر دو طرف معرفی شــوند و درباره 
مســائل روز اقتصــادی اقدامات کارشناســی لازم را 
انجام دهند تا در مســیر توســعه و حذف چالش های 
پیش روی اقتصاد، قدم برداریم. همچنین مقرر شــد 
بعد از شناسایی چالشی در برابر تولید و تجارت کشور، 
تا زمانی که راهکاری پیدا شــود، دســتورات موقتی از 

طرف دیوان داده شود تا بار مشکلات کاهش یابد.
بهرامن اضافه کرد: همچنین نشســت هیأت رئیســه 
اتاق ایران با رئیس صندوق توســعه ملی برگزار و مقرر 
شــده تا تیمی با حضور نمایندگان هر دو طرف با هدف 

پیشبرد اهداف مشترک شکل بگیرد.

وی خطاب به نماینــدگان منتخب مجلس 
هم گفت: اتاق ایران به عنوان مشاور سه قوه 
خواستار همکاری منظم و بی دریغ با مجلس 
برای هم افزایی میــان فعالان اقتصادی و قوه 
مقننه در مسیر رشد و تعالی اقتصادی کشور 

است.
نایب رئیــس اتاق ایــران در ادامــه تصریح 
کرد: برای بهبود وضعیت معیشــتی مــردم، کاهش 
فقــر و در کل بهبــود وضعیت اقتصادی کشــور، تنها 
راه، افزایش توان تولید و صادرات کشــور است و قلب 
تولید و صادرات در همه کشــورها، بنگاه های تولیدی 
هســتند که در بخش های صنعت، معدن، کشاورزی 
و خدمات فعالیــت می کنند.بهرامن گفــت: اقتصاد 
ایران به صورت بالقــوه، ظرفیت تولیدی حدود ۱۰۰۰ 
میلیارد دلار در بازه زمانــی میان مدت را دارد؛ اما فقط 
حداکثر از یک ســوم این ظرفیت اســتفاده می شود. 
در این راســتا اتاق ایران آمادگی دارد تا پیشنهادهای 
خود برای به کارگیری ظرفیت های بالقوه کشــور را در 
اختیار نمایندگان مجلس قرار دهــد.وی اضافه کرد: 

متأسفانه غلبه رویکرد تقنینی به جای رویکرد نظارتی 
در مجلس موجب شــده با انباشــتی از مفــاد قانونی 
روبه رو شــویم که به ویژه به دلیل عدم انجــام فرایند 
تدویــن و تنقیح، نه تنها به حل مســائل جاری کمکی 
نکرده است، بلکه به افزایش بار قوانین و مقررات و تورم 
قوانین انجامیده اســت.نایب رئیس اتــاق ایران گفت: 
مرکز پژوهش های اتاق ایــران ارزیابی دقیقی از تحقق 
شعار سال ۱۴۰۲ انجام داده اســت که برای مسؤولان 
کشــور و اعضای هیأت نمایندگان ارسال خواهد شد. 
طبق نتایج حاصل شــده از این بررســی، درباره مهار 
تورم، سیاســت کنتــرل ترازنامه شــبکه بانکی برای 
کنترل رشد نقدینگی، در عمل فشــار مهار تورم را به 
دوش بخش خصوصی گذاشت. بنابراین از دولت تقاضا 
داریم در راستای کنترل تورم، منشــأ اصلی و اثرگذار 
بر رشد قیمت ها را جســت و جو کند.وی افزود: به رغم 
مشکلات ایجاد شــده برای بخش خصوصی، نرخ تورم 
متوســط از بهمن سال گذشــته تا پایان بهمن ۱۴۰۲ 
به ۴۲.۵ درصد رسیده است که نشــان از عدم کاهش 

محسوس تورم نسبت به سال قبل دارد. 

اگر میزان مصرف گوشــت در جامعه کارگری کاهش 
پیدا کرده به این معنی نبوده که فرد توان خرید داشته 
اما خریداری نکرده اســت. توان خرید پایین وی سبب 

شده تا آن را از سبد خانوار حذف کند.
جلسات کمیته مزد از چهارشــنبه ۱۶ اسفند در حال 
برگزاری اســت. این مذاکرات پیرامون تعیین ســبد 

معیشتی و در نهایت تعیین حقوق و دستمزد جمعیت 
کارگری برای سال ۱۴۰۳ اســت. علیرضا میرغفاری، 
نماینده جامعه کارگری و عضو شورای عالی کار گفت: 
جلســه کمیته مزد با تمرکز بر ســبد معیشتی بوده و 
سبد غذایی که از سوی وزارت بهداشت به تازگی اعلام 

شده مورد قبول جامعه کارگری نیست.

وی افزود: با این سیاســت که مصرف گوشــت قرمز و 
ســفید کاهش پیدا کرده و افراد برای جبران پروتئین 
مبادرت بــه خرید ســایر اقلام می کنند ســهم و گرم 
اقلامی مانند تخم مرغ در این ســبد افزایش پیدا کرده 

است.
این نماینده جامعــه کارگری با گلایــه از این نگاه در 

تعیین سبد معیشــتی کارگران عنوان کرد: اگر میزان 
مصرف گوشت در جامعه کارگری کاهش پیدا کرده به 
این معنی نبوده که این کالا برای بدن مضر بوده یا فرد 
توان خرید داشته اما خریداری نکرده است. توان خرید 
پایین وی بر اساس دســتمزدی که دارد سبب شده تا 

آن را از سبد خانوار حذف کند.

اتاق

کارگری

سمیه رسولی  در حالی متقاضیان خرید 
پژو پارس همچنان بلاتکلیف هســتند که 
باید دســتگاه های ذی ربط پاســخ دهند 
اگر در تحویــل این خودرو مشــکل وجود 
داشت چرا از ابتدا اقدام به عرضه در سامانه 

یکپارچه کردند؟
 از زمســتان پارســال خودرو بــه صورت 
نوبت دهــی از طریــق ســامانه یکپارچه 
فروختــه می شــود؛ یکــی از خودروهای 
عرضه شــده در این ســامانه، خــودروی 
پژوپارس بود؛ خودرویی که به دلیل تفاوت 
قیمت زیاد بــا بازار برای عمــوم خریداران 
جذابیت بســیاری دارد و می تــوان گفت 
یکی از خودروهای محبــوب در بازار ایران 
محسوب می شــود. بر همین اساس هم در 
زمان ثبت نــام حدود ۱۰۰ هــزار نفر برای 

خرید این خودرو متقاضی شدند.
با ورود به فصل زمســتان که نوبت تحویل 
خودروهای پژوپارس بــه متقاضیان بود به 
دلیل عدم ارســال پیامک و فراخوان مبنی 
بر زمان تحویل، کم کم سروصداها در مورد 
تأخیــر در تحویل این خودرو بلند شــد؛ تا 
جایی که طی تقریباً دو ماه گذشــته شاهد 
تجمعات زیادی مقابــل نهادهای دولتی از 

جمله وزارت صمت بودیم.
در این بحبوحه بود که مشخص شد به دلیل 
عدم انطباق این خودرو با اســتانداردهای 
۸۵ گانه در تــداوم تولید پژوپارس شــک 
و شــبهه ایجاد شــده و باید خط تولید این 
خودرو متوقف شــود. مهدی اســلام پناه 
رئیس سازمان ملی اســتاندارد اعلام کرد: 
»از ســال ۱۴۰۱ مــا در قالــب اعلام های 
رسمی به ایران خودرو اعلام کردیم که این 

خودرو نمی تواند استانداردهای ۸۵ گانه را 
لحاظ کند و باید بــرای این موضوع تدبیری 
بیندیشــد، اما متأســفانه به جای بررسی 
این موضوع فروش این خودرو در ســامانه 
یکپارچــه در دســتور کار وزارت صنعت و 
خودروســاز قرار گرفت و آنها خودرویی که 
می دانستند، نمی توانند استانداردهای آن 

را رعایت کنند فروختند.«
با توجه به عدم انطبــاق خودروی پژوپارس 
بــا اســتانداردهای ۸۵ گانه مقرر شــد که 
تولید ایــن خودرو صرفاً تا نیمه اســفندماه 
امســال صورت گیرد، اما در ادامه به دلیل 
درخواســت های متعدد و البته اعتراضات 

متقاضیان خرید پژوپارس، ســازمان ملی 
اســتاندارد ایران چندی پیــش اعلام کرد 
که تولید ایــن خودرو تا پایان ســال تداوم 
خواهد داشــت. مجدد هفته گذشته مهدی 
اسلام پناه رئیس ســازمان ملی استاندارد 
ایران در گفت وگو با صداوســیما تاکید کرد 
که به صورت مشــروط تولیــد این خودرو 
در فروردین ســال ۱۴۰۳ صــورت خواهد 
پذیرفت. اســلام پناه گفته بــود که »تولید 
خودروی پژوپارس تا مشخص شدن نتایج 
مرکز آزمون بین المللی اســتاندارد، ادامه 
خواهد داشــت که به احتمال زیــاد نتایج 
آزمــون اســتاندارد فروردین مــاه ۱۴۰۳ 

مشخص می شود.«با این حال ۱۲ اسفندماه 
ایران خــودرو در نامه ای به ســازمان ملی 
استاندارد اعلام کرد که مجوز شفاف درباره 
امکان تداوم تولید پارس با اســتانداردهای 
فعلــی باید صــادر شــود، چراکــه پارس 

استانداردهای ۸۵ گانه را اخذ نمی کند.
در واکنش به این نامه ایران خودرو، اســلام 
پناه اظهــار بی اطلاعی کــرد و گفت: »اگر 
ایران خودرو به ما نامه ای ارسال کرده است، 
حتماً پاســخ را خواهد گرفــت. مصاحبه ام 
با صدا و ســیما در خصوص چگونگی روند 

تولید پژوپارس فصل الخطاب بوده است.«
در ادامــه این کشــمکش های عباس علی 

آبادی وزیر صمت روز پنجشــنبه در مورد 
تحویل پژو پارس بــه متقاضیان، به صورت 
قاطع اعلام کــرد که »بعضــی از خودروها 
ممکن اســت که در تطبیق با استانداردها 
نمره قبولی را کســب نکرده باشند، تلاش 
می کنیم که افرادی که ثبــت نام کرده اند با 

اولویت، خودرو به آنها تحویل شود.«

بلاتکلیفی متقاضیان
در ایــن بحبوحه نیز ایران خــودرو اقدام به 
ارســال فراخوانی به متقاضیــان پژوپارس 
مربوط به زمســتان امسال کرد که بر اساس 
آن این افــراد می توانند بــا تبدیل خودرو، 
خودروهای ســورن Xu7p، ۲۰۷ دســتی 

شیشه و تارا دستی V۱ کرده است.
نکته قابل توجه در ماجــرای توقف یا تداوم 
تولیــد پژو پارس آن اســت کــه در چنین 
مساله پیش پا افتاده ای نیز هرج و مرج موج 
می زند؛ موضوعی که به ســادگی می توان 
برای آن راهــکار یافت و با یــک هماهنگی 
جزئی، تکلیف متقاضیان را روشن کرد امروز 
تبدیل به یک هرج و مرج بزرگ شــده است 
که هر روز هم حاشــیه ای جدیدی را به بار 

می آورد.
اگرچه هنوز هم ایران خودرو و سازمان ملی 
استاندارد باید پاسخ دهند که اگر در تحویل 
پژو پارس مشکل وجود داشت چرا از همان 
ابتــدا اقدام بــه عرضه ایــن محصولات در 
سامانه یکپارچه کرده اند؟ اما فعلًا و در حال 

حاضر باید تکلیف متقاضیان روشن شود.
متقاضیان تقریباً یک ســال اســت منتظر 
دریافت خودرو هستند و هر روز با یک بازی 

جدید مواجه می شوند.

رییس اتاق بازرگانی ایران : وضعیت فعلی اقتصاد و معیشت در شان مردم نیست

کاهش سرانه مصرف گوشت در جامعه کارگری خودخواسته نبوده است

معاون وزیر صمت خبر داد

آزادسازی محدود واردات لوازم خانگی در ۱۴۰۳

خریدار  معاون وزیر صمــت گفت: با هم 
نظری بــا تولیدکننــدگان بررســی ها در 
خصوص آزادسازی واردات لوازم خانگی در 
حدی که نیازهای داخلــی را تأمین کنیم و 
لطمه به تولید داخــل نخورد، در حال انجام 

است.
ز ســال ۱۳۹۷ و به دنبال محدودیت های 
ارزی، طبق مصوبه اولیه شورای هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا واردات لوازم خانگی تا 
پایان ســال ۱۴۰۰ ممنوع اعلام شد. پس از 
اتمام انقضای این مصوبه انتظار می رفت که 

با توجه به نیاز بــازار، واردات این محصول 
آزاد شــود با این حــال وزارت صمت اعلام 
کرد که تولیدکنندگان کــه بالغ بر ۱۵۰۰ 
واحد کوچک و بزرگ هستند می توانند نیاز 
بازار را تأمین کنند و حتــی برنامه صادرات 
نیز دارند. بنابراین ممنوعیت واردات لوازم 
خانگی مجدد تمدید شد.با توجه به افزایش 
عرضه لوازم خانگی قاچــاق و تقلبی در بازار 
که نه ضمانت نامه ای دارند و نه مشــخص 
اســت کجا و با چه قطعاتی تولید شده اند، 
زمزمه ها بــرای آزادســازی واردات لوازم 

خانگی کمی و بیش شنیده می شود.

احتمال آزادسازی محدود واردات 
لوازم خانگی در 1403

در این ارتباط محمدمهدی برادران معاون 
صنایــع عمومی وزیر صمت اظهــار کرد: با 
هم نظری با تولیدکنندگان بررســی ها در 
خصوص آزادسازی واردات لوازم خانگی در 
حدی که نیازهای داخلــی را تأمین کنیم و 
لطمه به تولید داخــل نخورد، در حال انجام 
اســت.وی گفت: اصل کلی این است که اگر 
کالایــی در داخل به حد کافــی و با کیفیت 
مناسب تولید شود، دلیلی ندارد که با قیمت 
بالاتر و در این شرایط ارزی آن را وارد کنیم 

مگر اینکه کیفیت متفاوتی داشته باشد.
برادران در پاســخ به ســوال کــه احتمال 
آزادســازی واردات لوازم خانگی برای سال 
۱۴۰۳ وجود دارد، تاکیــد کرد: اگر واردات 
لوازم خانگی آزاد شــود بــه صورت محدود 

خواهد بود.

سود ممنوعیت واردات لوازم خانگی 
به جیب چه کسی رفت؟

یکی از نکات اصلی در ممنوع کردن واردات 

این محصــول -علاوه بــر محدودیت های 
ارزی- حمایــت از تولیــد داخــل و کمک 
به توانمند شــدن این صنعت اعلام شــده 
بــود. موافقــان ممنوعیــت واردات لوازم 
خانگی معتقد هســتند که بــه دلیل تعدد 
تولیدکنندگان، برچسب انحصاری به بازار 
لوازم خانگی ایران نمی چســبد و از سویی 
دیگر با توجه به وضعیت تأمین مواد اولیه و 
نوسانات نرخ ارز که در تأمین مالی و فروش 
صنایع نیز چالش ایجاد کرده، شــرایط برابر 
برای رقابت با تولیدکننــدگان خارجی در 

بازار کشور فراهم نیست.
با این حال آنچــه که در واقعیــت رخ داده 
تعــدد کالاهای قاچاق در ســطح بــازار و 
حتی فروشــگاه های آنلاین است؛ به شکلی 
که گفته می شــود یک ســوم لوازم خانگی 
موجــود در بازارها قاچاق اســت که ضمن 
سوءاســتفاده از ممنوعیــت واردات، بــه 
صورت های مختلفی راه خود را به بازار پیدا 
کرده اند. در بیشــتر موارد نیز شاهد عرضه 
کالاهای بی کیفیت، فیک و دارای گارانتی 

تقلبی هستیم. 
همچنین طبــق گفته مســئولان مبارزه 
با قاچــاق، اغلب کالاهــای خارجی عرضه 

شــده به بازار در واقع همان کالاهای ایرانی 
تولید شده در زیرپله ها هســتند که صرفاً 
برند خارجی روی آنها الحاق شــده اســت.

از ســویی دیگر با توجه بــه اینکه همچنان 
فرهنگ اســتفاده از کالاهــای خارجی در 
ذائقه ایرانیان وجــود دارد و در حال حاضر 
دایره انتخــاب مصرف کننــدگان محدود 
شــده اســت، کالای قاچــاق و تقلبــی با 
استفاده از این دریچه، به راحتی در بازارها و 

فروشگاه های آنلاین یافت می شود.
نکته جالب توجه اینکه در کنار محصولات 
لوازم خانگــی بــزرگ، اغلــب برندهای 
خارجــی مربوط به لــوازم خانگی کوچک 
می شــود؛ این موضــوع نشــان می دهد 
نکته ای کــه مخالفــان ممنوعیت واردات 
مبنی بر »نداشــتن صرفه اقتصادی تولید 
برخی از اقلام در داخل«، مورد تاکید قرار 

می دادند، حقیقت دارد.
از ســویی دیگــر اغلــب ایــن محصولات 
قیمت های به نسبت پایینی دارند به شکلی 
که مصــرف کنندگان اگر تمایــل به خرید 
کالا با برند خارجی داشته باشند می توانند 
این کالاها را به کالاهای بــا اصالت و ایرانی 

ترجیح دهند.
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رییس پلیس امنیت اقتصادی:
دشمن درحال برنامه ریزی برای بهم ریختن بازار 

ارز است
رییس پلیس امنیت اقتصادی با اشاره به انجام ۵۰ عملیات علیه دلالان 

ارزی گفت: دشمن درحال برنامه ریزی برای بهم ریختن بازار ارز است.
 سردار حســین رحیمی رئیس پلیس امنیت اقتصادی درباره مقابله با 
دلالان ارزی گفت: در این زمینه صرفاً بحث زیاد و یا کم شــدن میزان 
ارز نیست بلکه جریانات حاشــیه ای وجود دارند که بر این موضوع تأثیر 
گذارند، به طور مثال در جریان طوفان الاقصی با روند افزایش ارز مواجه 
شــدیم، با نزدیک شــدن به ایام عید احتمال افزایش نرخ ارز نیز وجود 
دارد. کمیسیون مربوطه در تلاش اســت که بر جریان بازار ارز نظارت 

داشته باشد.
ســردار رحیمی افزود: در خصوص بالا رفتن نرخ ارز بانک مرکزی باید 
پاســخگو باشــد، ما به عنوان پلیس یک بخش از کار را در دست داریم. 
امســال بیش از ۵۰ مورد عملیات بر علیــه دلالان ارزی و افرادی که بر 
معاملات فردایی فعالیت می کنند، انجام دادیم و ده ها نفر را بازداشــت 

کردیم، دشمن در حال برنامه ریزی برای بهم ریختن بازار ارز است.
رحیمی علت بالا رفتــن ارز را به دلایل متعددی دانســت و بیان کرد: 
دستگاه ها هر کدام مســؤولیت خاص خود را دارند، پاسخگویی به این 

مساله صرفاً برای یک دستگاه نیست.

معاون سازمان سنجش خبر داد
آغاز ثبت نام نوبت دوم کنکور سراسری سال 

وردین ماه ۱۴۰۳ از ۷ فر
معاون آزمون های سازمان ســنجش آموزش کشــور زمان ثبت نام و 

برگزاری نوبت دوم آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ را اعلام کرد.
دکتر علی صدر در مورد زمان ثبت نام نوبت دوم آزمون سراســری سال 
۱۴۰۳، گفــت: ثبت نام برای پذیرش رشــته های با آزمــون دوره های 
روزانه، نوبت دوم )شبانه(، نیمه حضوری، مجازی، پردیس خودگردان 
دانشــگاه ها و مؤسســات آموزش عالی، دانشــگاه پیام نور و مؤسسات 
آموزش عالی غیرانتفاعی و غیردولتی و همچنین رشته های تحصیلی 
با آزمون دانشگاه آزاد اسلامی از روز سه شــنبه ۷ فروردین ماه ۱۴۰۳ 
منحصراً از طریق درگاه اطلاع رسانی ســازمان سنجش آموزش کشور 

آغاز و در روز یکشنبه ۱۲ فروردین ماه ۱۴۰۳ پایان می پذیرد.
وی خاطرنشان کرد: داوطلبان واجد شــرایط می توانند در مهلت مقرر 
برای شرکت در نوبت دوم آزمون سراسری سال ۱۴۰۳ ثبت نام کنند و 
دفترچه راهنمای ثبت نــام در این آزمون هم زمان با شــروع ثبت نام از 
طریق درگاه اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور در دسترس 

خواهد بود.
معاون آزمون های ســازمان ســنجش آموزش کشــور دربــاره زمان 
برگزاری نوبت دوم آزمون سراسری ســال ۱۴۰۳، گفت: آزمون نوبت 
دوم برای داوطلبان در روزهای پنجشــنبه و جمعه ۷ و ۸ تیر ماه ۱۴۰۳ 
برگزار خواهد شــد و داوطلبان باید توجه کنند که نوبــت اول آزمون 
سراسری سال ۱۴۰۳ روزهای پنجشــنبه و جمعه ۶ و ۷ اردیبهشت ماه 

۱۴۰۳ برگزار خواهد شد.

صدر تأکید کرد: افرادی که منحصراً متقاضی رشته های پذیرش صرفاً 
با سوابق تحصیلی هســتند نیز می توانند در تاریخ اعلام شده نسبت به 
ثبت نام اقدام کننــد و این داوطلبان لزومی ندارد که در جلســه آزمون 

حضور پیدا کنند.

ژاپنی ها ۲۴ میلیارد دلار برای جوانی جمعیت 
هزینه می کنند؛ ما چقدر؟

 با این روندهای جمعیتی در آستانه مسیری قرار گرفته ایم که ژاپنی ها 
سال ها است در آن حرکت می کنند؛ کشوری که هیچ نشانه ای از توقف 

کاهش جمعیتش به چشم نمی آید.
اطلاعات و ارقام تازه ای که مرکز آمار درباره روند رشــد جمعیت کشور 

منتشر کرده، مورد توجه رسانه ها قرار گرفته است.
بنابر اعــلام مرکز آمــار، با کاهش شــدید نرخ رشــد جمعیــت و در 
برآوردهای جدید، جمعیت ایران ســال ۱۴۲۵ به سقف ۹۳ میلیون و 
۷۰۰ هزار نفر خواهد رســید و از این ســال به بعد، روند نزولی جمعیت 

کشور آغاز خواهد شد.
روزنامه »خراسان« در گزارشــی با عنوان »همه شاخص های هولناک 
جمعیتی« در این باره نوشــته است: آمارها و شــاخص های مرتبط با 
موضوع جمعیت در ســال ۱۴۰۲ نه تنها چندان خوشایند نیست بلکه 
نشان از روندی خطرناک دارد. کاهش ۳۰۰ هزار نفری ازدواج طی ۱۰ 
سال، کاهش نرخ جمعیت از ســال ۱۴۳۰، رکوردشکنی کاهش تعداد 
موالید طی امسال و نســبت های نگران کننده ازدواج و طلاق از شرایط 

نامطلوبی حکایت می کند.
به نوشته خراســان، روی دیگر ســکه تمامی این غصه های جمعیتی 
طبیعتا کاهش موالید اســت. بنابر آمارهایی که ســازمان ثبت احوال 
کشور در روزهای گذشته منتشر کرد، امســال کمترین تعداد تولد در 

کشور طی ۱۰ سال اخیر به ثبت رسیده است.
روزنامه »جمهوری اسلامی« از رسانه هایی است که وضعیت جمعیتی 
را به شــرایط اقتصادی گره زده و در گزارش خود تصریح کرده اســت: 
دولت تلاش می کند با اجرای قانون جوانی جمعیت نرخ رشد جمعیت 
را بالا ببــرد ولــی واقعیت های جامعه نشــان می دهند تا مشــکلات 

اقتصادی برطرف نشوند، سیر نزولی نرخ جمعیت ادامه خواهد داشت.
این  در حالی اســت که در دهه هــای اخیر ایران به عنوان کشــوری با 
جمعیت جوان شــناخته می شــد اما در ابتدای مســیری قرار گرفته 
که اکنون کشــورهایی مانند ژاپن در آن حرکــت می کنند. معادلات 
جمعیتی در کشورها دارای پیچیدگی هایی اســت که صرفا نمی توان 
آن را اقتصادی دید زیرا در ژاپن با وجود توسعه اقتصادی، معضل پیری 

جمعیت همچنان پابرجا است.
بنابر آخرین آمار رســمی، میزان تولد در ژاپن در نیمه اول سال ۲۰۲۳ 
به پایین ترین حد خود رســید. آمار اولیه جمعیت شــناختی منتشر 
شده از ســوی وزارت بهداشت، کار و رفاه این کشــور نشان می دهد که 
حدود ۳۷۱ هزار تولــد از ژانویه تا ژوئن ۲۰۲۳ در ژاپن رخ داده اســت 
که کمترین رقم ثبت شــده در نیمه اول ســال اســت. این رقم نسبت 
به مدت مشابه ســال قبل ۳.۶ درصد کمتر )۱۳۸۹۰ تولد کمتر( بوده 
است. این کمترین رقم ثبت شــده از زمان در دسترس بودن داده های 
قابل مقایسه در سال ۲۰۰۰ است و دومین سال متوالی است که به زیر 
چهارصد هزار نفر کاهش می یابد.در مقابــل، تعداد فوتی ها ۲.۶ درصد 
افزایش یافت. با کاهش طبیعــی جمعیت )تفاوت بیــن تعداد تولد و 
مرگ( و رســیدن آن به رقم حدود ۴۲۷ هزار نفر نفر، هیچ نشــانه ای از 

توقف کاهش جمعیت ژاپن وجود ندارد.

دیوار

رییس پلیس راهــور فراجا گفت: نــرخ افزایش یافته 
جرایم رانندگی در روزهای آینده ابلاغ می شود.

 سردار ســید تیمور حســینی در حاشــیه رزمایش 
طرح نــوروزی ۱۴۰۳ در جمع خبرنــگاران گفت: در 
سال گذشــته رفع ۸۸۷ نقطه پر تصادف را با همکاری 
ســازمان راهداری به عنــوان اولویت اول بــه توافق 
رسیدیم که با تأمین اعتبار مورد نیاز رفع مشکل شود؛ 
طبق آخرین گزارش نزدیک به ۵۰۰ نقطه حادثه خیز 
رفع مشکل شده اســت که رقمی خوبی برای افزایش 
ایمنی محورهای مواصلاتی است ولی حتماً باید در بازه 
دو تا سه ســاله دولت اراده لازم را برای برطرف کردن 
همه موانع و نقاط حادثه خیز داشــته باشد تا به جایی 

برسیم که استانداردهای حداقلی ما را پاسخ دهد. 
وی ادامــه داد: مجموع نقاط حادثه خیز در شــهرها و 

جاده های ایران پنج هزار نقطه است.
رئیس پلیس راهــور فراجا تصریح کــرد: نباید اجازه 

دهیم حداقل کمتــر از ۱۰ درصد رانندگان 
متخلف اراده خــود را به دیگــران تحمیل 

کنند.
سردار حســینی گفت: دلیل ۲۰ هزار جان 
باخته تصادفات ۵ هزار راننده متخلف است ؛ 
نباید اجازه دهیم عده ای با سلامت و امنیت 
مردم بازی کنند؛ باید با قاطعیت نســبت به 

تخلفات حادثه ساز برخورد قانونی کنیم.
وی افــزود: موضــوع افزایــش جرایــم رانندگی در 
کمیسیون حقوقی و قضائی دولت است تا آن را ابلاغ و 
اعمال کنیم؛ باید ارقام جرایم رانندگی منجر به رعایت 
قوانین رانندگی شــده و برای حفــظ آرامش و امنیت 

مردم اجرا کنیم. 
سردار حســینی خاطرنشــان کرد: مردم در ایام نوروز 
و رمضان به دنبال ســفری آرامش بخــش و با امنیت 
هستند و نباید عده ای این ایام شاد را به ایام تلخ تبدیل 

کنند.وی گفت: اگر انتظار داریم اقدامات ما 
در طرح نوروزی نتیجه مناسب داشته باشد 

نیازمند همراهی مردم هستیم.
رئیــس پلیس راهــور افــزود: از همه مردم 
می خواهــم با همــه عناصر دســتگاه های 
مختلف خدمات رســان در ایام نوروز که ۸۷ 
هزار نفر هســتند همکاری کننــد و عاملی 

برای کاهش سوانح رانندگی شوند. 
وی گفت: سال گذشــته ۱۲۱۷ نفر در ایام نوروز فوتی 
در اثر ســوانح جاده ای داشــتیم که خانواده های آنها 
داغدار شدند.سردار حسینی اظهار داشت: ما مأمور به 
آن هستیم که مانع حرکات پرخطر و رانندگی پرخطر 

تعداد معدودی راننده متخلف شویم. 
وی تصریــح کرد: یکــی از مؤلفه هــای بازدارنده نرخ 
جریمه هزینه جرم است؛ ۲۵۰۰ ســامانه بروز شده و 
ســرعت لحظه ای، سرعت متوســط و تخلفات حادثه 

خیز در کنار بازرسین نامحســوس و پلیس افتخاری و 
همیاران پلیس کنترل می شود؛ محور تهران - مشهد، 
تهران - اصفهان شــیراز، تهران- زنجــان و تبریز زیر 
پوشــش پهپادهای فراجا قرار دارد و همه توان پلیس 

راهور برای ایام عید به کار گرفته شده است. 
ســردار حســینی افزود: نرخ افزایش یافتــه جرایم 

رانندگی در روزهای آینده تصویب و ابلاغ می شود.
وی گفت: همچنین داشتن معاینه فنی برای رانندگی 
الزامی اســت و خودروهایی که بیش از ۴ سال از تولید 

آنها گذشته باید معاینه فنی بگیرند.
رئیس پلیس راهــور فراجا افزود: بــا همراهی وزارت 
کشــور و ابلاغ آنها در تمامی ایام تعطیــل نوروز مراکز 

مکانیزه معاینه فنی فعال است.
سردار حسینی گفت: تمرکز ما در ایام نوروز بر کاهش 
ســوانح پرخطر رانندگــی و کاهش تعــداد فوتی ها و 

مصدومین است .

پلیس

خریدار   معاون آمــوزش ابتدایی آموزش 
و پرورش بــا بیــان اینکه پوشــش واقعی 
تحصیلــی دوره ابتدایی ۹۸ درصد اســت، 
گفت: شــرایط ۷۰ هزار کودک از ۱۹۶ هزار 
در آمــار بازمانــده از تحصیلان بررســی و 

تعیین تکلیف شدند.
 حمید طریفی حســینی در نشست خبری 
با خبرنگاران اظهار داشت: افراد بازمانده از 
تحصیل موضوعی قدیمی است که همواره 
در برنامه توسعه به آن پرداخته شده و ماده 
۹۰ برنامه هفتم هم درباره این مسئله است 
که در مجلس کار انجام شــده و موضوع در 

حال بررسی در شورای نگهبان است.
وی افزود: در برنامــه هفتم تکالیفی تعریف 
شــده و براین اســاس برنامه ریزی کردیم 
که آیین نامه انســداد بی ســوادی و جذب 
بازمانــدگان برای ادامــه تحصیل مطرح و 

تصویب شود.
معاون وزیر آمــوزش و پرورش ادامه داد: در 
راســتای ماده ۹۰ برنامه هفتم و ماموریت 
ایــن معاونت، تدوین برنامه درســی جذب 
بازماندگان از تحصیل مورد توجه قرار دارد 
که باید اطلاعات آنها از نظــر زمان و مکان 
آموزش از بازماندگان از تحصیل را داشــته 

باشیم.
طریفی حســینی اضافه کرد: برنامه ریزی 
کردیم که در سال تحصیلی ۱۴۰۴-۱۴۰۳ 
فضای متفاوت در مواجه با موضوع را داشته 
باشیم.وی یادآور شد: ۱۹۶ هزار کودک در 
ســنین تحصیل دوره ابتدایی یعنی ۶ تا ۱۱ 
سال داریم که شرایط تحصیل دوره ابتدایی 
را برای آنها باید بررسی شــود؛ در این میان 
۹ هزار و ۴۰۰ نفر از این کــودکان در خارج 
از کشــور تحصیل می کنند اما در این آمار 
لحــاظ شــده اند.معاون وزیر آمــوزش و 
پرورش افزود: ۷۰ هزار از ۱۹۶ هزار نفری که 
اعلام شده تعیین تکلیف شده اند، ۴۳۲ نفر 
از ۷۰ هزار نفر کــودک بازمانده از تحصیل 
به علت اشتغال شــرایط حضور در مدرسه 

نداشته اند. 
وی ادامــه داد: معاونــت ابتدایــی را فقط 
معاونــت نمی دانیــم بلکه نظــام آموزش 
ابتدایــی اســت و اولین مأموریتــی که در 
حوزه کاری خود داریم ارتقای جایگاه نظام 
آموزش ابتدایی کشــور و نظام آموزشــی 
کشور اســت؛ بنابراین باید جایگاه و اهمیت 

و ضرورت توجه به این نظام را به عنوان یکی 
از زیر نظام های اصلی نظام آموزشی کشور 

تقویت کنیم.

فعالیت های مهارت محور جایگزین 
پیک نوروزی

طریفی حســینی دربــاره تکالیف نوروزی 
دانش آموزان ابتدایی گفت: امســال پیک 
نــوروزی نخواهیم داشــت و ایــن موضوع 
مطابق ســال های گذشــته اســت. اصولاً 
هیچ گونــه تکلیفی که به صــورت متمرکز 
از ناحیه ستاد به اســتان ها برای عید نوروز 
ابلاغ شود که مدارس به صورت یکسان عمل 
کنند، نخواهد بود و به جای آن فعالیت های 

مهارت محور انجام می دهند.
معاون آموزش ابتدایی آمــوزش و پرورش 
افزود: ســه محور فعالیتی برای عید نوروز 
دانش آموزان تعیین کــرده ایم که مبتنی 
بر ساحت های تربیتی سند تحول بنیادین 
است؛ دانش آموزان می توانند فعالیت های 
کارکردی و مهــارت محــوری را در قالب 
صوت و فیلــم و عکس برای معلم ارســال 
کنند به طور مثال دانش آموزان از مراســم 
افطار و ســایر مراســمی کــه در آن حاضر 

می شوند تهیه کنند.
طریفی حسینی اضافه کرد: همچنین دانش 

آموزان می توانند فعالیت های ورزشی خود 
را هم در قالــب فیلم و توضیح بــرای معلم 
ارســال کنند همچنین فعالیت های هنری 

از دیگر برنامه ها برای دانش آموزان است.
وی با بیــان اینکه داســتان خوانی و کتاب 
توانــی و تعریف قصــه و شــعر و... از دیگر 
تکالیــف عیــد می توانــد باشــد، گفت: 
محور ســوم فعالیت ها دوســتی با طبیعت 
و محیط زیســت اســت کــه بــا معاونت 
تربیت بدنی کار مشــترک انجــام داده ایم. 
فعالیت هایی که دانش آمــوزان در طبیعت 

انجام می دهد را می توانند ارسال کنند.
معاون وزیر آموزش و پــرورش ادامه داد: از 
معلمان خواسته ایم به دلیل همزمان شدن 
نوروز و مــاه مبارک رمضــان فعالیت های 

سنگینی به دانش آموزان ندهند.

اعلام نتایج آزمون استخدامی 
آموزگاری تا 14 فروردین

طریفی حسینی در مورد آزمون استخدامی 
اظهار داشت: ۶۳۶ هزار نفر در مرحله کتبی 
آزمون اســتخدامی داوطلب داشــته ایم و 
۲۸ هزار نفــر به عنوان آمــوزگار ابتدایی و 

استثنایی جذب خواهیم کرد.
وی افزود: سازمان سنجش تلاش می کند تا 
۱۴ فروردین نتایج اولیه این آزمون را اعلام 

کند و از ۲۰ فروردیــن کانون های ارزیابی 
را مســتقر کنیم تا بتوانیم تا ۲۸ اردیبهشت 
فرایندهای ارزیابــی تکمیلی را پی بگیریم. 
تلاش می کنیم قبل از آزمون اســتخدامی 
دبیــری و هنرآموزان برای متوســط نتایج 

آزمون ابتدایی را اعلام کنیم.
معاون وزیــر آموزش و پــرورش ادامه داد: 
اواســط یا اواخر خــرداد ســعی می کنیم 
برنامه های تکمیلی ایــن داوطلبان را انجام 
دهیم. می خواهیم قبل  از ۲۸ اردیبهشــت 
همه فرایندها طی شــود و در خرداد نتایج 
نهایــی را اعلام کنیــم و از خــرداد ۱۴۰۳ 
دوره مهارتی یک ســاله معلمــان جدید را 
دنبال کنیــم و در تابســتان بخش بزرگی 
از کار انجام شــود و از مهر ســال آینده این 

آموزگاران بکار گرفته شوند.

جذب 11۶8 آموزگار برای مدارس 
استثنایی

طریفی حسینی خاطر نشان کرد: هر شغل 
و محل سه برابر ظرفیت دعوت به مصاحبه 
و کانون ارزیابی دعوت می شوند. از ۲۸ هزار 
نفر جذب برای آمــوزگاری ابتدایی هزار و 

۱۶۸ نفر آموزگاری استثنایی خواهد بود.
وی گفــت: تلاش مــا بــر این اســت که 
شایســته ترین معلمان را که حق کودکان 

و دانش آموزان ما در دوره ابتدایی هســت 
انتخاب کنیم. با اســتفاده از ۶۳۶ هزار نفر 
جذب معلم کمبــود نیرو و ســازمان دهی 

نیروی انسانی را انجام می دهیم.
طریفی حســینی افزود: عوامــل متعددی 
بر تأمین نیروی انســانی مهرماه ما اثرگذار 
است؛ ضریب اشتغال مثبت همکاران یکی 
از دلایــل اســت. برخی معلمــان ما علاوه 
بــر کاری که انجــام می دهند بــه  تدریس 
غیرموظــف و حق التدریــس هــم علاقه 
دارند. بازنشستگی نیز یکی از دلایلی است 
که می توانــد در کمبود معلم مؤثر باشــد 
راهکارهای متنوعــی برای موضوع طراحی 
شــده و مهم تریــن راهکار جــذب نیروی 
انسانی تمام وقت به صورت رسمی از طریق 
دانشــگاه فرهنگیان و پس از آن آزمون های 

استخدامی است .
وی اضافــه کــرد: اتــاق وضعیــت نیروی 
انسانی تشکیل شده اســت، سازمان دهی 
نیروی انسانی ســال آینده توسط این اتاق 
انجام می شــود. جلســات آن برگزار شده و 

برنامه ریزی مطلوبی انجام داده ایم.
معاون وزیــر آمــوزش و پــرورش درباره 
توانمندســازی معلمان دوره ابتدایی گفت: 
در قالب طرح شــهید همت ۱۰۸ هزار نفر از 
معلمان ابتدایی در دوره های توانمندسازی 
شــرکت کرده اند که به صــورت حضوری و 
غیرحضوری انجام شــد.طریفی حســینی 
درمورد ارتقای سواد خواندن و زبان آموزی 
دانش آموزان ابتدایی، افــزود: زبان آموزی 
دانش آموزان با تأکید بر پایــه اول ابتدایی 
از دیگــر اقدامات معاونت ابتدایی اســت و 
بســته هایی با عنوان زبان آمــوزی طراحی 
شــده و در قالب نامه ای که ســال گذشته 
به صورت آزمایشــی شروع شــد پی گیری 
کردیم.معــاون وزیــر آمــوزش و پرورش 
عنوان کرد: هشــت هزار مدرسه به صورت 
آزمایشی در این طرح شــرکت داشتند و بر 
مهارت های پایه ای خواندن دانش آموزان و 
همین طور تقویت مهارت های زبانی و سواد 
خواندن و زبان و ادبیات فارســی در دانش 
آموزان که زبان معیار آموزش اســت تأکید 
شده است. باید شــرایطی را فراهم کنیم که 
یادگیری عمیق تر دانش آموزان اتفاق بیفتد 
چراکه ارتبــاط بین معلــم و دانش آموز از 

طریق زبان فارسی است.

خریدار   رییس سازمان غذا و دارو با تاکید 
بر اینکه مطالبه نان ســالم بایــد در مردم 
ایجاد شــود، گفت: ضرورت دارد نان کامل 
و سالم در کشور پخت شــود زیرا آرد سفید 

بی خاصیت است.
ســید حیدر محمــدی روز یکشــنبه در 
همایــش آرد کامــل و نــان ســالم که در 
دانشکده پزشــکی علوم پزشــکی شهید 
بهشتی برگزار شد، افزود: ۱۶۰ هزار میلیارد 
ریال در سالجاری به گندم اختصاص یافت 
و احتمال افزایش آن بــه ۱۸۹ هزار میلیارد 
ریال هم وجود دارد و همین موضوع نشــانه 
اهمیت مصرف نان اســت زیرا نــان بعنوان 

تغذیه پایه است.
وی ادامه داد: روزانه حــدود ۳۰۰ گرم نان 
مصرف می شــود کــه انرژی مــورد نیاز را 
تامین می کنــد. نان ســالم در حال حاضر 

کامل نیســت و یکی از معضلاتی که وجود 
دارد فیبر کمی دارد و بخشی از املاح از نان 

گرفته می شود.
به گفته رییس ســازمان غــذا و دارو ، ۱۲ تا 
۲۸ درصد از سبوس گیری در نان انجام می 
شود و نان ســنگک کمترین سبوس گیری 

را دارد.

آرد سفید بی خاصیت است
 ۳۷۰ حــدود  اظهارداشــت:  محمــدی 
تولیدکننــده آرد در کشــور داریــم که با 
سیستم پیچیده مدرن تولید آرد انجام می 
شــود و آرد ســفید بی خاصیت است و باید 

همه از آن آگاه شوند.
وی تاکید کرد: بر اساس مصوبه کمیسیون 
مجلس با تاکید به تولید نان کامل می تواند 
موثر باشد. مجوزهای ســازمان غذا و دارو 

در تولیــدات صنعتی اســت اصلاح روش 
پخت نان هم موثر اســت. صنــف مربوطه 
باید توسط بهداشــت محیط کاهش اسید 

فولیک را اطلاع رسانی کنند.
وی ادامه داد: اقدامات ما در خصوص تامین 
سازی است که به کمک انســتیتو تغذیه و 

تحقیقات در حال انجام هستیم.
علیرضا زالی رییس دانشگاه شهید بهشتی 
نیز در این همایش گفت: امروزه نان به دلیل 
توجه ویژه به تاثیر اقتصادی و خرده اقتصاد 
های جمعی بعنوان تامیــن کننده انرژی و 

کالری شناخته می شود.
وی اظهار داشت: اهمیت ســالم سازی نان 
همین میزان اســت که ایرانیــان ۳۷ تا ۴۰ 
درصد از ســرانه مصرفی جهان نان مصرف 
می کننــد. این مصرف در روســتا ســرانه 

بیشتری را به خود اختصاص می دهد.

زالی با بیان اینکه ۴۵ تــا ۶۵ درصد کالری 
غذایی را نان تامین می کند. اظهار داشــت: 
حدود ۳۷ تا ۴۵ پروتئین غذایی و ۸۰ درصد 

آهن مورد نیاز از نان تامین می شود.
وی ادامــه داد: ســرانه مصرف نــان روبه 
افزایش اســت هر ایرانی بین ۱۸۰ تا ۳۲۰ 
گرم نان مصرف می کند که این نشــان می 
دهد در ۲ و نیم وعده غذایی روزانه نان ســر 

سفره موجود است.
وی با بیــان اینکــه ایران جز کشــورهای 
پرمصرف نان در دنیا اســت، گفت:بیش از 
۷۰ درصد زمین های کشاورزی و ۴۰ درصد 
از اراضی در اختیار کاشــت گندم قرار دارد. 
باید کودهای ســالم و آفات مناسب و مدرن 
ســازی و مکانیزه سازی کشــاورزی انجام 

شود تا  منجر به رشد این اقتصاد شود.

خریدار   فرمانــده کل انتظامی جمهوری اســلامی با 
تاکید بر اینکه جلوگیری از تلفات جاده ای نیازمند اصلاح 
قانون است از مسئولان خواست تا با اصلاح قانون هزینه 

تخلفات رانندگی را افزایش دهند.
سردار احمدرضا رادان روز یکشنبه در رزمایش نوروزی 

دستگاه های خدماتی تاکید کرد: شــعار ما در انتظامی 
کل کشور برای سال جدید »آرامش و امنیت سفر در بهار 
قرآن و طبیعت« اســت و تمامی نیروهای ما در خدمت 

مردم هستند.
وی گفت: امســال نیروهای خدمات رســان سفر با زبان 

روزه در راه، شــهر و جاده توفیق خدمتگــزاری به مردم 
را خواهند داشــت .فرمانده کل انتظامی بر قبول تکلیف 
از ســوی مردم تاکید کــرد و افزود: ایــن تکلیف رعایت 
قوانین راهنمایی و رانندگی اســت که انجام این تکلیف 
نه تنها دســتمزد خدمت خادمان است بلکه امنیت سفر 

را برای خانــواده ها نیز فراهــم می کند.ســردار رادان 
تعداد متخلفــان حوادث راهنمایــی و رانندگی را کمتر 
از ۱۰ درصد عنوان کرد و افزود: بــرای حفظ حقوق ۹۰ 
درصد جامعه با متخلفان بدون اغماض و گذشت برخورد 

خواهد شد و این برخورد عین خدمت است.

وزهای آینده ابلاغ می شود خ جرایم رانندگی در ر سردار حسینی:افزایش نر

 مسئولان و تصمیم گیران هزینه تخلف رانندگی را افزایش دهند
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 بیست خصوصیت یک هنرمند با ذهن
 توسعه یافته

محمد امین صعودی در جهان هنر، هنرمندان با ذهن توســعه یافته 
نه تنهــا ابزارهای خلاقیت و ابتکار را در دســت دارنــد، بلکه به عنوان 
آرمان هایی از توانایی ها و خصوصیاتی چون همکاری، انعطاف پذیری، 

و تسلط بر مسائل چالش برانگیز، درخشش می کنند.
در این مقاله، به بررســی بیست خصوصیت برجســته یک هنرمند با 
ذهن توســعه یافته می پردازیم، که نه تنها در فعالیت های هنری، بلکه 
در زندگی روزمره و حتی در محیط های کاری نیز ارزشــمند و کارآمد 
می باشند. این خصوصیات نه تنها نشــان از پیشرفت هنری و مدیریت 
بهتر پروســه های خلاقیت دارند، بلکه به عنــوان الگوهایی برای ایجاد 

ارتباطات مؤثر و سازنده با دیگران نیز مورد توجه قرار می گیرند.
۱. **خلاقیت و نــوآوری**: هنرمندان با ذهن توســعه یافته دارای 

توانایی بالایی در ایجاد ایده های جدید و نوآوری هستند.
۲. **توانایی تجســم و ترســیم ایده ها**: قادرند ایده های خود را به 

شکل های قابل درک و قابل تجسم برای دیگران بیان کنند.
۳. **قدرت تحلیل و درک عمیق**: توانایی دارند مســائل را با دقت 

تحلیل کرده و به درک عمیق از آنها برسند.
۴. **انعطاف پذیری در تفکر و ایده پــردازی**: آماده اند در برخورد 
با چالش ها و موقعیت های جدید، به تغییر و تحول پذیرشــی داشــته 

باشند.
۵. **قابلیــت همــکاری و کار تیمــی**: توانایی دارند بــا دیگران 

همکاری کنند و به صورت مؤثر در کارگروه های هنری شرکت کنند.
۶. **احترام به مشــارکت همه اعضای تیم**: ارزش قائل هستند به 

نقش و مشارکت همه افراد در فرآیند خلق هنری.
۷. **توانایی شــنیدن فعال و فهم عمیق**: قادرند به صورت فعال به 

دیگران گوش فرا دهند و از دیدگاه ها و تجربیات آنها بهره مند شوند.
۸. **قابلیت ارتباط برقراری با مخاطبان مختلــف**: توانایی دارند 
ارتباط مؤثر بــا مخاطبان مختلف را برقرار کنند و بــا آنها ارتباط برقرار 

کنند.
۹. **توانایی تبادل دانش و تجربه با دیگران**: به اشــتراک گذاشتن 
دانــش و تجربیات خــود را ارزیابی می کننــد و از تجربیــات دیگران 

بهره مند می شوند.
۱۰. **مسئولیت پذیری و انعطاف در برخورد با چالش ها**: آماده اند 
مســئولیت بپذیرند و در برابر چالش ها و موقعیت های ناگوار، انعطاف 

نشان دهند.
۱۱. **انگیزه و اشتیاق برای بهبود مداوم**: با انگیزه و اشتیاق به کار 

خود و بهبود مداوم فعالیت می کنند.
۱۲. **توانایی مدیریت زمان و منابــع**: قادرند زمان و منابع خود را 

به بهترین شکل مدیریت کنند.
۱۳. **تعهــد به اهداف و رســیدن بــه انجام وظایــف**: متعهد به 
دستیابی به اهداف خود هســتند و وظایف خود را به صورت مؤثر انجام 

می دهند.
۱۴. **توانایی حل مسائل با رویکردهای مختلف**: قادرند مسائل را 

با استفاده از رویکردهای مختلف و نوآورانه حل کنند.
۱۵. **هماهنگی و همســویی در کارگروه های هنــری**: قادرند با 

اعضای دیگر گروه به صورت هماهنگ و همسو کار کنند.
۱۶. **توانایی تحمل فشــار و اســترس**: توانایی دارند فشــارها و 

استرس های مرتبط با فعالیت های هنری را مدیریت کنند.
۱۷. **توانایی ارزیابی و بهبــود عملکرد خود**: قادرند عملکرد خود 

را ارزیابی کنند و بهبودهای لازم را اعمال کنند.
۱۸. **توانایی انعطــاف در تغییر و تحول**: قابلیــت دارند در برابر 

تغییرات و تحولات به صورت انعطاف پذیر واکنش نشان دهند.
۱۹. **علاقه به یادگیری مداوم و توســعه شــخصی**: علاقه مند به 

یادگیری مداوم و توسعه شخصی خود هستند.
۲۰. **پذیرش تنــوع و ارزش های مختلف در فرهنــگ و هنر**: با 

احترام به تنوع فرهنگی و ارزش 
به طور مطلوب ایجاد نقد ســازنده و تغییرپذیری موضوعات و ایده ها، 
توانایی ارائــه انگیزه و الهام بخشــی به دیگــران، توانایــی برخورد با 
شکست ها و اشکالات به عنوان فرصت های یادگیری، قدرت انعکاس و 
تفکر نقادانه برای بهبود پروسه خلاقیت و توانایی ارائه بازخورد سازنده 
به همــکاران و همچنین قدرت ارتباطات بین فرهنگــی و اجتماعی از 
دیگر خصوصیاتی هســت که برای یک هنرمند ذهنی توســعه یافته و 

آینده نگر خلق می کند.

با کارگردانی برنده تونی

دنزل واشینگتن و جیک جیلنهال در برادوی
اجرای جدیــدی از »اتللو« این بــار با بازی دنزل واشــینگتن و جیک 
جیلنهال در برادوی روی صحنــه می رود. دنزل واشــینگتن و جیک 
جیلنهال به برادوی بازخواهند گشت تا در نمایشــی جدید از تراژدی 
شکســپیر »اتللو« بازی کنند. این نمایش در بهــار ۲۰۲۵ روی صحنه 

می رود که به یقین از شلوغ ترین فصل های نمایش خواهد بود.

کنی لئون که بــرای کارگردانــی نمایش »یک کشــمش در آفتاب« 
با بازی واشــینگتن در ســال ۲۰۱۴ برنده جایزه تونی شد، کارگردانی 
»اتللو« را بر عهده خواهد داشت. واشــینگتن نقش شخصیت اصلی را 
بازی می کند، در حالی که جیلنهال نقش آنتاگونیست یعنی یاگو را ایفا 
می کند که ســعی دارد اتللو را متقاعد کند که همسرش خیانت کرده 

است. بازیگر نقش دزدمونا، همسر اتللو هنوز انتخاب نشده است.
»اتللو« آخریــن بار ســال ۱۹۸۲ با جیمــز ارل جونز در نقــش اتللو 
و کریســتوفر پلامر در نقش یاگو در برادوی روی صحنــه رفت. اولیور 
پارکر در سال ۱۹۹۵ از این نمایشــنامه در قالب فیلمی با بازی لارنس 
فیشبرن و کنت برانا اقتباس کرد. این برداشت ســینمایی با فیلمی به 
همین نام محصول ۱۹۵۱ اورســن ولز که با سردردهای تولیدی همراه 
بود اما بعدها به عنوان یک فیلم کلاســیک مورد استقبال قرار گرفت، 
مقایسه شد.واشــینگتن، بازیگر برنده جایزه اسکار برای »روز تعلیم« و 
»افتخار«، آخرین بار در برادوی در سال ۲۰۱۸ در »مرد یخی می آید« 
حضور داشــت. او اولین بازی خود را در ســال ۱۹۹۸ در »کیش مات« 
انجام داد و همچنین در نمایشــنامه »حصارها« اثر آگوســت ویلسون 
بازی کرد. او ســپس در اقتباس ســینمایی »حصارها« به کارگردانی 
لئون در ســال ۲۰۱۶ هم نقش اصلی را بازی کرد. واشینگتن همچنین 
در فیلم »تراژدی مکبث« ساخته جوئل کوئن در سال ۲۰۲۱ که توسط 
A۲۴ و اپل به نمایش درآمد، بار دیگر بازی در نمایشــی از شکسپیر را 
تجربه کرد.جیلنهال که به زودی در اکشــن مهیــج »کافه کنار جاده« 
دیده می شــود، نامزدی تونی را برای نمایش »دیوار دریا/ یک زندگی« 
در سال ۲۰۱۹ به دســت آورد. او همچنین در »راه ســفید بزرگ« در 
تولیدات کلاسیک و »یکشــنبه در پارک با جورج« و »صورت فلکی« 

استفان ساندهیم نیز ظاهر شده است.

دیدگاه

قاب

مرتضی تبریزی هنرمند رادیــو و بازیگر »صبح جمعه 
با شــما« که طی ماه های اخیر درگیــر بیماری بود و 
قدرت تکلم خود را از دست داده بود در سکوت خبری 

درگذشت.
ســاجد قدوســیان تهیه کننده برنامه »صبح جمعه با 
شما« با اشاره به درگذشــت مرتضی تبریزی هنرمند 

این برنامه طــی چنــد روز اخیر بیان کــرد: او حدود 
۲ ســال پیش به کرونای شــدیدی مبتلا و چندین بار 
در بیمارستان بستری شــد و داروهای زیادی استفاده 
کرد. اگرچــه در نهایت از این بیمــاری بهبود یافت اما 

عواقب پس از بیماری باعث شد خانه نشین شود.
وی دربــاره خاکســپاری وی به دور از اطلاع رســانی 

عمومی اظهار کرد: خواست خانواده بود که در سکوت 
خبری خاکسپاری شود و این تصمیم برای ما هم قابل 
احترام اســت. ما هم اتفاقی متوجه شدیم و حتی آقای 
سمســارزاده که از دوســتان قدیمی مرتضی تبریزی 

است شب گذشته متوجه شد.
قدوســیان درباره برگزار مراســم یادبود این هنرمند 

عنوان کرد: قطعا در رادیو مراسمی برگزار خواهیم کرد. 
چند دقیقه پیش با مدیر رادیو ایــران صحبت کردم تا 
برای مراســم یادبود زنده یاد مرتضی تبریزی صحبت 
کنیم. حتما قصد داریم برای او مراسم یادبودی برگزار 
شود.مرتضی تبریزی طی هفته گذشته درگذشت و در 

یکی از قطعات بهشت زهرا )س( به خاک سپرده شد.

چهره

خریدار  مدیرعامل موسســه سینماشهر 
در یک نشست خبری به تشــریح عملکرد 

یک ساله این موسسه پرداخت.
 نشســت خبری تشــریح گزارش عملکرد 
یک ساله موسســه سینماشــهر یکشنبه 
۲۰ اسفند ماه با حضور هاشــم میرزاخانی 

مدیرعامل این موسسه برگزار شد.
در ابتــدای نشســت، میرزاخانــی ســال 
۱۴۰۲ را سال رونق ســینمای ایران خواند 
و گفت: بخشی از تصاویر اولین گردهمایی 
ســینماداران کشــور را پخش کردیم که 
قریب به ۳۰۰ سینمادار در سینما فرهنگ 
دورهم جمع شــده بودند و تلاش داشتیم 
بتوانیم انسجامی بین سینماداران به منظور 
توســعه ســینماها برقرار کنیم و باهم، هم 

پیمان شویم.
وی بیان کــرد: فعالیت های ســالانه ما در 
قالب کتاب »ره توشــه« ارایه خواهد شــد 
چراکه درگیری رســانه ها در آن ایام زیادی 
بود و برنامه هایی که آن جا ارایه شــد، الان 
به سرانجام رسیده است. یازده بند فعالیت 
در اساسنامه تنظیم شده که بر اساس آن ها 

شاکله فعالیت ها را برنامه ریزی کردیم.
میرزاخانــی درباره ایجاد زیرســاخت ملی 
توضیح داد: بــا توجه به زیرســاخت های 
شــهرهای مختلــف، فیبر نوری، شــبکه 
اینترانت داخلی و اینترنــت را در قالب یک 
شبکه اختصاصی برای هر سینما راه اندازی 
کردیــم. امســال در ۳۳ شــهر فیلم های 
جشــنواره فیلم فجر توسط شــبکه شناسا 
ارســال شــد که کار قابل قبولــی ارزیابی 
می شــود. در کل اتفــاق خوبی کــه افتاد، 
کل کشــور در آن واحد از طریق اســتوریج 
سینماشهر می توانستند فیلم ها را دریافت 
کنند. قرار است بیشترین استفاده را بر این 
مورد بگذاریــم چراکه وقتی هــارد حذف 

شود، سرعت عمل نیز بیشتر می شود.

تلاش برای بالا رفتن کیفیت پخش 
فیلم در سینماها

وی در ادامه به ســرورهای سینمایی اشاره 
کرد و گفت: بحث سرور ســینمایی یکی از 
مباحث مهم اســت؛ مطلع شــدیم یکی از 
شــرکت های خارجــی قرار نیســت دیگر 
خدماتی بدهد و یکی دیگر از شرکت ها نیز، 
تاییدیه )لایسنس( خود را از دسترس خارج 
کرد که ما به مشــکل برخوردیم. اما اکنون 
توانستیم چند مدل سرور به سینمای کشور 
اضافه کنیم. به عنــوان وظیفه ذاتی مان، از 
ســرورهای نام امن نیز اســتفاده نکردیم 
و توانســتیم کیفیت نمایش را از اچ دی به 
۲k افزایش دهیم. این مسأله از دغدغه های 
جدی اســت کــه به ســطح ۴k برســد و 
امیدواریم برای اوایل ســال آتی شاهد بالا 

رفتن کیفیت سینماهای کشور باشیم.
میرزاخانی در ادامه به بحث ســینما کارت 
اشــاره کرد و توضیــح داد: در بحث اکران 
حمایتی و مواردی از این دست، تکنولوژی 
زمانه طوری بــود که از طریــق کارت های 
اعتباری و پوز مرتبط با آن، کار را جلو ببرند 
و نمی دانم چقدر به سرانجام رسید اما ما در 
برنامه ریزی جدید، از طریق سمفا نسبت به 

ارایه تخفیف های ارگانی اقدام و این موضوع 
را پشتیبانی کردیم که از طریق یک شماره 
تلفن می توانند تعداد نامحدود بلیت سینما 
را دریافــت کننــد. تلاش داریــم از طریق 
تعاملات بیــن دســتگاهی، زمینه حضور 
خانواده ها را در ســینماهای کشــور فراهم 
کنیم.وی افزود: با توجه به این قابلیت، کیف 
پول هر شــخص با توجه به آیدی شخصی 
قابل ارایه اســت تا این اتفاق توسعه حضور 

مخاطبان سینما را رقم بزند.
میرزاخانی تاکید کرد: امیــد دارم از طریق 
تعاملات مختلــف و تبلیغات بتوانیم جامعه 
خاموش ســینمای ایران را بــرای حضور 

دعوت کنیم.
وی با اشاره به ســایت موسسه سینماشهر 
بیــان کــرد: مســأله بعدی بحث ســایت 
سینماشــهر اســت کــه مدت هاســت از 
دســترس خارج اســت. چون فضایی برای 
تجمیع ســالن های ســینمایی کشــور و 
خدماتــی که در ســالن ها ارایه می شــود، 
نداشــتیم، از همین رو لازم بود روی سایت 
اقدامی را صورت دهیم که مقرر شد اطلس 
ســینمایی را بارگزاری کنیم و تلاش داریم 
اطلاعات مختلفی از ســینماهای سراســر 
کشــور را در آن درج کنیم تا علاقه مندان با 
اطلاعات کامل وارد سینماها شوند تا بشود 
درجه بندی ســینماها را به مخاطبان ارایه 

کنیم.
مدیرعامل موسســه سینماشــهر عنوان 
کرد: از طرفی، تــلاش داریم قیمت گذاری 
را برای سینماداران در ســایت ارایه کنیم. 
همچنین گزارش فروش سینماها در سمفا 
منتشر می شود اما تلاش داشتیم هفتگی به 

صورت نموداری ارایه شود.
وی همچنیــن با اشــاره به بیــش از ۱۲۰ 
اصلاحــی که بــه ســامانه ســمفا خورده 
اســت، درباره ســامانه فروش بلیت گفت: 
تلاش داشــتیم ســامانه های فروش بلیت 
ســینما، ســامانه های راحت برای همگان 
باشــد، ضمن اینکه تلاش کردیم امســال 
دامنه فروشــندگان ســینمای ایــران را 
راه انــدازی کنیــم؛ »آی تیکــت« امکان 

تجمیع فروشندگان خدمات را فراهم کرد. 
تجربه ثابت کرد سوپراپلیکیشــن ها در این 
رقم های خــرد وارد نمی شــوند اما تلاش 
کردیم این خدمات را ارایه کنیم و آن ها نیز 
از این ترمینال بهــره بگیرند تا با هماهنگی، 
کمپین فروش را توسعه دهیم. امیدواریم با 
اپلیکیشن های اصلی این اتفاق رقم بخورد 
تا به راحتی جامعه هدف ســینمای ایران را 

پوشش دهد.

با گیشه سیار کلیه خدمات سینما را 
دریافت کنید

میرزاخانی با اشاره به گیشــه سیار، اظهار 
کرد: با اســتفاده از این گیشــه امکان کلیه 
خدمات موجود در ســینما را فراهم کردیم 
که کلیه سینماهای ایران در این سامانه قرار 
دارند و امیدواریم این گیشه سیار در مراکز 
پر تردد، برای مخاطبان جلب توجه کند تا از 
آن استفاده کنند. لذا این طراحی انجام شد 
و رونمایــی به عمل آمد و در عیــد نوروز در 
مراکز سینمایی بزرگ کلان شهرها مستقر 

خواهد شد.
وی به موضوع تسهیم از مبدأ فروش سینما 
اشــاره و تاکید کرد: این مســأله به مسأله 
تقسیم ســهام هر صاحب اثر، پخش کننده 
و صاحب سینما ارتباط دارد که این امکان، 
نیازمندی های ســخت افزاری و نرم افزاری 
دارد، به همین دلیل بــا بانک های مختلف 
وارد مذاکره شدیم تا همان شبانه، سهم های 
مقرر تقســیم شــود. همچنین جلساتی با 
ســینماداران، کانون پخــش کنندگان و 
جامعه تهیه کنندگان داشــتیم و امیدواریم 
سال آینده ماژول ســمفا نیز برای آن تعبیه 
شود تا چرخه تولید بیش از پیش به گردش 

درآید.
میرزاخانــی در بخش دیگری از نشســت 
گفت: بحث دیگرم درباره پروژه هایی است 
که سالیان ســال در حال انجام است که به 
دلایل مختلفی چــون تورم، نشــده که به 
سرانجام برســند. بنابراین تصمیم گرفتیم 
از پتانســیل های موجود اســتفاده کنیم 
و توانســتیم تایید وزیر فرهنگ و ارشــاد 

اســلامی را برای تجهیــز آمفی تئاترهای 
شهرســتان ها بگیریم و با مســاعدت های 
ســازمان ســینمایی، در کلان شــهرها 
توانستیم این توافق را با اســتانداران برای 
ایجاد ســالن های ســینما تحقق بخشیم. 
برای این منظور در هر استان سه شهر را در 
نظر گرفتیم و ســالن های آمفی تئاترشان را 

تجهیز کردند.
وی افــزود: همچنیــن، در بحــث حمایت 
از ســینماها، تــلاش داشــتیم تمامــی 
ســینماهای کشــور را تجهیز کنیــم تا از 
حمایت های کلان چند میلیاردی که صرفا 
از چند سینما می شــد، به سمت حمایت از 
چندین سینمای شهرســتان برویم. درباره 
لابراتوارها نیز تلاش شــد حمایت شــود؛ 
بر این اســاس، هزینه دی ســی پی شدن 
فیلم ها را می پردازیم تا هم چرخ لابراتوارها 

بچرخند و هم حمایتی از فیلم ها باشد.
مدیرعامل موسســه سینماشــهر به بحث 
تبلیغات انحصاری در ســینماها اشاره کرد 
و گفت: از دیگر کارهــای مهم ما، راه اندازی 
شــبکه تبلیغات و بازرگانی سینمای ایران 
است تا کلیه سینماهای کشــور بتوانند از 
خدمات استفاده کنند. بیش از ۳۰۰ سینما 
از این امکان بی بهره هستند اما وقتی بحث 
توســعه و عدالت اجتماعی می شــود، باید 
این امکان بــه همه اقشــار اختصاص پیدا 
کند و ما هــم دغدغه این موضــوع را داریم 
که بر این اســاس، امکان نمایش تبلیغات 
کلیــه شــرکت های طــرف قراردادمان را 
نمایش دهیــم. مبلغ این تبلیغــات نیز به 
همه ســینماها تعلق می گیــرد و در نهایت 
هر آن چه کسب می شــود، به همه سینماها 
ارســال می شــود. برنامه ریزی کردیم اگر 
مشــکلی پیش نیاید شــروع ایــن اتفاق 
از نــوروز فراهم شــود تا بتوانیــم از درآمد 
تبلیغات هزینه های جاری ســینما را برای 
ســینماداران در بیاوریم تا خدمات بهتری 

به مردم ارایه کنند.
وی در ادامه صحبت هایش به ارایه گزارش 
فروش سالانه ســینماها پرداخت و توضیح 
داد: فروش سه سال اخیر سینماها به دلیل 

خروج از دوران کرونا رونق داشــته اســت؛ 
بر ایــن اســاس در ســال ۱۴۰۰، بالاترین 
فروش یعنی ســهم ۸۲ درصــدی فروش 
اختصاص به ۵ استان کشــور داشته است؛ 
اســتان های تهران، خراسان رضوی، البرز و 
فارس بالاترین فروش سینماها را داشتند. 
همچنین ۱۰ استان در کشــور ۹۰ درصد 
فروش را داشتند و بقیه استان ها ۱۰ درصد 
باقی مانده را فروش کردند. در این سال، ۴۹ 
درصد فــروش متعلق به تهــران بوده و کل 
فروش سینماها در سال ۱۴۰۰، مبلغ ۱۷۴ 

میلیارد تومان بوده است.
میرزاخانی گفــت: در ســال ۱۴۰۱، پنج 
اســتان بالای جدولی، ۸۲.۲ درصد و تهران 
۴۹.۹۶ درصد فروش داشــته است و فروش 
کل سال، ۴۲۷ میلیارد تومان بوده است. در 
سال ۱۴۰۲، پنج اســتان اول جز پیشتازان 
هستند اما ســهم شهرســتان های دیگر با 
توجه به توســعه ای که ایجاد شــده، بالاتر 
رفته است. در کل، امسال ۱۳ میلیون و ۹۳۱ 
هزار و ۹۰۴ بیننده و حــدود ۴۲۸ میلیارد 

تومان فروش داشته است.
پایان بخش نشســت، پرســش و پاســخ  با 

خبرنگاران بود.

فیلم ها چگونه قاچاق می شوند؟
میرزاخانی در پاســخ به پرسشــی درباره 
قاچــاق برخــی فیلم هایی کــه روی پرده 
سینماها هســتند مثل »فســیل«، گفت: 
درباره یکی از فیلم هــای قبلی که در اکران 
بود، سرنخ ها را پیگیری کردیم به یک بچه 
۱۵ ساله رسیدیم که در ســینما با دوربین 
فیلم گرفته بود و روی کانال ها منتشر کرده 
بود اما درباره فیلم هایی نیز که با کیفیت بالا 
قاچاق می شوند، مساله حیاتی و مهم است 
که امنیت سینما را به خطر می اندازد. درباره 
»فســیل« باید بگویم این فیلم در آســتانه 
ورود به شــبکه نمایش خانگی بود و از روز 
اول که این موضوع مطرح شــد، پلیس فتا، 
سازمان ســینمایی و بخش صیانت سازمان 
ســینمایی وارد عمل شدند، چراکه موضوع 
مهم برای سینماشــهر، داشتن یک نسخه 
کپــی از ســرور اســت. کامــران حجازی 
تهیه کننده »تمساح خونی« نیز که قرار بود 

به اکران بپیوندد، هم نگران  این مساله بود.
وی در ادامه توضیــح داد: ما جلســه ای با 
نماینده های کانون پخش کنندگان و افراد 
زیربط ایــن حوزه با تهیه کننده »فســیل« 
داشــتیم تا ببینیم فیلم چگونه قاچاق شده 
است! سرورها را بررســی کردیم و تیم فنی 
مستقر شدند که بر اســاس این اطلاعات، 
برخی سرورهای خود را ارایه کردند اما یکی 
از مجموعه ها، سرور خود را برای تست به ما 
نداد که قرار شد دیگر به آن مجموعه فیلمی 
داده نشود. البته مشخص نیست که قاچاق 
»فســیل« از طریــق آن مجموعه صورت 
گرفته باشد اما چون ما به آن سرور مشکوک 
بودیــم، دیگر بــه آن مجموعــه خدمات 
ندادیم. در قاچاق یــک فیلم، همواره عنصر 
انســانی دخیل اســت و موارد فنی مطرح 
نیست، همچنان که خانواده سینما همواره 

می دانند این کار، ضرر به کل سینما است.

مرتضی تبریزی در سکوت خبری درگذشت و به خاک سپرده شد

 گلایه از مردم هشتگ پذیر

هر کدام از ما می توانیم شاعر شهر باشیم
آروین مــوذن زاده  نشــاط میرمهدی 
کارگردان نمایش »شــاعر شهر« با اشاره به 
ایده شــکل گیری این اثر نمایشی از افرادی 
که تحــت تاثیــر فضای مجازی دســت به 
تحقیر و در نهایت قربانی کردن یک اجرای 

نمایشی می زنند، انتقاد کرد.
نشــاط میرمهدی نویســنده و کارگردان 
نمایش »شــاعر شــهر« که روزهای پایانی 
اجــرای خــود را در تــالار حافظ ســپری 
می کند درباره ایده شــکل گیــری این اثر 
نمایشیگفت: ایده شکل گیری این نمایش 
از شعر منظوم »هاله گمشده« شارل بودلر 
گرفته شده اســت. از آنجا که علاقه زیادی 
به بودلر و مخصوصاً اشــعار منظومش دارم 
همیشه دوست داشــتم یکی از آثارش را به 
صحنه ببرم. شــعر »هاله گمشده« داستان 
مردی است )خود بودلر( که در خیابان های 
کثیف پاریــس در حال قدم زدن اســت و 
ناگهان هاله شــاعری اش از سرش می افتد 
و دزدیده می شــود. اما او حاضر نیست برای 
پیدا کردن هاله شاعری اش تلاش کند و یا 

آگهی برای یافتنش بدهد و می گوید بگذار 
یکی از همین شاعران بی مایه شهر این هاله 
را بر ســرش بگذارد و بــا آن مضحکه مردم 

شود...
وی ادامــه داد: از نظــر من این داســتان 
قابلیت دراماتیک زیادی داشــت از این رو با 
ترکیبی از روایت انجیل متــی از به صلیب 
کشــیدن مســیح و همچنین برداشت از 
نمایشــنامه »بیرون پشــت در« ولفگانگ 
بورشرت نمایشنامه »شاعر شهر« را نوشتم. 
شــخصیت بکمن در »بیرون پشــت در« 
شبیه به شــخصیت اصلی نمایشنامه من، 
یعنی لومن اســت و در واقع می توان این ۲ 
را یک نفر دانســت. لومن می تواند انعکاسی 
از خود ما باشــد که در مواقعی مورد تحقیر 
و توهین مردم شهرمان قرار می گیریم و زیر 
نگاه های طعنه آمیز و رفتارهای غیرانسانی 
آنها له می شــویم. برخلاف تصــور اولیه ام 
که فکر می کردم ممکن اســت مخاطبان از 
بخش های شاعرانه نمایش خوششان نیاید 
اما با توجه به بازخوردهایی که در این مدت 

گرفتم، متوجه شــدم اتفاقاً تماشــاگران با 
قســمت های شــاعرانه کار ارتباط خیلی 
خوبی برقــرار کردند که جای خوشــحالی 

دارد.
میرمهدی درباره شــیوه اجرایی و استفاده 
از دوربین ســیار در نمایــش توضیح داد: 
حضور دوربیــن متحــرک در نمایش هم 
نقــد تکنولــوژی و نقــش مزاحــم آن در 
زندگی مــردم را به تصویر می کشــد و هم 
بحث دوربین های نظارتــی و از طرف دیگر 

زیرنظر بودن مردم توسط خود افراد جامعه 
را که معمولاً چشمشــان همیشــه زندگی 
و فعالیت های بقیــه را دنبال می کند، مورد 
توجه قرار می دهد.این کارگــردان تئاتر با 
اشــاره به طولانی بودن پروسه تولید این اثر 
نمایشــی بیان کرد: ابتدا قرار بود بازیگران 
دیگری در نمایش حضور داشته باشند که به 
دلیل مشغله و تعهد کاری شان به پروژه های 
دیگر این امکان فراهم نشــد تا در نهایت به 
بازیگران فعلی رســیدم و نمایش با سه ماه 

تمرین مستمر برای اجرا آماده شد.
وی در پایان با گلایــه از واکنش های منفی 
که همچنان از طرف برخــی از اهالی تئاتر 
نســبت به روی صحنه بردن نمایش توسط 
دیگــر همکارانشــان وجــود دارد، گفت: 
متاسفانه برخورد چنین افرادی با همکاران 
شان برایم ترسناک اســت و یاد قدرت های 
فاشیستی می افتم. این نوع سوگیری ها من 
را به وحشــت می اندازد. اگر کسی معتقد به 
آزادی اســت حق ندارد آزادی فرد دیگری 
را بگیرد. اولین اصل دموکراســی این است 

که بــا آزادی ات به فرد دیگــری ضرر نزنی 
اما متاسفانه ما تعریف درســتی از این واژه 
نداریم. نمایش ما قربانــی نگاه های دُگم و 
هشتگ های اینستاگرام شد. این نمایش که 
چند روز دیگر تمام می شــود و من به دنبال 
کارم می روم اما برای مردم شهرم می ترسم 
چون دارند تبدیل به مردم هشــتگ پذیری 
می شــوند که تحت تاثیر فضای مجازی و از 

پشت موبایل هایشان بقیه را نابود می کنند.
نمایش »شــاعر شــهر« به نویســندگی 
و کارگردانــی نشــاط میرمهــدی و تهیه 
کنندگی نورالدین حیدری ماهر از ۱۸ بهمن 
ماه اجراهای خود را در تالار حافظ آغاز کرده 
اســت و تا ۲۵ اسفند ســاعت ۱۸:۱۵ روی 
صحنه است. به تازگی جدیدترین تیزر این 

اثر نمایشی نیز منتشر شده است.
حمیدرضا محمدی، امیرحســین طاهری، 
حامد مهدی نــژاد، نــدا  قهرمانپــور، آتنا 
 نیکنام، ســورن  بیــات بازیگــران این اثر 
نمایشی هســتند که تا ۲۵ اســفند ساعت 

۱۸:۱۵ در تالار حافظ روی صحنه است.
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کاپیتان سابق استقلال گفت: من حرف جواد نکونام 
را که در نشســت مطبوعاتــی پس از پایــان بازی با 
اســتقلال خوزســتان که که گفت هر کسی بگوید 
این تیم بایــد قهرمان شــود خیانت کرده اســت را 

نپسندیدم.
پیروز قربانی با اشــاره به شکســت یک بر صفر تیمش 
مقابل آریو اسلامشهر در لیگ آزادگان ، اظهار داشت: 
تیم من بد بازی نکرد و در روزی که نمایش قابل قبولی 

را به اجرا گذاشت شکست خورد.
 من بــه عنوان ســرمربی تیم نفت و گاز گچســاران از 
عملکرد تیمم تا اینجای مسابقات رضایت کامل دارم، 
در حدی که برای این رقابت ها تدارک دیدیم عملکرد 
خوبی را داشــتیم و ســعی می کنیم هر هفته نتیجه 

خوبی کسب کنیم.
وی افزود: در چند ســال اخیر به صــورت مداوم مربی 
بوده ام و تجربــه کار کردن پیدا کــرده ام اما اینکه چه 

زمانی بــه لیگ برتر می رســم دســت من 
نیست، رقابت فشرده است و با تمام احترامی 
که برای برخی مربیــان دارم باید بگویم این 
رقابت برخی مواقع ســالم نیســت، برخی از 
مربیان جایگاه شان در لیگ برتر نیست، من 
به تلاشم ادامه می دهم و به جز اینکه منتظر 
فرصت باشــم کار دیگــری نمی توانم انجام 

بدهم.
کاپیتان سابق استقلال خاطرنشــان کرد: آبی پوشان 
تهرانی در این فصل نتایج خوبــی گرفته اند و در صدر 
جدول قرار دارنــد، من به عنوان یک اســتقلالی که از 
پایه های این تیم حضور داشــتم و بــه پیراهن مقدس 
بزرگسالان رسیدم دوســت دارم تیم محبوبم قهرمان 
لیگ برتر شــود البته اگر نمی گوینــد این آرزو خیانت 

است.
قربانی تصریــح کرد: در ایــران به صورت ســنتی 

تیم های استقلال، پرســپولیس، سپاهان 
و در ســال های اخیر تراکتــور از مدعیان 
قهرمانی محســوب می شــوند، من حرف 
جــواد نکونام را که در نشســت مطبوعاتی 
پس از پایان بازی با اســتقلال خوزســتان 
که که گفــت هر کســی بگوید ایــن تیم 
باید قهرمان شــود خیانت کرده اســت را 
نپســندیدم، در دنیای مربیگری بایــد وجود ندارد، 
شما شاید بهترین بســتر را برای تیمت فراهم کرده 
باشــید ولی گاهی اتفاقاتی رخ می دهد که غیر قابل 
پیش بینی اســت اما به عنوان یک استقلالی و به خاطر 
هواداران عزیز استقلال دوســت دارم این تیم قهرمان 

شود.
وی تاکید کــرد: حیف اســت اختلافات ســرمربی و 
مدیرعامل باشــگاه اســتقلال به تیمی که میلیون ها 
هوادار عاشــق دارد لطمه بزند، همه باید کار و وظایف 

خود را به درســتی انجام بدهند، من در جریان مسائل 
استقلال نیســتم اما دو طرف مشــکلاتی را که وجود 
دارد را حل کنند چرا که دود این اختلافات به چشــم 

هواداران خواهد رفت. 
من پیرورز قربانی یک اســتقلالی هســتم ، چیزی را 
می گویم که به نفع استقلال باشد هر چند این موضوع 

باعث شود تا برداشت منفی کنند.
بازیکن اســبق اســتقلال در پایان گفت: اســتقلال 
پیشکســوتان بزرگی دارد، بزرگانی که هر کدام تاریخ 
فوتبال هستند و نام آنها را تریلی ۱۸ چرخ هم نمی تواند 
بکشد،علی جباری، اکبر کارگر جم، بهتاش فریبا، جواد 
قراب، ســعید مراغه چیان، منصور رشــیدی بزرگان 
تیم هســتند، این لــج و لجبازی ها به ضرر اســتقلال 
اســت،اینها می تواند کاری کنند و پا پیــش بگذارند، 
اســتقلال متعلق به هیچ کس نیست، استقلال متعلق 

به هوادار است.

کارشــناس کشــتی فرنگی با انتقاد از رفتار یک ملی 
پوش در رقابت هــای ترکیه گفت: در مســابقات جام 
وهبی امره وضعیت ســنگین وزن و وزن ۷۷ کیلوگرم 
مبهم است و مشــخص نیســت تکلیف این اوزان چه 

خواهد شد.
بهرام مشتاقی، درباره عملکرد تیم ملی کشتی فرنگی 
در مسابقات جام وهبی امره ترکیه گفت: متأسفانه در 
جریان مســابقات جام وهبی امره مختاری خویشتن 
داری نکرد و اتفاق بدی رخ داد. او بــا حریف ترکیه ای 
خود درگیر شــد و از دور رقابت ها کنــار رفت. اگر حق 
مختاری خورده شــده بود هم او باید خویشــتن داری 
می کرد و این موضوع را به کســانی که دور تشک بودند 

واگذار می کرد نه اینکه خودش وارد میدان شود.
وی گفــت: زد و خورد مختــاری با حریــف ترکیه ای 
جنجال زیادی به پا کرد. بعد از پرتاب بطری به مشــت 
زنی در کشتی فرنگی رســیدیم. این موضوع خیلی بد 

اســت و باید از الان فکری به حال آن کرد. به 
نظرم در جام وهبی امــره وضعیت چند وزن 
مشــخص نشــد و ابهام وجود دارد. ما هنوز 
در ســنگین وزن نمی دانیم چه کسی برای 
المپیک روی تشــک مــی رود. فکر می کنم 
عدم حضور میــرزازاده در مرحله فینال یک 
ترفند از سوی اعضای کادر فنی بود. در وزن 

۷۷ کیلوگرم هم به خاطر اتفاقاتی کــه افتاد وضعیت 
مبهم است.

کارشناس کشتی فرنگی عنوان کرد: سعید اسماعیلی 
در این مسابقات خیلی عملکرد خوبی داشت و به نظرم 
باید این کشــتی گیر را حفظ کنیم و نســوزانیم، من 
قبل تر هم گفته بودم او یکی از چهره های کشتی آینده 

است. 
دادمرز هم خدا را شــکر به مدال طلا رسید هر چند که 
وزن او المپیکی نیســت. با توجه به اینکه کشــتی گیر 

وزن ۶۰ کیلوگــرم اوت کــرد نمی دانم آیا 
تصمیم دارند دادمرز را به ایــن وزن بیاورند 

یا خیر. 
البته شــاید این تصمیــم را عملــی کنند 
اما واقعیــت این اســت کــه زور دادمرز به 
کشــتی گیران این وزن نمی رسد. مختاری 
هــم در وزن ۷۷ کیلوگرم خــوب کار کرد و 
نشان داد از بین تمامی کشــتی گیران این وزن شرایط 
بهتری دارد اما بــا کاری که انجام داد شــرایط را برای 

خودش سخت کرد.
مشــتاقی در ادامه با اشــاره به عملکرد ساروی در این 
مسابقات عنوان کرد: ســاروی در این مسابقات پیروز 
میدان شد اما در همه کشتی ها با نتیجه بسیار نزدیک 
به هم پیروز می شد. این برای کســی که قرار است در 
میدان المپیک کشــتی بگیــرد اصلًا خوب نیســت. 
ساروی در کشــتی با بالی هم با نتیجه یک بر یک پیروز 

شد. این نشان می دهد که کشــتی ها خیلی به یکدیگر 
نزدیک هستند و ساروی باید تلاش بیشتری کند. من 
بارها گفتم ســاروی باید فنون بیشتری به کشتی اش 
اضافه کند در غیر این صــورت در میدانی مثل المپیک 

کارش سخت خواهد بود.
وی در مورد حضور گرایی در چرخه انتخابی و اعزام 
به مســابقات قهرمانی آســیا گفت: احتمال حضور 
محمدعلی در مســابقات قهرمانی آســیا خیلی زیاد 
شــد. با توجه به اتفاقاتی که افتاد و کاویانی نژاد هم 
با یک باخت اول شد، شــاید اگر من هم جای اعضای 
کادر فنی بودم نظــرم روی محمدعلی گرایی بود. به 
هر حال او کاپیتان تیم ملی اســت و سه مدال هم در 
کارنامه خود دارد و تجربه اش هم بیشــتر از ســایر 
نفرات اســت. اگر او بتواند خیلی خوب به وزن برسد 
در المپیک یکی از امیدهای ایران برای کسب مدال 

خواهد بود.

استقلال

کشتی

خریدار  با تلاش های کادرپزشکی باشگاه 
پرســپولیس احتمالاً گیورگی گولسیانی 
شانس حضور در داربی پایتخت را به دست 
خواهــد آورد.سرخ پوشــان پایتخت بعد از 
کســب ۴ برد پیاپی مقابل تراکتــور تبریز، 
ذوب آهــن اصفهان، نفت وگاز گچســاران 
)جام حذفــی( و فولاد خوزســتان مهیای 
حضور در مســابقه داربی پایتخت شده اند 
و حــالا شــاگردان اوســمار ویــرا باید در 
جنگ صدرنشــینی شــامگاه چهارشنبه 
بیست وسوم اســفندماه در ورزشگاه آزادی 
تهران به مصاف هم بروند. با توجه به فاصله 
۳ امتیازی با اســتقلال، پرسپولیسی ها در 
صورت کســب پیروزی در داربی می توانند 
صدرنشین جدول لیگ بیست وسوم شوند 
و همین مسئله باعث شده تا اهمیت داربی 

برای سرخ پوشان پایتخت دوچندان شود.
اوسمار ویرا در شــرایطی به دنبال آن است 
تا بهترین ترکیب را برای دوئل با اســتقلال 
انتخاب کند که مهم ترین دغدغه سرمربی 
سرخ پوشــان پایتخــت، بحــث چگونگی 
چینش ترکیب خط دفاعی تیمش اســت. 
محمدحســین کنعانــی زادگان در دیدار 
برابر فولاد خوزستان ۴ اخطاره شد و همین 
مســئله باعث شــد تا او شــانس حضور در 
مسابقه داربی پایتخت را از دست بدهد؛ هر 
چند که نامه نگاری ها برای بخشــش کارت 
زرد از سوی باشــگاه پرسپولیس انجام شده 

اما با این وجود گفته می شــود که احتمالاً 
بخشــش کنعانی زادگان انجام نخواهد شد 
و او غایب قطعی پرســپولیس در مســابقه 

داربی خواهد بود.

مدافع گرجستانی در مسیر بازگشت 
به ترکیب سرخ ها

کنعانی زادگان در حالی شــانس حضور در 

داربی پایتخت را از دست داده که گیورگی 
گولســیانی هم در ۲ بازی اخیر سرخ پوشان 
پایتخت برابر نفت وگاز گچســاران و فولاد 
خوزســتان به دلیــل مصدومیــت غایب 
بود. گولســیانی که در دیدار بــا ذوب آهن 
اصفهان در نقش زننــده گل پیروزی بخش 
سرخ پوشان پایتخت درخشید، بعد از گلزنی 
برابر ذوبی ها با بدشانسی مواجه شد و حتی 

برای مداوای بیشتر به کشورش بازگشت و 
در گرجستان مراحل درمانی خود را دنبال 
کرد تــا بتواند مهیای بازگشــت به میادین 

شود.
گولســیانی که به تهــران بازگشــته، قرار 
اســت دور پایانــی درمان خــود را زیرنظر 
کادرپزشــکی پرســپولیس بگذراند و در 
حالی کــه گفته می شــد او غایــب قطعی 

مسابقه داربی اســت، اما حالا پیگیری های 
بیشتر حکایت از بهبودی نسبی مصدومیت 
مدافع گرجستانی دارد و دور از ذهن نیست 
که او بتواند به فهرســت پرســپولیس برای 

مسابقه داربی راه پیدا کند. 
حتی ایــن فرضیه هــم مطرح اســت که 
گولســیانی در ترکیب اصلی پرســپولیس 
حضور پیدا کند و شاید این مدافع باتجربه به 
سورپرایز بزرگ اوسمار برای مسابقه داربی 

تبدیل شود!

انتخاب زوج مدافعان محبوب یحیی 
منتفی شد؟

علی نعمتی و فرشاد فرجی در دور برگشت 
لیگ بیســت ویکم ســابقه حضور همزمان 
در قلب خــط دفاعی پرســپولیس را دارند 
و با توجه بــه محرومیت کنعانــی زادگان و 
مصدومیت گولسیانی، بحث حضور دوباره 
این ۲ مدافــع باتجربه که جــزو چهره های 
موردپســند یحیــی گل محمــدی بودند، 
در خط دفاعی پرســپولیس مطرح بود اما 
حالا گفته می شــود که با توجــه به حضور 
احتمالی گولسیانی در ترکیب پرسپولیس 
در مســابقه داربی، از میان نعمتی و فرجی 
یک بازیکن در ترکیب اصلــی قرار خواهد 
گرفت که شانس فرجی بیشــتر است و در 
غیاب کنعانی زادگان احتمــالاً ویرا به زوج 

گولسیانی-فرجی اعتماد خواهد کرد.

قربانی: حرف های نکونام را نپسندیدم؛ استقلال متعلق به هیچ کس نیست

انتقاد از رفتار کشتی گیر جنجالی ایران

حذف شبانه نام خانم داور از لیست داربی؛ وقتی تصمیم تاج وتو شد!
خریدار  با وجود اعلام رئیس فدراســیون 
فوتبال، مهناز ذکایی در تیم داوری مسابقه 

داربی حضور نخواهد داشت.
اســتقلال و پرســپولیس قــرار اســت در 
جریان رقابت های هفته بیســتم لیگ برتر 
فوتبال ایران، روز چهارشــنبه بیست وسوم 
اسفندماه از ساعت ۲۰ به میزبانی ورزشگاه 
آزادی تهران برابر هم صف آرایی کنند. یکی 
از حواشی روزهای گذشته پیرامون داربی، 
بحث انتخاب تیم داوری این مســابقه بود 
که گفته می شــود که قرار است به صورت 
رسمی و بعد از جمع بندی های انجام شده، 
خداداد افشــاریان رئیس کمیتــه داوران 
فدراســیون فوتبال از تیم داوری مســابقه 

داربی رونمایی کند.
افشــاریان البته در روزهای گذشته درباره 
تیــم داوری مســابقه داربــی توضیحات 
اولیه را ارائه کرده و ضمــن تایید برگزاری 
 ،)VAR( مسابقه با اســتفاده از تکنولوژی
از مهســا قربانی به عنوان اولیــن زن تاریخ 
داربی رونمایی کرد و توضیــح داد که قرار 
اســت قربانی در اتاق )VAR( مستقر شود 
تا یک طلســم تاریخــی در فوتبــال ایران 
شکسته شود. در کنار انتخاب مهسا قربانی، 

مهدی تاج رئیــس فدراســیون فوتبال در 
حاشــیه مراســم روز جهانی فوتبال زنان، 
تصمیم به معرفی داوران )VAR( مســابقه 
داربی گرفت.رئیس فدراســیون فوتبال در 
صحبت هــای خود ضمن تاکیــد بر حضور 
مهسا قربانی در تیم داوری داربی، اعلام کرد 
که موعود بنیادی فر و مهنــاز ذکایی دیگر 
داوران حاضر در اتاق )VAR( خواهند بود 
تا شمار داوران زن مســابقه داربی به عدد ۲ 
برســد. تاج در صحبت هایش تاکید کرد که 
برخلاف بازی رفت، خبری از حضور داوران 
خارجی نخواهد بــود و تیــم داوری کاملًا 
ایرانی قرار است مســابقه داربی را قضاوت 
کنند و در اتاق )VAR( هــم ۳ داور ایرانی 

مستقر خواهند شد.

خبر مسرت بخش تاج 24 ساعت 
دوام نداشت!

مهدی تاج در شــرایطی از دومین داور زن 
مســابقه داربی رونمایی کرد که در فاصله 
کمتــر از ۲۴ ســاعت بعــد از صحبت های 
او، خبرهــای واصله از فدراســیون فوتبال 
حکایت از وتو شــدن انتخاب مهناز ذکایی 
به عنــوان یکی از ۲ داور )VAR( مســابقه 

داربــی دارد؛ آن هــم در حالی کــه ذکایی 
لایسنس )VAR( خود را به تازگی دریافت 
کــرده و مجــوز فعالیت او هم صادر شــده 
اســت! جالب آنکه در حال حاضر ذکایی در 
کشور ازبکســتان حضور دارد و رقابت های 
قهرمانی زیر ۲۰ سال آســیا )انتخابی جام 

جهانی( را قضاوت کند.
خبرنگار فوتبــال ۳۶۰ به دنبــال توضیح 
بیشــتر چرایی علت حذف نام مهناز ذکایی 
از فهرســت تیم داوری مســابقه داربی بود 
اما ذکایی با اشــاره به ممنوعیت مصاحبه از 
ســوی کمیته داوران، توضیحی در این باره 
نداد. شب گذشته تصویری از حضور ذکایی 
در ورزشــگاه آزادی تهران برای تماشــای 
مسابقه تیم های پرســپولیس و کاشیما در 
فینال لیگ قهرمانان آســیا ۲۰۱۸ در یکی 
از سایت های خبری منتشــر شد که گفته 
می شود انتشــار تصویر ذکایی با کلاه قرمز 
و در جمع هواداران پرســپولیس مســبب 
حذف نام او از فهرست داوران داربی بوده اما 
پیگیری های بیشــتر حکایت از آن دارد که 
این مسئله دلیل اصلی حذف ذکایی نیست.

عکس جنجالــی بهانه بود، مشــکل جای 
دیگری است؟مسئولان فدراسیون فوتبال 

در آن مقطع با توجه به فشــارهای وارده از 
سوی کنفدراسیون فوتبال آســیا و فیفا به 
دنبال حضــور زنان در ورزشــگاه آزادی به 
صورت گزینشــی بودند و همین مســئله 
باعث شد تا بخشی از کارمندان فدراسیون 
و وزارت ورزش وجوانان به عنوان تماشــاگر 
در ورزشــگاه آزادی حضــور پیــدا کنند. 
جالب آنکه مهناز ذکایی شــخصاً در صفحه 
اینســتاگرامی اش این واقعه را پوشش داد 
و بیش از آنکــه به تیم پرســپولیس علاقه 
نشان بدهد، از شکسته شدن طلسم حضور 

زنان در ورزشگاه آزادی توضیح داده است. 
باتوجه به این شرایط، مشخصاً تصویر حضور 
ذکایی در مســابقه فینال لیــگ قهرمانان 
آســیا به مانند یک دســتاویز و بهانه بوده 
و باید دید علــت اصلی کنار رفتــن نام او از 
فهرســت داوران مســابقه داربی چیست؛ 
آن هــم در حالی که انتخــاب داور زن برای 
مســابقه داربی با واکنش برخی رسانه های 
غیرورزشی همراه شده بود و به نظر می رسد 
که فشار این رسانه ها در مسیر تغییر ذکایی 

بی تاثیر نبوده است!

نصیرشلال:
 در منامه از المپیکی ها استفاده نمی کنیم

 سرمربی تیم ملی وزنه برداری گفت: مســابقات جهانی منامه دو ماه بعد 
از المپیک اســت و این امکان وجود دارد که نتوانیم از نفرات المپیکی در 
مسابقات جهانی استفاده کنیم. نواب نصیرشلال در گفت وگویی با اشاره 
به اینکه به خانه خودمان در کمپ تیم های ملی وزنه برداری بازگشــتیم، 
اظهار کرد: ۱۰ سال در این ســالن تمرین کردم و خوشحالم که می بینم 
شرایط این ســالن بهتر از همیشه اســت. من مطمئنم با این تجهیزات و 
این فضا بچه ها هم بــا روحیه بیشــتری تمرین می کننــد.وی افزود: از 
ابتدا که مســئولیت هدایت تیم ملی را برعهده گرفتم با توجه به اینکه از 
پشتوانه های زیادی برخوردار نبودم و میانگین ســنی تیم اصلی هم  بالا 
رفته بود، تمام تلاشــم بر این بود که یک تیم جوان و بــا انگیزه را در کنار 
نفرات اصلی ایجاد کنم. خوشبختانه الان شــرایط تا حدودی قابل قبول 
است، هرچند هنوز هم به لحاظ کمی دســتمان خالی است و باید نفرات 
بیشــتری را مورد توجه قرار دهیم تا انشــالله بعد از المپیک پاریس این 
خلا کمتر احساس شود.ســرمربی تیم ملی وزنه برداری گفت: مسابقات 
جهانی منامه دو ماه بعد از المپیک است و این امکان وجود دارد که نتوانیم 
از نفرات المپیکی در مسابقات جهانی اســتفاده کنیم. به همین خاطر از 
ســجاد انوشــیروانی خواهش کردیم با وجود هزینه های بالا، شرایطی را 

فراهم کند که ما بتوانیم از نفرات بیشتری در اردوها استفاده کنیم.

VAR مانع تغییر زمان دربی ۱۰۳ می شود؟
 

صدوســومین دربی پایتخــت در حالی قرار اســت طبــق برنامه روز 
چهارشنبه برگزار شود که برخی رسانه ها اخباری مبنی بر تغییر زمان 
آن منتشــر کردند.تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس در چارچوب 
هفته بیســتم رقابت های لیگ برتر فوتبال روز چهارشــنبه از ساعت 
۲۰ باید دربی ۱۰۳ پایتخت را برگزار کنند.این روزها شــایعاتی مبنی 
بر اینکه این دیدار یک روز بعد از مراســم چهارشــنبه آخر سال برگزار 
می شود، مطرح شد. اما روز گذشته جلسه  هماهنگی دربی در سازمان 
لیگ برگزار شــد که نماینده شــورای تامین نیز در آن حضور داشت و 
موضوع تغییر زمان شــهرآورد مطرح نشــد.خبری دیگری در فضای 
مجازی و کانال های خبری دست به دســت شد مبنی بر اینکه چون در 
پنجشنبه آخر ســال، امکان برگزاری دربی وجود ندارد، شورای تامین 
با برگزاری دربی در روز جمعــه موافقت کرده و قرار اســت این دیدار 
در تاریخ ۲۷ اسفندماه برگزار شود.اما شــنیده ها حاکی از این است که 
ورزشگاه آزادی مجهز به سیســتم کمک داور ویدیویی شده و به هیچ 
عنوان امکان جمع آوری تجهیزات وجود ندارد و دربی پایتخت باید در 

همان زمان قبلی خود برگزار شود.

عذرخواهی مختاری پس از اتفاقات ترکیه
 ملی پــوش وزن ۷۷ کیلوگرم کشــتی فرنگی کشــورمان در صفحه 
شخصی خود برای اتفاقات و درگیری در جام وهبی امره ترکیه از مردم 
عذرخواهــی کرد.رقابت های بین المللی کشــتی فرنگــی جام وهبی 
امره ترکیه روزهای ۱۷ و ۱۸ اســفندماه در شــهر آنتالیا برگزار شد و 
در پایان نمایندگان کشورمان با کســب ۴ مدال طلا، ۵ مدال نقره و ۳ 
مدال برنز بعنوان قهرمانی دســت یافتند.یکی از مبارزه های حســاس 
و البته جنجالی ایــن پیکارها، مبارزه محمدرضا مختــاری در مرحله 
نیمه نهایــی وزن ۷۷ کیلوگرم برابر نماینده کشــور میزبــان بود که با 
درگیری و دعوای شدید همراه شــد، تا حدی که برخی از اعضای کادر 
فنی و رئیس فدراسیون کشتی ترکیه نیز به وســط تشک آمده بودند. 
در نهایت داوران هر دو کشتی گیر حذف را )دیسکالیفه( کردند.پس از 
این اتفاق، کمیته انضباطی فدراسیون کشتی، محمدرضا مختاری را تا 
اطلاع ثانوی تعلیق کرد.ملی پوش کشتی فرنگی که امروز به همراه تیم 
به تهران بازگشت در صفحه شــخصی خود نوشت: عذرخواهی می کنم 
بابت حواشی اخیر که در جریان مبارزه با کشتی گیر ترکیه پیش آمد و 
باعث شد شما شاهد صحنه هایی باشید که به هیچ وجه در شان ورزش 
و به خصوص کشتی نبود. کســانی که با من برخورد دارند می دانند که 
همیشه ادب و احترام ســرلوحه زندگی و همچنین ورزشــم بوده و از 
اتفاقات اخیر عمیقا متاسفم. همیشه هدفم ســربلندی ایران و شادی 
دل مردم بوده و هست و امیدوارم بتوانم در میادین بعدی افتخار آفرین 
باشم.برای تیم منتخب کشــتی فرنگی کشورمان در این مسابقات پویا 
دادمرز در وزن ۵۵ کیلوگرم، ســعید اســماعیلی در وزن ۶۷ کیلوگرم، 
امین کاویانی نژاد در وزن ۷۷ کیلوگرم و محمدهادی ســاروی در وزن 
۹۷ کیلوگرم به مدال طلا، امیررضا ده بزرگی در وزن ۶۰ کیلوگرم، علی 
اســکو در وزن ۷۷ کیلوگرم، رسول گرمســیری در وزن ۸۲ کیلوگرم، 
مهدی بالی در وزن ۹۷ کیلوگرم و امین میرزازاده در وزن ۱۳۰ کیلوگرم 
به مدال نقره، امیر عبدی در وزن ۷۷ کیلوگــرم، عباس مهدی زاده در 
وزن ۸۲ کیلوگرم و فردین هدایتــی در وزن ۱۳۰ کیلوگرم به مدال برنز 

دست یافتند.

مفقودی
برگ سبز وسند سواری پژو206مدل 1383رنگ نقره ای ابی متالیک 
به شماره موتور 10FSM84643692وشاسی 83606982وشهربانی 
ایران ایران 54_854ن77 به نام اعظم محمودی نسب مفقود واز 

درجه اعتبار ساقط میباشد.
یزد

صورتمجلس عدم قابلیت افراز
تاریخ :رسیدگی 1402/12/20 مرجع :رسیدگی اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ

گزارش پرونده ثبتی  ا . سند مالکیت یک دانگ و سه چهارم دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت 1000 قطعه 587 تفکیکی 
پلاک 1080 فرعی از یکصد و چهل اصلی مفروز و مجزی شده از پلاکهای یک و دو فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی سیف آباد بخش 
ساوجبلاغ که ذیل ثبت و صفحه 437 دفتر 277 بنام بنیاد مستضعفان و جانبازان انقلاب اسلامی منجر بصدور سند گردید و برابر سند 

شماره 44942 - 1398/10/23 دفتر خانه 1022 تهران به پریسا فتحعلی بیگلو منتقل گردید
2- سند مالکیت یک دانگ و سه چهارم دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت 1000 متر مربع قطعه 587 تفکیکی 
پلاک 1080 فرعی از یکصد و چهل اصلی مفروز و مجزی شده از پلاکهای یک و دو فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی سیف آباد 
بخش ساوجبلاغ که ذیل ثبت و صفحه 256 دفتر 346 محمود پور نیک منجر بصدور سند گردید که مع الواسطه برابر سند 25817 
- 1392/11/29 تهران به پریسا فتحعلی بیگلو منتقل گردید. 3- سند مالکیت یک دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت 
1000 متر مربع قطعه 587 تفکیکی پلاک 1080 فرعی از یکصد و چهل اصلی مفروز و مجزی شده از پلاکهای یک و دو فرعی از اصلی 
مذکور واقع در اراضی سیف آباد بخش ساوجبلاغ که ذیل ثبت و صفحه 98 دفتر 450 بنام سید رضا دهقانی محمد آبادی منجر بصدور 
سند گردید ومع الواسطه برابر سند 31421-1393/12/3 دفتر 1022 تهران به پریسا فتحعلی بیگلو منتقل ، که نهایتا بصورت چهار 
ممیز پنج دهم دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان به نام پریسا فتحعلی بیگلو منجر بصدور سند تک برگی گردید. 4- سند مالکیت 
یک دانگ و نیم مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین بمساحت 1000 متر مربع قطعه 587 تفکیکی پلاک 1080 فرعی از یکصد و چهل 
اصلی مقروز و مجزی شده از پلاکهای یک و دو فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی سیف آباد بخش ساوجبلاغ که ذیل ثبت و صفحه 
161 دفتر 392 بنام احمد امیر سلیمانی منجر بصدور سند گردید که برابر سند انتقال اجرائی شماره 1397/5/14 52197 دفتر خانه 
11 هشتگرد به شرکت تعاونی مسکن قضات و کارکنان محاکم عمومی و انقلاب تهران منتقل گردید. سپس خانم پریسا فتحعلی بیگلو 
طی وارده شماره 8786-2 0 مورخ 1402/09/15 درخواست افراز سهم مشاع خویش را از اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ نموده 
اند که انجام آن برابر مقررات به آقایان فدایی و معدنی پور نماینده( و نقشه بردار ثبت محول گردید که مطابق ماده یک و دو آئین نامه 
قانون افراز و فروش املاک مشاع و برابر سوابق پرونده معلوم شد که سند مالکیت معارض ثبت و صادر نگردیده لذا بموجب نامه شماره 
140285631012024193 مورخ 1403/11/28 موضوع افراز پلاک فوق به اطلاع اداره جهاد کشاورزی ساوجبلاغ رسانیده شد که 
بموجب نامه شماره /11/2/10/02/16840 مورخ 1402 /12/15 اداره جهاد کشاورزی ساوجبلاغ افر از پلاک موصوف به دلیل کمتر از 
حد نصابهای فنی میسور نمی باشد خواهان خانم پریسا فتحعلی بیگلو خواندگان شرکت تعاونی مسکن قضات و کارکنان محاکم عمومی و 
انقلاب تصمیم مسوول واحد ثبتی : با مطالعه پرونده ثبتی و گزارش کارشناسان افراز و با عنایت به جوابیه شماره 16840/02/2 /21 مورخ 
15/12/ 1402 اداره جهاد کشاورزی شهرستان ساوجبلاغ ششدانگ پلاک فوق الاشعار غیر قابل افراز تشخیص میگردد مراتب به متقاضیان 
و سایر شرکای مشاعی در روزنامه های رسمی كثیر الانتشار اعلام میگردد تا در صورت اعتراض مطابق ماده دوم قانون افراز و فروش املاک 

مشاع از تاریخ رویت ظرف مدت ده روز به دادگاه صالح محل وقوع ملک مراجعه و اعتراض نمایند  م. الف  10924
محسن هدایی رئیس ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ 



استان

ایلام - حســن بیگــی    مدیــرکل راهــداری و حمل و 
نقــل جــاده ای ایــام گفــت: ۲۰ گــروه راهــداری از ۲۴ 
اســفند تــا ۱۷ فروردیــن مــاه در جاده هــا و محورهای 

ارتباطی این استان فعالیت می کنند.
ســید زاهدیــن چشــمه خــاوردر رزمایــش ترافیکــی و 
خدمــات ســفر نــوروزی اســتان ایــام اظهار داشــت: 
در  نــوروزی  طــرح  در  اســتان  راهــداری  نیروهــای 
ســطح جاده هــای ارتباطــی ایــام مســتقر و آمــاده 
خدمت رســانی بــه مســافران هســتند. وی بــا اشــاره 
بــه اینکــه هفــت راهدارخانــه آمادگــی کامــل دارنــد تا 
، بــه مســافران خدمــات ارائه  در روزهــای عیــد نــوروز
دهنــد، افــزود: ۱۴ مجتمــع خدمــات رفاهــی و پایگاه 
هــای راهــداری، آمادگــی کامل بــرای خدمت رســانی 
بــه مســافران نــوروزی را دارد. مدیــرکل راهــداری و 
حمــل و نقــل جــاده ای ایــام یــادآور شــد: افزایــش 
ســطح ســرویس دهــی، ایمــن ســازی، رنــگ آمیــزی 
ســرعت کاه ها، نصــب تابلوهــا،  عائــم و چراغ هــای 
چشــمک    زن، ترمیــم گارد ریل هــا، لکــه گیــری جزیی 

آســفالت جاده هــا و لایروبی دهانــه پل هــا در صورت 
بارندگــی از جملــه خدمــات قبــل از آغــاز ســفرهای 

، آرامــش و احتیــاط در  نــوروزی اســت. چشــمه خــاور
رانندگــی را مهمتریــن عامــل در کاهــش تصادفــات 

عنــوان کــرد و یادآور شــد: ســال گذشــته اســتان ایام 
رتبــه اول در کاهــش تصادفات جاده ای را کســب کرد 
که امیدواریم با تــاش همه نهادی ذی ربط در ســال 

جدید هم این مهم اتفاق بیفتد.
کــرد: بــا توجــه بــه اینکــه اســتان ایــام  وی اضافــه 
بزرگتریــن پایانــه مســافری)مرز مهــران( را در ســطح 
کشــور دارد لــذا در ایام نــوروز تــردد خودروهــا افزایش 
خواهد داشــت این در حالی اســت که ســال گذشــته 
روزانه در ایــام ماه مبــارک رمضــان روزانه ۱۰ تــا ۱۵ هزار 
نفر از مــرز مهران تــردد کردنــد که این آمــار کار مــا را در 

این ایام سخت خواهد کرد.
مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای ایــام از 
حــذف ۶ نقطــه حادثه خیــر تــا پایان ســال جــاری در 
نقاط مختلف اســتان خبر داد و گفت: مدیریت ســفر 
یک مدیریت چند وجهــی و چند انضباطی اســت که 
دســتگاه هــای مختلــف از جملــه پلیــس، راهــداری، 
بهداشت، امداد و نجات، هال احمر و سایر دستگاه 

ها و از همه مهمتر خود مردم در آن مشارکت دارند.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
 پرداخت بیش از ١٤٩ میلیارد ریال تسهیلات www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rدوشنبه       21 اسفند 1402    شماره 1542

به فعالان حوزه صنایع دستی کردستان 
 ســنندج-فاطمه ملایــی   مدیــرکل میراث فرهنگــی، گردشــگری و 
کنــون بیش از  صنایع دســتی کردســتان گفت: از ابتدای ســال جاری تا
١٤٩ میلیارد ریال تسهیات اشــتغالزایی از محل تسهیات تبصره ١٨ به 

فعالان حوزه صنایع دستی استان اختصاص یافته است. 
 منصــور مهــرزاد در این بــاره اظهــار کــرد: تعــداد ١١٦ نفــر از هنرمنــدان 
و صنعت گــران ایــن حــوزه جهــت دریافــت تســهیات تبصــره ١٨ بــه 
بانک های عامــل معرفــی و ١٤٩ میلیــارد و ٩٨٠ میلیون ریال تســهیات 

اشتغالزایی به فعالان این بخش اختصاص یافت. 
کردســتان  صنایع دســتی  و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  مدیــرکل 
افــزود: اغلــب دریافت کننــدگان تســهیات در رشــته های گلیم بافــی، 
خراطــی،  نــازک کاری،  ســفال گری،  ســنتی،  زیــورآلات  کاش بافــی، 
البســه محلی، تولیــدات چــرم، جاجیم بافی، شــال بافی و قلم زنــی و... 

بوده اند.
 ، او عنــوان کــرد: امیدواریــم در ســال آینــده بــا تخصیــص اعتبار بیشــتر
فرصت های اشتغال زایی مناســبی برای هنرمندان و صنعتگران فعال 

در این حوزه فراهم شود.

دیرعامل شرکت گاز گلستا ن : 

 پایداری مصرف گاز  نیازمند همدلی 
وهمراهی مردم و مسئولین است 

گرگان-مهنازمحمدزمانــی   مدیرعامل شــرکت گاز اســتان گلســتان  
با بیان خبــر فوق گفــت: طبــق اعان ســازمان هواشناســی ، بــا برودت 
شــدید هوا در ســطح کشــور و ورود جبهه هوای ســرد در ســطح استان 
و کشــور ، بار دیگــر نیازمنــد همدلــی و همراهی مــردم و مســئولین عزیز 
هســتیم تا بتوانیم در ســرمای آخر ســال ، روند پایداری جریان گاز را به 
نحــو مطلوبــی مدیریت کنیــم. علی طالبــی اظهارکــرد: درطــول فصول 
ســرد ســال اقدامات زیادی بصورت شــبانه روزی در راســتای پایداری 
واستمرار جریان گاز توســط کارکنان شــرکت گاز انجام  شــده که در این 
رابطــه ضمــن برگــزاری هــر روزه جلســه ســتاد مدیریــت بحران شــرکت 
در ابتــدای صبــح  ،اتخــاذ تصمیمــات و برنامــه ریــزی هــای مناســب و 
همچنین رصــد لحظه به لحظه فشــار و مصــرف گاز تمامی شهرســتان 
های اســتان درصدد بررســی اوضاع موجود و بهتریــن راه کار بودیم که 
همراهی وهم یاری  مســئولین ذیربــط نقش بســزایی درمرتفع نمودن 

مشکات داشته و دارد.
وی افزود: خوشبختانه درایام سرد ســال جاری مشکلی در زمینه افت 
فشــار گاز پیــش نیامده و توانســتیم  بــا همراهــی و همکاری مشــترکین 

گرامی استمرار و پایداری جریان گاز را مدیریت کنیم .

رییس دانشگاه علوم پزشگی گلستان:

وزی   مرکز جامع سلامت شهری شبانه ر
گلیداغ افتتاح شد

گرگان-مهنازمحمدزمانــی   ســعید گل فیروزه ای، در مراســم افتتاح 
مرکز جامع سامت شهری شــبانه روزی گلیداغ اظهار کرد: فاز نخست 
این پــروژه بــا زیر بنــای ۵۰۰ متــر مربع بــه بهــره برداری رســید و فــاز دوم 
آن بــا زیــر بنــای ۷۰۰ متــر مربــع در آینــده نزدیــک افتتــاح می شــود.وی 
افزود: برای افتتاح فاز نخســت این پــروژه مبلغ ۵۰ میلیــارد ریال هزینه 
شــده اســت.رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی گلســتان با اشــاره به اینکه 
در این مرکــز جامــع ســامت ۱۲ نفر مشــغول به کار شــدند، گفــت: مرکز 
جامــع ســامت شــهری شــبانه روزی گلیــداغ در حــوزه ســامت روان، 
ســامت خانــواده، بیماری ها، مامایــی، بهداشــت محیــط و حرفه ای 
خدمــات ارائه می کند.وی بــا بیان اینکــه خدمات درمانی ایــن مرکز به 
صــورت شــبانه روزی انجــام می شــود، افــزود: جمعیت تحت پوشــش 
این مرکــز ۱۲ هزار نفر اســت.به گفته گل فیــروزه ای مرکز جامع ســامت 
شــهری شــبانه روزی گلیــداغ دهمین مرکــز مراوه تپه اســت کــه افتتاح 
شــد.گفتنی اســت ۶ خانــه بهداشــت روســتایی تحــت نظــر ایــن مرکــز 

هستند

؛  به پاس ترویج فرهنگ اقامه نماز

استاندار از آبفا استان اصفهان تقدیر کرد
اصفهان-مریــم مومنــی   در جلســه شــورای اقامــه نمــاز اســتان 
، از آبفای اســتان بــه دلیل ترویــج فرهنگ  اصفهان بــا حضور اســتاندار

اقامه نماز تقدیر شد.
در این مراسم سید رضا مرتضوی اســتاندار اصفهان، با اهدا لوح تقدیر 
از زحمــات مدیــر عامــل، دبیــر اقامــه نمــاز و همکارانــی کــه در ترویج و 
توســعه فرهنگ اقامه نمــاز در آبفای اســتان اصفهان تاش کــرده اند، 
قدردانی کرد. در بخشــی از این لوح تقدیر با امضای استاندار اصفهان 
کنــون بــه حــول و قــوه الهــی آن شــرکت چنیــن توفیقی  آمــده اســت: » ا
داشــته که در راســتای تحقــق منویات مقــام معظم رهبــری به اجاس 
سراســری نماز بــا رای هیات نظــارت و ارزیابی اســتان حائــز رتبه خیلی 
خــوب گــردد، از زحمــات مدیــر عامل دبیــر اقامــه نمــاز آن مرکــز و کلیه 
همکارانــی کــه در ترویج و توســعه فرهنگ اقامــه نماز تاش نمــوده اند 

تقدیر و تشکر می گردد.«

 آمادگی راهداری لرستان 
وزی برای ارائه خدمات به مسافران نور

خرم آباد - فرزانــه هداوند   مدیرکل راهــداری و حمل ونقل جاده ای 
لرستان از آمادگی این اداره کل برای ارائه خدمات به مسافران نوروزی 

خبر داد.
 مرتضی شــیروانی  با اشــاره به برگزاری رزمایش ترافیکــی انتظامی طرح 
نــوروزی لرســتان، اظهــار داشــت: ایــن رزمایش در راســتای انســجام و 
هماهنگی هرچه بیشتر دســتگاه های امدادی و پلیس راه برای کنترل 
ترددهــا در ایــام نــوروز ۱۴۰۳ و همچنین پیشــگیری از ســوانح جاده ای 

هم زمان با سایر نقاط کشور برگزار شد.
 ۲۸۰ ، وی ادامــه داد: نیروهــای راهــداری اســتان بــا ۴۰۰ نیــروی راهــدار
دســتگاه ماشــین آلات، ۱۶ مجتمــع خدمــات رفاهــی و پایگاه هــای 
راهداری در طول ایام نــوروز به صورت شــبانه روزی آمادگی کامل برای 

خدمات رسانی به مسافران نوروزی را دارند.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای لرســتان، تصریــح کرد: از همه 
هم وطنان خواهشمندیم ســفرهای خود را مدیریت کنند و استراحت 
کوتاه در مجتمع هــای خدماتی رفاهــی و راهدارخانه ها، ســفری ایمن 
و بدون حادثه برای خــود، خانواده و ســایر کاربران جــاده ای به همراه 

داشته باشند.
شــیروانی، اضافــه کــرد: ســامانه ۱۴۱ بــرای اطــاع از آخریــن وضعیــت 
و  انســداد  آب وهوایــی،  شــرایط  مواصاتــی،  محورهــای  ترافیکــی 
رخدادهــای جــاده ای، شــکایات مردمــی، انتقــادات و پیشــنهادت 

به صورت شبانه روزی در خدمت هم وطنان است.

-چراغی   مدیر دفتر بازار برق شــرکت توزیع نیروی برق فارس   شــیراز
گفت: فاز اول نیروگاه خورشــیدی یــک مگاواتی با قــدرت ۵۰۰ کیلووات 

در شهرستان جهرم از توابع استان فارس آغاز به کار کرد. 
اســماعیل خاتمــی ، در جمــع خبرنــگاران در شــیراز بــا اعــام ایــن خبر 
، طی مــدت دو  افــزود: ایــن نیــروگاه در زمینی بــه مســاحت یک هکتــار
ســال و توســط بخش خصوصی و بــا اعتبــاری بالغ بــر ۱۰۰ میلیــارد ریال 

احداث شده است.
وی بــا بیــان اینکه شهرســتان فســا با احــداث ۱۰۰ ســامانه، شهرســتان 
بختــگان بــا ۷۸ ســامانه و شهرســتان اقلیــد بــا ۷۱ ســامانه خورشــیدی 
بیشــترین تعــداد نصــب ســامانه ها را در میــان ســایر شهرســتان های 
اســتان فــارس دارند، گفــت: متوســط میــزان تابش ایــن اســتان را بین 
۲هزار تا ۲۲۰۰ کیلو وات ســاعت بر متر مربع در ســال است که این میزان 

تابش برای نیروگاه های خورشیدی مناسب است.

مدیــر دفتــر بــازار بــرق شــرکت توزیــع نیــروی بــرق فــارس یادآورشــد: از 
ابتــدای اجــرای طــرح بهره گیــری از ظرفیت ســامانه های خورشــیدی 
کنون، تعداد ۹۳۵ سامانه خورشــیدی مختص مشترکان  درســال ۹۵ تا

با توان تولیدی ۶۲۲۵ کیلووات با سرمایه گذاری بالغ بر یک هزار و ۷۴۳ 
میلیارد ریال توسط بخش خصوصی در ســطح شهرستان های استان 

فارس نصب و راه اندازی شده است.
خاتمی، در تشریح شــرایط جهت نصب سامانه خورشــیدی در استان 
فارس نیــز بیان کــرد: داشــتن انشــعاب برق بــه نــام متقاضــی در محل 
مورد تقاضا جهت نصب نیروگاه خورشــیدی، مراجعه به سایت شرکت 
توزیع نیروی بــرق اســتان فارس جهــت ثبت نام و ارســال درخواســت، 
امکان صــدور مجوز بــرای تمام تعرفه هــای خانگی، تجــاری، صنعتی و 
کشــاورزی و امکان اتصال نیــروگاه متقاضی با کنتور مســتقل به شــبکه 
برق از جمله شــرایط جهت نصب سامانه خورشــیدی در استان فارس 

است و 
 مراجعه کننــد. http://www.satba.gov.ir متقاضیان می توانند برای 

دریافت اطاعات بیشتر به آدرس الکترونیکی مراجعه کنند.

فارس

وگاه بزرگ خورشیدی در جهرم فارس آغاز به کار نیر

ایلام کرمانشاه
مدیرکل گمرکات استان :

 صادرات کالا از گمرکات  کرمانشاه 
از مرز ۳ میلیارد دلار گذشت

کرمانشاه-حســنا فخــارزاده    مدیــرکل گمــرکات 
اســتان  گمــرکات  از  کالا  صــادرات  از  کرمانشــاه 

کرمانشاه از مرز سه میلیارد دلار گذشت خبر داد.
علی اصغــر عبــاس زاده در گفت وگــو با خبرنــگار مهر 
با اشــاره به صادرات یازده ماهه اســتان، اظهار کرد: 
در یازده ماهه سال جاری ســه میلیارد و ۳۲ میلیون 
و ۳۰۰ هــزار دلار کالا بــه وزن ۶ میلیــون و ۵۹۰ هــزار تن 
از گمرکات اســتان کرمانشــاه به خارج از کشور صادر 

شد است.
وی افزود: ایــن میــزان صــادرات کالا در یــازده ماهه 
سال جاری در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 
از لحاظ ارزش ۲۳ درصد و از حیث وزن رشــدی پنج 

درصدی داشته است.
مدیــرکل گمــرکات اســتان کرمانشــاه تصریــح کــرد: 
عمــده کالاهــای صادراتــی از طریــق گمــرکات ایــن 
اســتان را میلگــرد و آهــن آلات، کاشــی و ســرامیک، 
، ســنگ های ســاختمانی، لبنیــات،  میــوه و تــره بــار
انواع محصولات پاســتیکی و ظروف یک بار مصرف 

و… عنوان کرد.
عباس زاده در ادامه اشــاره ای نیز به آمار یازده ماهه 
واردات گمرکات اســتان داشــت و بیان کــرد: در این 
مــدت در مجمــوع ۷۰ میلیــون و ۷۰۵ هــزارو ۱۸ دلار 

کالا به وزن هشــت هــزار و ۸۴۶ تــن از طریــق گمرکات 
کرمانشــاه، پرویزخــان و خســروی وارد کشــور شــده 
کــه در مقایســه با مدت مشــابه ســال گذشــته از نظر 
ارزش ۲۹ درصــد و از حیــث وزن ۱۳ درصــد افزایــش 

داشته است.
وی در پایــان بــه عمــده کالاهــای وارداتــی از طریــق 
کید و خاطر نشــان  گمرکات اســتان کرمانشــاه نیــز تا
، دســتگاه تولید لبنیات و دیزل  کرد: پرایمری ریفرمر
کاتالیســت تــری اتیــل  ، ســایبان باغبانــی،  ژنراتــور
آلومینیــوم، کــو پلــی اتیل ونیــل ســتات، الیــاف فیبر 
نــوری، قطعــات کــوره القایــی و… از جملــه کالاهای 

وارداتی از طریق گمرکات این استان بوده است.

سرپرست اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری ایلام:

ح مردمی کاشت یک میلیارد درخت با همراهی مردم   طر
به ثمر خواهد رسید

ایــلام -حســن بیگــی     سرپرســت اداره کل منابــع 
طبیعی و آبخیزداری ایام با بیان اینکه طرح کاشت 
یــک میلیــارد درخــت قــرار اســت طــی چهــار ســال 
توسط نهضت مردمی اجرا شــود، گفت: این طرح با 

همکاری و همراهی مردم به ثمر خواهد رسید.
یاســم خانمحمدیان بــا حضــور در برنامــه رادیویی 
علم و عمــل، اظهار داشــت: تغییر اقلیــم بزرگ ترین 
و مهم تریــن چالشــی اســت کــه جهــان بــا آن روبــرو 
اســت و می تواند تنــوع زیســتی و منابع آبــی را تحت 
تأثیــر قراردهــد و موجــب وقــوع ســیاب و افزایــش 
آلودگــی هوا شــود به همیــن دلیل کنوانســیون های 
جهانی تصمیــم گرفته اند تا ســال ۲۰۳۰ میــزان تولید 
کربــن و گازهــای گلخانــه ای را بــه صفــر برســانند و از 
ایــن رو کاشــت یــک تریلیــون درخــت در ایــن مدت 

هدفگذاری شده است.
بــر اســاس تعهــدات بین المللــی، هــر  افــزود:  وی 
کشــوری به همان اندازه که کربن تولیــد می کند باید 
ترسیب یا جذب کربن داشــته باشد و یکی از بهترین 
، درختــکاری اســت،  راهکارهــا بــرای ایــن منظــور
طرح مردمی کاشــت  یک میلیــارد درخــت  در ایران 
بــا هــدف کاهــش گازهــای گلخانــه ای، جلوگیــری از 
تخریب منابع طبیعی و سرزمین و در راستای انجام 

تعهــدات بین المللی برنامه ریزی و اجرا می شــود که 
ســهم اســتان ایام در ایــن طــرح ۲۴ میلیــون اصله 

نهال در طول چهار سال می باشد.
سرپرست اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری ایام 
عنــوان کــرد: در حــال حاضــر ۱۱ نهالســتان فعــال در 
ســطح اســتان وجود دارد که در ســال اول این طرح 
شــش میلیون اصلــه نهال تولید شــده کــه ۲۵۰۰ هزار 
اصله نهــال توســط نیروهای مردمی، ســازمان های 
مردم نهاد، نیروهای بسیج، ســپاه، نیروی انتظامی 
و ســایر ارگان هایــی کــه در ایــن زمینــه بــا اداره کل 
منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان همکاری داشته 

اند کاشت شده است

اصفهان

اصفهان-مریــم مومنــی   رئیس هیات 
مدیــره هلدینــگ پتروپالایــش اصفهــان، 
در بازدیــد رســمی از پــروژه هــای قابــل 
افتتــاح هلدینــگ پتــرو پالایــش اصفهان 
درباره طرح ها و اقدامات انجام شــده در 
این شــرکت گفــت: بســیار خرســندیم که 
با تاش هــا و پیگیــری های مســتمر دکتر 
قدیــری به عنــوان مدیرعامــل، اقدامات 
و طــرح هــای عمرانــی پیــش بینی شــده 
ایــن هلدینــگ نــه تنهــا زودتــر از موعــد 
مقــرر بلکه بــا کیفیت و بــا بالاترین ســطح 
کنون به مرحله بهــره برداری  اســتاندارد ا

رسیده اند. 
ســید محمود ســیدی، در بازدید از پروژه 
آتش،مخــازن  پســاب،میدان  تصفیــه 
مکعبــی،  ۳۰۰هزارمتــر  اســتراتژیک  آب 

و  طبقاتــی  پارکینــگ  پســماند،  ســایت 
دســتاوردهای تولیــدی حاصل شــده در 
شــرکت مشــعل پویــا بــا قدردانــی از همــه 
بــرای  پیمانــکاران  و  مدیــران  کارکنــان، 
به ســرانجام رســاندن پــروژه هــای مهم و 
قابل افتتاح دراین شــرکت گفت:حقیقتا 
پســاب  تصفیــه  پیــش  طــرح  اجــرای 
فاضاب در مــدت زمان ۱۰مــاه و با چنین 
وســعتی کار بســیار بزرگی اســت کــه قابل 

تقدیر است. 
وی  عنوان کرد: در گذشته خودم مشابه 
چنین طرحی را در کشــور انجــام دادم اما 
با چنین ســرعتی که طرح پســاب تصفیه 
شــده  انجــام  اصفهــان  پتروپالایــش  در 
اســت نبود و واقعا از بابت اینکه اقدامات 
پتروپالایــش  هلدینــگ  در  عمرانــی 

اصفهان با تــوان مدیریتی بالا و به صورت 
جهادی اداره می شود خرسندیم. 

رئیس هیأت مدیره هلدینگ پترو پالایش 
اصفهان،بــا اشــاره بــه اینکه تکمیــل و بهره 
برداری پروژه های پالایشگاه اصفهان پیش 
از اتمــام موعــد قــرارداد بــرای این شــرکت و 
ســهامداران آن صرفه اقتصــادی زیادی به 
همــراه دارد افــزود: ســود موفقیــت در بهره 
بــرداری از طــرح هــا زودتــر از موعد مقــرر در 
همه ابعاد ازجمله اشتغالزایی خود را نشان 

خواهد داد. 
ســیدی،تصریح کــرد: بــا توجه بــه بحران 
آب موجــود در اصفهــان بهــره بــرداری از 
طــرح هــای آبــی درصنایــع و پتروپالایش 
اصفهان ضروری است تا توســعه پایدار را 

شاهد باشیم. 

لایش اصفهان  رئیس هیأت مدیره هلدینگ پتروپا

ودتر از موعد مقرر به مرحله بهره برداری رسیده اند وپالایش اصفهان ز ح های عمرانی پتر طر

وز وه راهداری ایلام در ایام نور فعالیت ۲۰ گر
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نگاهی به عملکرد تسهیلاتی بانک تجارت در سال مهار تورم و رشد تولید
تسهیلات میلیاردی بانک تجارت در خدمت 

بخش های مختلف اقتصاد ایران
بانک تجارت با انتشار گزارشــی، خدمات تسهیلاتی خود به بخش های 
مختلف اقتصاد ایران اسلامی در راستای حمایت از تولید کالای ایرانی و 

شکوفایی اقتصاد کشور تا مقطع پایان بهمن ماه را تشریح کرد.
به گزارش مدیریــت روابط عمومی و ارتقای ســرمایه اجتماعی بانک 
تجارت، مانده ی خالص تســهیلات اعطایی این بانــک به بخش های 
مختلف اقتصادی در پایــان بهمن ماه ۱۴۰۲ به بیــش از ۴۹۷۶ هزار 
میلیارد ریال بالغ شــده که نشــان از تداوم حمایت های گسترده بانک 

تجارت از بخش های مختلف اقتصادی دارد.
این بانک با درک حرفه ای از اهمیت و جایــگاه صنایع و معادن و ارتباط 
مســتقیم آن با تولید و اشــتغال زایی تا پایان بهمن ماه ســال ۱۴۰۲ 
مانده ی خالص تســهیلات اعطایی خود به بخش صنعت و معدن را به 

۱۱۸۱ هزار میلیارد رسانده است.
فعالان عرصه صادرات دیگر بخشی هســتند که بانک تجارت در سال 
»مهار تورم و رشــد تولید« از آن هــا حمایت به عمل آورده اســت. بر 
این اســاس مانده ی خالص تســهیلات اعطایی بانک تجارت به بخش 

صادرات تا مقطع مذکور به بیش از ۱۱ هزار میلیارد ریال رسیده است.
این بانک همچون سال های گذشته در سال ۱۴۰۲ نیز حمایت از بخش 
خدمات و بازرگانی را در اقتصاد ایران هدف قرار داده است، به نحوی که 
مانده ی خالص تســهیلات اعطایی بانک تجارت تا پایان بهمن ماه سال 
جاری به بخش خدمات ۱۶۶۴ هزار میلیارد ریال بوده و این شاخص در 

حوزه بازرگانی به بیش از ۱۱۴۹ هزار میلیارد ریال بالغ شده است.
بانک تجارت در ســال ۱۴۰۲ هم راســتا با سیاســت های کلان دولت 
جمهوری اسلامی ایران مبنی بر جهش تولید و مسکن مانده ی خالص 
تســهیلات اعطایی بانک تجارت تا پایان بهمن ماه به صنعت ساختمان 
و مسکن را به بیش از ۶۵۲ هزار میلیارد ریال رســانده و علاوه بر این با 
هدف حمایت از کشاورزان کشور، این شاخص را در بخش کشاورزی به 

بیش از ۳۱۸ هزار میلیارد ریال رسانده است.
بانک تجارت در سال ۱۴۰۲ با ایجاد تنوع گســترده در خدمات و ارائه 
محصولات نــو و کارآمد به بخش های مختلف اقتصــادی، ضمن انجام 
وظایف حرفه ای خود در تلاش بوده بــا راه اندازی و طراحی راهکارهای 
تســهیلاتی مبتنی بــر تامین اعتبــار زنجیــره ای در مهار تــورم نیز 

نقش آفرینی کند.

توسط موسسه اعتباری ملل صورت پذیرفت
 پرداخت بیش از ۸۰۳ میلیارد ریال وام 

قرض الحسنه در بهمن ماه
موسسه اعتباری ملل در بهمن ماه بیش از ۸۰۳ میلیارد ریال وام قرض 

الحسنه ازدواج و فرزندآوری پرداخت کرد 
به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل: این موسسه در راستای 
ایفای مسئولیت اجتماعی خود نســبت به پرداخت وام قرض الحسنه 
ازدواج و فرزند آوری اقدام نمی نماید که در بهمن ماه مبلغ ۲۰۰/۸۰۳ 

میلیون ریال به متقاضیان محترم پرداخت نمود.
این گزارش می افزاید: تعداد ۶۰۲ نفر از جوانــان عزیز در حال تکمیل 

پرونده برای دریافت وام قرض الحسنه ازدواج می باشند.
گفتنی است: این موسســه در قالب طرح نیکان به افراد حقیقی تا مبلغ 
سه میلیارد ریال و اشــخاص حقوقی تا مبلغ هفت و نیم میلیارد ریال بر 

اساس میانگین موجودی سه ماهه پرداخت می کند.

اهدای کمک های بانک اقتصادنوین به 
هم وطنان سیل زده استان سیستان  و  بلوچستان

در پی وقوع سیل در استان سیستان  و  بلوچســتان، بانک اقتصادنوین 
در حمایت از هم وطنان آسیب دیده کمک های نقدی خود را اهدا کرد.

به گزارش روابــط عمومی بانــک اقتصادنوین، این بانک در راســتای 
ایفای مسئولیت اجتماعی خود و همچنین ابراز همدردی با هم وطنان 
آســیب دیده، کمک های نقــدی خود را بــرای تامین اقــلام غذایی، 
بهداشــتی، امدادی و ضروری مورد نیاز هم میهنان سیل زده تخصیص 
داد که با همکاری جمعیــت هلال احمر جمهوری اســلامی ایران در 

مناطق آسیب دیده توزیع خواهد شد.
گفتنی است، کمک های نقدی برای مشارکت در این امر خداپسندانه، 
با تخصیص بودجه توسط هیئت مدیره و نیز حمایت داوطلبانه کارکنان 

بانک اقتصادنوین تامین و اهدا شد.

پرداخت بیش از پنج هزار میلیارد ریال وام 
اشتغال زایی به مددجویان سازمان های حمایتی 

توسط بانک سینا
بانک سینا تا پایان بهمن ماه ســال جاری مبلغ پنج هزار و ۲۲۹ میلیارد 
ریال وام قرض الحسنه اشتغال زایی به مددجویان معرفی شده از سوی 
کمیته امداد امام خمینی)ره( و صندوق نوآوری و شــکوفایی پرداخت 

کرد.
به گــزارش روابط عمومی بانک ســینا، ایــن بانک بر اســاس رویکرد 
اشتغال زایی پایدار برای افراد کمتربرخوردار جامعه، تا پایان بهمن ماه 
امسال، در حدود سه هزار و ۹۲۲ فقره وام اشــتغال زایی به مبلغ چهار 
هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال به مشــمولان معرفی شــده از سوی کمیته 

امداد امام خمینی)ره( پرداخت کرده است.
همچنیــن این بانک به منظــور کمک به بهبود عملکرد شــرکت های 
دانش بنیان با هدف تحقق شعار سال »مهار تورم و رشد تولید« بر اساس 
توافقات صورت گرفته با صندوق نوآوری و شکوفایی ریاست جمهوری، 
حمایت از شرکت های دانش بنیان را در دســتور کار قرار داده و در این 
راســتا با تخصیص منابع مالی ویژه این گروه از مشــتریان، در سه ماه 
گذشــته، مبلغ ۱۹ هزار و ۲۹۹ میلیارد ریال تسهیلات به شرکت  های 

واجد شرایط، پرداخت کرده است.
گفتنی اســت پرداخــت انــواع وام های قرض الحســنه بانک ســینا 
نظیر ازدواج، فرزنــدآوری، اشــتغال زایی و... در چارچــوب ضوابط و 
بخشنامه های بانک مرکزی همچنان ادامه داشــته و کمک به توسعه 

عدالت اجتماعی همواره در دستور کار این بانک قرار دارد.

 یک پیش بینی مهم درباره قیمت مسکن در سال ۱4۰۳
وش مسکن متوقف شد خرید و فر

به رغم موجودی کافی فایل فروش در محله ها و مناطق مختلف شــهر 
تهران از جمله مناطق مصرفی و جنوبی، هم اکنون، واسطه ها و فعالان 
بازار مسکن شهر تهران از افت تعداد معاملات خریدوفروش در روزهای 

پایانی سال خبر می دهند.
 واســطه های مســکن می گویند که بازار معاملات مسکن شهر تهران، 
معمولا در هر ســال تا قبل از بیستم اسفندماه رســما به کار خود پایان 

می دهد و در فروردین ماه نیز حالت نیمه تعطیل دارد.
بازار شــب عید معاملات مســکن شــهر تهران بر اســاس مشخصات 
تازه ترین آپارتمان های عرضه شــده به این بازار با تنوع نسبتا مناسبی 
از فایل فروش همراه اســت. با این حال، تازه ترین تحقیقات میدانی از 
وضعیت معاملات مســکن در ماه پایانی ســال جاری- اسفند۱۴۰۲- 

نشان دهنده رکود خریدوفروش در این بازار است.

 وزیر نفت: این پروژه باید ۸ سال قبل اجرا می شد
امضای بزرگترین قرارداد گازی تاریخ کشور

وزیر نفت پس از امضای بزرگترین قرارداد گازی تاریخ کشــور به ارزش 
۲۰ میلیارد دلار برای فشارافزایی میدان مشترک پارس جنوبی با انتقاد 
از کم کاری دولت گذشته در توسعه این پروژه گفت: می توانستیم در ۸ 
سال پیش شاهد اجرای این پروژه باشیم که به شکر خدا این تصمیم در 

این دولت گرفته شد.
 وزیر نفت با تاکید بر اینکه تحریم ها و خرابکاری ها نتوانست مانع رشد و 
پیشرفت صنعت نفت شود، گفت: با وجود تحریم ها به هر کجا که اراده 

کنیم نفت صادر می کنیم و با اقدام جهادی مشکلات را رفع کردیم.
جواد اوجی در مراســم امضای قراردادهای اجرای طرح فشــارافزایی 
میدان مشــترک پارس جنوبی با پیمانکاران ایرانــی، اظهار کرد: اکثر 
ذخایر گازی کشــور در پارس جنوبی قرار دارد و خوراک پالایشــگاه، 
پتروشیمی و حتی تولید بنزین کشور نیز به پارس جنوبی وابسته است.

وی افزود: می توانستیم در ۸ سال پیش شاهد اجرای این پروژه باشیم، 
اما برای اجرای این پروژه نیاز به تصمیم گیری بود که به شــکر خدا این 
تصمیم در این دولت گرفته شد؛ چنانچه در دوسال اخیر چنین تصمیم 

بزرگی را گرفتیم.
وزیر نفت گفــت: تولید گاز از پارس جنوبی به صــورت میانگین برابر با 

۷۰۷ میلیون متر مکعب است و این تولید به معنای افت فشار است.
اوجی بیان کرد: خوشــبختانه قبل از اینکه افت فشار در مخازن گاز رخ 
 TCF ۹۰ دهد، جلوی آن را گرفتیم و سبب افزایش ظرفیت برداشت تا
شدیم که ســبب ایجاد عایدی ۹۰۰ میلیارد دلاری برای کشور خواهد 
شد.وی ادامه داد: توســعه میدان آزادگان نیز در دستور کار قرار گرفته 
که با حضور رییس جمهور عملیاتی خواهد شــد و ما در این کار فازهای 

مرزی را در اولویت قرار داده ایم.
وزیر نفت اعلام کرد: ذخیره ســوخت خود را در ســال جــاری به یک 

میلیارد لیتر و ذخیره گاز را نیز به ۳ میلیارد متر مکعب افزایش دادیم.
اوجی گفت: با وجود ســنگین ترین تحریم ها به هر کجا که اراده کنیم 
نفت صادر می کنیم و موفقیت های دولت ســبب شــد که دشمن روی 
این صنعت تاکید کند؛ چنانچه در ۴ خط شــبکه سراســری گاز اقدام 
خرابکارانه انجام دادند اما با اقدام جهادی توانســتیم این مشــکلات را 
رفع کنیم.وی تاکید کرد: نه تحریم ها توانســت مانع کار و پیشرفت ما 
شــود و نه خرابکاری ها؛ و اکنون شاهد افزایش رشــد اقتصادی طبق 
آمار بانک مرکزی هســتیم. قراداد اجرایی طرح فشــارافزایی میدان 
گازی پارس جنوبی امروز با ۴ شرکت ایرانی پتروپارس، اویک، قرارگاه 

سازندگی خاتم الانبیا و مپنا امضا شد.
میزان ســرمایه گذاری در این طــرح، ۲۰ میلیارد دلار بــوده که ۹۰ 
تریلیون فوت مکعب گاز و ۲ میلیارد بشــکه میعانــات گازی به تولید 

کشور اضافه می کند که ارزش آن ۹۰۰ میلیارد دلار است.

در طرح فشارافزایی، منطقه خلیج فارس به ۷ هاب تقسیم می شود و هر 
هاب دارای ۴ سکو و مجموعا ۲۸ سکو می باشــد. از این تعداد ۱۴ سکو 
مختص فشارافزایی اســت که ۴ توربوکمپرسور ۳۰ مگاواتی بر روی هر 

یک از آنها مستقر می شود.

وز سرانه مصرف آب شرب  ۲۳۵ لیتر در شبانه ر
هر ایرانی

 مدیرکل دفتــر مدیریت مصــرف آب، خدمات مشــترکان و کاهش 
هدررفت شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشــور گفت: سرانه مصرف 
کل آب شرب در ایران شامل مصارف خانگی و غیر خانگی است که این 

رقم ۲۳۵ لیتر به ازای هر نفر در شبانه روز اعلام شده است.
به گزارش وزارت نیرو، علی ســید زاده افــزود: این رقــم در برخی از 
کلان شهرهای کشــور از جمله تهران به بیش از ۲۴۵ لیتر در شبانه روز 

می رسد.
وی درباره ســرانه مصرف آب در ایران در مقایســه با اســتانداردهای 
جهانی، خاطرنشــان کــرد: بر اســاس مطالعــات انجام شــده، رقم 

استانداردی در جهان برای سرانه مصرف وجود ندارد.
مدیرکل دفتر مدیریت مصرف آب شــرکت مهندســی آب و فاضلاب 
کشور ادامه داد: در قســمت خانگی در ایران برای انجام مطالعات برای 
هر فرد بر اساس نشریه ۳-۱۱۷ ســازمان برنامه وبودجه به نام ضوابط 
طراحی سامانه های انتقال و توزیع آب شــهری و روستایی، رقم ۱۵۰ 

لیتر در شبانه روز در نظر گرفته می شود

پرمصرف ترین بخش خانگی استحمام کردن است
ســید زاده در ارتباط با بیشــترین موارد مصرف آب در بخش خانگی، 
گفت: بر اساس مطالعات میدانی انجام شــده توسط انجمن آب آلمان 
که به صورت پایلوت در یکی از مناطق شهر کاشان انجام پذیرفته است، 
بیشترین مصرف آب در هنگام استحمام بوده و بعد از آن در آشپزخانه و 

بعد سرویس های بهداشتی است.

وی ســرانه مصرف آب شــرب در بخــش خانگی در ســال ۱۴۰۱ را 
به میزان ۱۹۸ لیتر به ازای هر نفر در شــبانه روز اعــلام کرد و گفت: بر 
اســاس اطلاعات ثبت شده در ســامانه ســپنتا میزان کل مصرف آب 
شرب با احتســاب هدررفت ظاهری در حدود ۴.۷ میلیارد مترمکعب 
در سال است.مدیرکل دفتر مدیریت مصرف آب شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور، مصرف هر شهروند تهرانی در سال ۱۴۰۱ را برابر با ۲۰۰ 

لیتر در شبانه روز عنوان کرد.
وی به میزان سرانه مصرف آب در ایران در مقایسه با دیگر کشورها اشاره 
کرد و گفت: ســرانه مصرف آب در ایران نسبت به بسیاری از کشورهای 

توسعه یافته از جمله کشورهای اروپایی بالاتر است.
سید زاده افزود: این در حالی است که در کشور ایران باتوجه به نوع اقلیم 
خشک و نیمه خشک آن که استفاده از کولرهای آبی در پنج ماه نخست 
سال رایج است، باتوجه به مصرف بالای این وسیله آب بر، سرانه مصرف 

نیز متأثر از میزان مصرف آن بیشتر خواهد شد.
وی افزود: در تعدادی از کشورهای اروپایی توسعه یافته از جمله آلمان، 
هلند و انگلیس ســرانه مصرف خانگی آب در حــدود ۱۲۰ تا ۱۴۰ لیتر 

به ازای هر نفر در شبانه روز است.
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۱۳۰ همت دارایی واگذار شد

۷ اقدام وزارت اقتصاد برای رفع ناترازی نظام بانکی

خریدار   وزارت امور اقتصادی و دارایی به عنوان 
یک رکن سیاســت گذار اقتصادی از یک سو و از 
سوی دیگر به دلیل رابطه سهامداری با بانک های 
دولتی، خصوصی شــده و همچنین مســئولیت 
قانونی در قبال بانک های خصوصی دارنده سهام 
مازاد، اقدامات موثری را در چارچوب وظایف خود 
برای رفع ناتــرازی در نظام بانکی بــه انجام داده 

است.
به گزارش وزارت اقتصاد، بر مبنای مصوبه جلسه 
شانزدهم شــورای عالی هماهنگی اقتصادی در 
مهر ماه ســال ۱۳۹۷، کمیتــه تخصصی اصلاح 
نظام بانکی تشکیل شده است؛ همچنین بر مبنای 
مصوبه جلسه بیست و چهارم آن شورا در دی ماه 
همان ســال ضمن احصاء ترکیب اعضای کمیته 
تخصصی اصلاح نظام بانکی، مســئولیت اجرای 
فرآیند اصلاح و بازســازی موسســات اعتباری 
ناســالم و اجرای مصوبات کمیته مزبور، به عهده 
بانک مرکزی بوده و دبیرخانه کمیته نیز در بانک 

مرکزی مستقر است.
با این وجود، وزارت امور اقتصــادی و دارایی، 
به عنوان یک رکن سیاســت گــذار اقتصادی 
از یک ســو و از ســوی دیگر به دلیــل رابطه 
سهامداری با بانک های دولتی، خصوصی شده 
و همچنین مسئولیت قانونی در قبال بانک های 
خصوصی دارنده سهام مازاد، اقدامات موثری 
را در چارچوب وظایــف و اختیارات خود برای 
رفع ناتــرازی در نظام بانکی به انجام رســانده 
است که در این گزارش به تشریح آنها خواهیم 

پرداخت.

رصد هفتگی اضافه برداشت بانک های 
تحت نظارت

بی انضباطی بانک ها در اضافه برداشــت از بانک 
مرکــزی یکی از مهمتریــن عوامل ناتــرازی در 
شبکه بانکی است. این وزارتخانه با رصد و کنترل 
هفتگی اضافه برداشــت بانک های تحت نظارت، 
برنامه هــای موثــری را جهت کنتــرل و کاهش 
عوامــل موجد اضافه برداشــت درنظــر گرفته و 

درحال پیاده سازی آن است.

ساماندهی، اصلاح و یا ادغام بانک ها 
و موسسات اعتباری ناسالم

همچنین این وزارتخانه در جهت اجرا و پیشــبرد 
سیاســت ها و برنامه هــای اقتصــادی دولــت 
درخصوص اصلاح نظام بانکی کشــور همکاری 
لازم را در ادغــام تعدادی از بانک ها و موسســات 
اعتباری کشور در بانک های ســپه و ملی به عمل 
آورده و مجدانه پیگیر وضعیت این ادغام ها و رفع 

مشکلات حاصل از آن است.

اموال مازاد بانک ها و تبدیل آن
 به دارایی مولد

واگذاری اموال مــازاد بانک ها موجــب افزایش 
توان تســهیلات  دهی، کنتــرل نقدینگی و رفع 
ناترازی های بانک ها می شــود. در این راستا این 
وزارتخانه با الزام بانک ها به واگذاری اموال مازاد و 
اخذ برنامه درخصوص واگذاری ها و ســپس رصد 
اقدامات بانک های ذیربــط، گام مهمی را در این 

زمینه برداشته است.
از ســال ۱۳۹۴)شــروع قانون رفع موانع تولید 
رقابت پذیــر( تا پایــان بهمن مــاه ۱۴۰۲، کل 
واگذاری دارایی هــای مازاد توســط بانک های 
تحت مدیریــت ایــن وزارتخانه، بیــش از مبلغ 
۱۳۰۹.۵ هزار میلیارد ریال شــامل ۷۶۵.۵ هزار 
میلیارد ریــال فروش ســهام غیربانکی و ۵۴۳.۸ 

هزار میلیارد ریال اموال مازاد بوده است.

اصلاح اساسنامه بانک های دولتی
مشکلات ساختاری در حاکمیت شرکتی بانک ها 
در ســطح هیات مدیره، هیات عامــل و معاونت 
اعتباری بانک ها باعث کاهش کیفیت تسهیلات 
پرداختی و افزایش نکول و معوق شدن تسهیلات 
شــده که در نهایت باعث کاهــش درآمد بانک و 
ناتــرازی در درآمدها و هزینه های بانک ها شــده 

است.
براســاس قانون، اصــلاح اساســنامه بانک ها 
و بیمه هــای دولتــی از جمله وظایــف وزارت 
اموراقتصــادی و دارایــی بوده کــه طی چند 
سال اخیر به طور جدی از ســوی معاونت امور 
بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت متبوع 
مورد بررســی و پیگیری قرارگرفته اســت. بر 
این اساس اصلاح اساســنامه بانک های دولتی 
مبتنی بــا دســتورالعمل الزامــات حاکمیت 
شــرکتی در بانک های دولتی، در دســتور کار 

قرارگرفت.
تاکنون اساســنامه بانک های سپه و پست بانک و 
اساسنامه نمونه بانک های قرض الحسنه حسب 
مورد به تصویب هیات محترم وزیران و شــورای 
پول و اعتبار رسیده است و اصلاح اساسنامه سایر 

بانک ها نیز در دستور کار قرار دارد.
از طرف دیگر نظارت بر نحوه مصرف تســهیلات 
یکی دیگر از مشــکلات بانک ها است که موجب 
افزایش نکول و معوق شــدن تسهیلات می شود، 
تخصصی کردن بانک هــا موجب کاهش معوقات 
و در نتیجــه کاهش ناترازی خواهد شــد. در این 
راستا مطابق لایحه برنامه هفتم توسعه پیشنهاد 

شــده اســت که به  منظور رونــق در بخش های 
مولد اقتصاد کشــور از طریق تامیــن مالی پایدار 
طرح های کلان توســعه ای و طرح هــای تملک 
دارایی های ســرمایه ای دولت با اصلاح اساسنامه 
یکی از بانک هــای تخصصی موجــود را به بانک 
توســعه جمهوری اســلامی ایران تبدیل نماید 
و ســایر بانک های تخصصــی را بــه بانک های 

توسعه ای بخشی تبدیل کند.

بهبود نسبت کفایت سرمایه و افزایش 
سرمایه بانک های دولتی

بانک ها باید برای پرداخت تســهیلات به نسبت 
کفایت ســرمایه خود محدودیت داشته باشند، 
با توجه به عدم رعایت این نســبت می توان گفت 
که یکی از ریشه های ناترازی بانک ها این موضوع 
است. افزایش ســرمایه بانک ها می تواند موجب 
بهبود این نسبت شــود. در این راستا اقدامات زیر 

صورت گرفته است:
استفاده از ظرفیت مندرج در بند )د( تبصره )۱۸( 
قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ به میــزان ۳۵۰ هزار 
میلیارد ریال از محل ســهام و سهم الشرکه دولت 
در شرکت های دولتی و اموال منقول و غیرمنقول 
که در سال گذشــته به ۸ بانک دولتی و براساس 
کسری سرمایه بانک ها، عامل تخصیص داده شد.

ایجاد گروه پایش و نظارت بر عملکرد 
بانک ها و بیمه  ها

در اجــرای تکلیف مــاده )۱( قانون تشــکیل 
وزارت امور اقتصادی و دارایی )مصوب ۱۳۵۳( 
و در اجــرای سیاســت  های اقتصــادی کلان 
دولت و اســتقرار نظام جامع نظــارت وارزیابی 
با هدف تقویت و توســعه بانکداری اســلامی و 
نظارت مســتمر و حرفه ای منطبــق با قوانین و 
مقررات بر عملکرد نظــام بانکی و صنعت بیمه، 
از ابتدای ســال ۱۴۰۲ مقررشدد اعمال نظارت 
بر عملکرد واحدهای استانی بانک های دولتی، 
بانک هــای خصوصی  شــده )ملــت، تجارت و 
صادرات ایــران( و بیمــه ایران، در ۷ اســتان 
هدف)تهران، مازندران، خوزســتان، خراسان 
رضوی، فارس ، آذربایجان شــرقی و اصفهان( 

به مورد اجرا گذاشته شود.
این وزارتخانه به ایجاد کمیتــه تخصصی تحول 
دیجیتــال و پیگیری مســتمر به دنبــال تحول 
در این حوزه اســت. اجرای این فرآیند با کاهش 
هزینه های ادرای، پرســنلی و ... و نیــز با افزایش 
ضریب اطمینان اعتبارســنجی، موجب کاهش 
نکول مطالبــات و در نتیجه کاهــش هزینه تمام 

شده پول خواهد شد.

سپه

فاز اول مجتمع کشــت و صنعت 
گــروه صنعتــی پــاک چوب، 
به عنوان بزرگتریــن واحد تولید 
ورق های فشــرده چوبی در غرب 
آســیا، با حضــور رئیس جمهور 
افتتاح و به شــکل رســمی مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
دکتر ســیدابراهیم رئیســی به 
همراه جمعی از وزرا و دکتر آیت 
الــه ابراهیمــی مدیرعامل بانک 
ســپه صبح امروز جمعه در اولین 
بخش از برنامه های سفر به استان 
خوزستان با حضور در شهرستان 
شــوش، فاز اول مجتمع کشت و 
صنعت گروه صنعتی پاک چوب 

را افتتاح کرد.
فاز اول این مجتمــع در مدت ۲ 
سال و با حمایت مالی بانک سپه 
و ســرمایه ای معادل ۴۳ میلیون 
یورو اجرا شده و از ظرفیت تولید 
ســالانه ۴۰۰ هــزار مترمکعب 

برخوردار است.
رئیس جمهــور در جریــان این 
مراســم از بخش هــای مختلف 

کارخانه و مزرعه کشت 
چوب این واحد بازدید 
کــرد و بــا توضیحات 
از  دســت اندرکاران 
جزئیــات فعالیت های 

آن مطلع شد.
با بهره بــرداری از این 

مجتمــع حداقل هــزار فرصت 
شغلی مســتقیم و ۸ هزار فرصت 
شــغلی غیرمســتقیم ایجــاد و 
ضمــن تامین مواد اولیــه تولید 
انواع محصولات فشــرده چوبی 
بدون آســیب و لطمه به محیط 
زیســت، از منابــع طبیعی نیز 
صیانت شــده و باعث جلوگیری 
از خروج ارز برای واردات و ایجاد 
رونق اقتصادی در منطقه خواهد 

شد.
گروه صنعتی پــاک چوب یکی 
از بزرگترین تولیــد کننده های 
انواع ورق هــای MDF و نئوپان 
ملامینه، پانل هــای هایگلاس، 
صفحات لب گرد و کاغذ آغشــته 

ملامینه است.

در  مجموعــه  ایــن 
راســتای تولید و ایجاد 
اشــتغال و بــه منظور 
حفاظــت از جنگل ها 
زیســت،  محیــط  و 
صیانــت از منابع ملی و 
فراهم کردن بســتری 
مطمئن بــرای جوانــان جویای 
کار، جلوگیــری از خــروج ارز و 
خودکفایی در خصــوص تأمین 
مواد اولیه، طرح زراعت درختان 
جنگلی با سرعت رشــد بالا را در 
قالب شرکت کشت و صنعت پاک 
چوب در دســتور کار قــرار داده 

است.
مراحــل اجرایی پروژه کشــت و 
صنعت پاک چوب پس از تحویل 
زمینی به مساحت ۵۸۴.۶ هکتار 
از اراضی بایر در ســال ۹۴ آغاز و 
در فاز اول ۱۲۵ هــزار اصله نهال 
اکالیپتوس در زمینی به وســعت 
۷۰ هکتار از اراضی شــرکت، در 

اسفند ۹۴ کشت شد.
در بهار ســال ۹۶ پس از تکمیل 

ایستگاه پمپاژ و شــبکه آبیاری 
مجموعه، طــی مدت ســه ماه 
کل اراضــی باقیمانده شــرکت 
با وســعت حــدود ۵۰۰ هکتار 
و تعــداد ۹۰۰ هزار اصلــه نهال 
کشت شد و تا به حال بالغ بر یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار اصله درخت 
در این مجموعه کشــت شــده 

است.
شــرکت پاک چــوب همچنین 
اشــتغال آفرینی  راســتای  در 
غیرمســتقیم، تاکنــون اقدام به 
توزیــع حداقــل ۲ میلیون ۵۰۰ 
هزار نهال میان مــردم به منظور 

خرید چوب آن کرده است.
در مجتمع کشــت و صنعت پاک 
چوب در راستای صیانت از منابع 
ملی و درختــان، از تنه درختان 
اکالیپتوس کشــت شــده برای 
تولید الــوار، از شــاخه های آن 
برای تولید محصولات فشــرده 
و از برگ هــای درخــت نیز برای 
تولید عصاره اکالیپتوس استفاده 

می شود.

افتتاح فاز یک مجتمع کشت و صنعت پاک چوب با حمایت مالی بانک سپه و با حضور رئیس جمهور
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